
معاون اقتصادی استاندار کرمان: 

فرش استان تعاونی قدرتمندی ندارد
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ارزآوری ۴۲۰ میلیون دلاری 
پسته رفسنجان در 

سال جاری

لایروبی رودخانه های 
جیرفت با مشارکت 

بخش غیردولتی

مدیر کل منابع طبیعی جنوب کرمان خبرداد:

آغاز رسمی طرح کاشت 
یک میلیارد درخت

 با شعار" احیای هلیل
 تا جازموریان"
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در ستاد جمعیت استان کرمان 
اعلام شد: 

 افزایش ۵.۳ درصدی 
نرخ ولادت استان در 
هشت ماهه اول سال

در طرح غربالگری دیابت و 
فشارخون در کرمان

شناسایی بیش از یک 
هزار و ۲۰۰ نفر مشکوک 

به دیابت در کرمان

سـتاد  در 
جمعیـت 

اسـتان کرمـان اعـام شـد: نـرخ ولادت 
اسـتان کرمـان در هشـت ماهه امسـال 
۵.۳ درصد نسبت به مدت مشابه سال 
قبل افزایش داشته است. محمدمهدی 
فداکار اسـتاندار کرمان در نشست ستاد 
جمعیـت اسـتان بـا اشـاره بـه گـزارش 
گـذاری  دسـتگاه های مربوطـه در وا
زمیـن بـه خانواده هـای دارای سـه فرزند 
بـه بـالا اظهـار کـرد: بایـد اولویت بنـدی 
در واگـذاری زمیـن صـورت بگیـرد و 
خانواده هایی که تعداد فرزندان بیشـتر 

دارنـد، در اولویـت قـرار بگیرنـد.

کـره زمیـن اوضـاع مسـاعدی 
وضعیـت گازهـای  لحـاظ  از 

گلخانـه ای، تولیـد اکسـیژن و....

صفحه2 را 
بخوانيد

صفحه8  را 
بخوانيد

ین
نلا

ه آ
رش

س: ع
عک

چرا افزایش مخارج مردم منعکس کننده رفاه جامعه نیست؟
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ایـن کـه  بـا  فرمانـدار رفسـنجان گفـت: 
خشکسـالی ها را داریـم؛ اما طی ۱۰ سـال اخیر 

رفسـنجان تولید ۲۲ تا ۳۴ درصد پسـته کشـور را دارا بوده و امسـال 
نیـز ۶۰ هـزار تـن پسـته معـادل ۴۲۰ میلیـون دلار ارزآوری در ایـن 
شهرسـتان تولید شـده اسـت. حسـین رضایی در کمیته برنامه ریزی 
آمایـش رفسـنجان اظهـار کـرد: سـند آمایـش شهرسـتان مهم ترین 
سـند توسـعه خواهد بود و در این سند بر اسـاس تحلیل حوزه های 

مختلـف محورهـای کلیـدی توسـعه انجـام می شـود. 

سرپرسـت شـرکت آب منطقه ای کرمـان گفت: 
بـا تـاش مدیـر منابـع آب جیرفـت بخـش 

قابل توجهـی از رودخانه هـای ایـن شهرسـتان بـا مشـارکت بخـش 
غیردولتی لایروبی شده است.سرپرست شـرکت آب منطقه ای کرمان 
به همراه نماینده مردم شهرسـتان های جیرفـت و عنبرآباد در مجلس 
شـورای اسـامی، معاون حفاظت، بهره بـرداری و امـور اجتماعی حوزه 
آبریز فات مرکزی و شرقی شـرکت مدیریت منابع آب ایران، فرماندار 

شهرسـتان جیرفـت و برخـی از مدیـران ایـن شـرکت ...

صفحه2 را 
بخوانيد صفحه 1 را 

بخوانيد

موج افت رفاه خانوارموج افت رفاه خانوار

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

مـارا
دنبال
کنيد

 
ت 

سای
 وب

    
  

ام 
گر

ستا
این

روزنامه اقتصادی استان کرمان

سال ششم      شماره پیاپی 1۵99      سه  شنبه 14 آذرماه 14۰2       8 صفحه      قیمت ۵۰۰۰  تومان  

بروکراسینمیگذارد
واممسکنبهپایتورمبرسد

در حالی که متوسط هزینه ساخت مسکن روستایی متری ۸ میلیون است
 هنوز متقاضیان چشم انتظار ابلاغ وام ۳۵۰میلیون تومانی هستند 

معـاون هماهنگـی امـور اقتصـادی اسـتاندار کرمـان گفـت: 
متأسـفانه تعاونـی قدرتمنـدی در حـوزه فـرش ایـن اسـتان 
نداریـم و فعـالان فـرش و بخـش خصوصـی هـر کـدام مسـیر 
جداگانـه ای را طـی می کننـد، درحالی کـه فـرش کرمـان بـه 

همدلـی و هم افزایـی نیـاز دارد.
بـه گـزارش کاغذوطـن و بـه نقـل از روابط عمومـی اسـتانداری 

کرمـان، امیر حسـن زاده در کمیته فرش اسـتان کرمـان افزود: 
بـرای اینکـه فـرش اسـتان بـه روزهـای موفـق خـود برگـردد، 

نیازمنـد سـاختار یکپارچـه ای هسـتیم.
او بیـان کـرد: بافنـدگان فـرش، هنرمنـد هسـتند و بـرای اینکه 
این هنرمنـدان را حفظ کنیـم باید جایگاه و حقـوق واقعی آنها 

پرداخـت و مشـوق هایی هـم بـرای آنهـا در نظر گرفته شـود.

روابط عمومي اداره کل ورزش و جوانان استان کرمان شناسه آگهی: 1616619 

اداره کل ورزش و جوانان در نظر دارد مناقصه عمومی تهیه و نصب 8 باب چمن مصنوعی زمین های ورزشـی فوتبال در سـطح اسـتان به شـماره 
۵۰2 را از طریـق سـامانه تـدارکات الکترونیکـی دولـت برگـزار نمایـد. کلیـه مراحـل برگـزاری مناقصـه از دریافت اسـناد مناقصه تا ارائه پیشـنهاد 
مناقصه گـران و بازگشـایی پاکت هـا از طریق درگاه سـامانه تدارکات الکترونیکـی دولت )سـتاد( بـه آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد 
شـد و لازم اسـت مناقصه گـران در صـورت عـدم عضویـت قبلـی، مراحل ثبت نام در سـایت مذکـور و دریافت گواهـی امضای الکترونیکـی را جهت 

شـرکت در مناقصه محقق سـازند. تاریخ انتشـار مناقصه در سـامانه تاریخ 14۰2/۰9/1۵ می باشـد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت ۰7:3۰ روز چهارشنبه تاریخ 14۰2/۰9/1۵ الی ساعت 14:۰۰ پنج شنبه تاریخ 14۰2/۰9/16

مهلت زمانی ارائه پيشنهاد: ساعت 14:۰۰ روز دوشنبه تاریخ 14۰2/۰9/27
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت ۰8:۰۰ روز سه شنبه تاریخ 14۰2/۰9/28

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس: ۰21-41934
دفتر ثبت نام 88969737 و 8۵193768

ت دومفراخوانمناقصهعمومییکمرحلهای
 نوب

مرکـز رسـانه قـوه قضاییـه ضمـن تاییـد بازداشـت 
مدیرعامل یکـی از پلتفرم هـای ایرانی بـه دلیل عدم 
توجه به احضـار قضایی، اعـلام کرد: در حـال حاضر 
و پس از تفهیـم اتهام متهم بـا قرار وثیقه آزاد اسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایرنـا، برخـی 
رسـانه ها روز گذشـته از بازداشـت مدیرعامـل 
پیام رسـان سـروش خبـر داده بودنـد کـه در ایـن 
رابطـه مرکز رسـانه قـوه قضاییه بـدون ذکر نـام این 
پلتفـرم در اطلاعیـه ای اعلام کـرد: تذکرهـای مکرر 
و چندیـن بـاره بـه مدیرعامـل یکـی از پلتفرم هـای 
ایرانـی بـرای چـاره اندیشـی در رابطـه بـا انتشـار 
محتـوای غیراخلاقـی و انتشـار تصاویـر مسـتهجن 
با بی توجهـی ایـن پلتفـرم همـراه بـود، در پـی این 
موضـوع مقـام قضایـی در 2 نوبـت از مدیرعامل این 
پلتفرم بـرای این مهم دعـوت کرد که بـا بی توجهی 

فـرد مـورد اشـاره همـراه بود.

بر اسـاس این گزارش در سـامانه ابـلاغ قضایی، برای 
مدیرعامـل ایـن پلتفـرم احضاریـه صـادر شـد که با 
وجود مشـاهده ابلاغیـه، مدیر عامـل این پلتفـرم از 
مراجعه به مرجع قضایـی امتناع کرد. پـس از امتناع 
مدیرعامـل این پلتفـرم ایرانی برای حضـور نزد مقام 

قضایی سـرانجام دسـتور جلب وی صادر شـد.
پـس از جلـب مدیرعامـل ایـن مجموعـه عناویـن 
اتهامی تسـهیل دسترسـی بـه محتوای مسـتهجن 
و فراهـم کـردن موجبـات فسـاد از طریـق بسـتر 
سـازی و عـدم نظـارت منتهـی به اشـاعه فحشـا به 

وی تفهیـم شـد.
در حـال حاضـر و پـس از تفهیم اتهـام متهم بـا قرار 

وثیقه آزاد اسـت.
بنابر ایـن گـزارش، پلتفرم ها موظف هسـتند مطابق 
قانـون بر محتـوای بارگذاری شـده در بسـتر فضایی 
کـه فراهـم می کننـد نظـارت داشـته باشـند و بـا 

وجود تذکرهـای مکـرر و پرتعداد بـه مدیرعامل این 
مجموعه برای نظارت بر محتوای غیرقانونی منتشـر 
شـده در بسـتر این پلتفـرم متاسـفانه هیـچ اقدامی 
صـورت نگرفـت. همزمـان بـا این مـورد، بـه منظور 
پیگیری اصـلاح محتـوای مسـتهجن و غیراخلاقی، 
بـرای مدیرعامـل یـک پلتفـرم دیگـر نیـز احضاریه 
صـادر شـد کـه مدیـر ایـن پلتفـرم بعـد از حضـور 
نزد مقـام قضایـی، اصلاحات بـرای حـذف محتوای 
غیراخلاقـی را آغاز کرده و آثار آن محسـوس اسـت.
سیاسـت انتشـار محتـوا و موضـوع نظـارت بـر 
محتـوای قابـل دسترسـی در پلتفرم هـا یکـی از 
مهم تریـن مـوارد مـورد تاکیـد مدیـران پلتفرم هـا 
اسـت. به عنـوان نمونه اغلـب پلتفرم هـای خارجی 
نیز انتشـار هرگونـه محتـوای مسـتهجن را مطابق 
قوانین خـود ممنوع اعـلام کرده و نظارت گسـترده 

بـر ایـن موضـوع دارند.

شـعبه مهـم و ملـی سـازمان تعزیـرات حکومتـی، 
مدیر یـک دبسـتان را بـرای اضافه دریافتـی ثبت نام 
دانش آمـوزان بـه برگشـت 31 میلیـارد ریـال بـه 
اولیـا و پرداخـت 76۵ میلیـارد ریـال جـزای نقدی 

محکـوم کـرد.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایرنـا، شـهرام 
محسـنی مدیرکل روابـط عمومی سـازمان تعزیرات 
حکومتـی دربـاره ایـن پرونـده افـزود: پرونـده یـک 
دبسـتان غیرانتفاعـی در تهـران کـه از 1۵3 نفـر از 
اولیـای دانش آمـوزان 3۰ میلیـارد و 6۰۰ میلیـون 
ریـال وجـه اضافـه بـرای ثبـت نـام دریافـت کـرده 
 بـود در شـعبه هفتم مهـم و ملـی سـازمان تعزیرات 

حکومتـی رسـیدگی شـد.
وی، میزان اضافـه دریافتی این مدرسـه بـه ازای هر 
نفـر را 2۰۰ میلیون ریـال اعلام کرد و اظهار داشـت: 
مدیر این مدرسـه در دفـاع از خود، اصرار داشـت که 

اولیـا از پرداخت شـهریه مکمـل رضایت داشـته اند 
اما هیـچ مدرکـی بـرای اثبـات ایـن ادعای خـود به 

شـعبه رسـیدگی کننده ارائـه نکرد.
محسـنی با اشـاره به قاطعیت تعزیرات حکومتی در 
برخورد با سـودجویانی که نگاه اقتصـادی به تعلیم و 
تربیـت فرزندان این مـرز و بوم دارند، گفت: شـعبه با 
احراز تخلف گرانفروشـی، متهـم را به اسـتناد قانون 
تعزیرات حکومتی و مصوبه شـورای عالـی اقتصادی 
سـران قـوا بـه پرداخـت 76۵ میلیـارد ریـال جزای 

نقدی محکـوم کرد.
وی اضافـه کرد: شـعبه بـا توجـه به ضـرورت مصون 
مانـدن رونـد آموزشـی دانـش آمـوزان، حکـم بـه 
پرداخت اضافه دریافتی 3۰ میلیـارد و 6۰۰ میلیون 
ریالی بـه اولیـای دانش آمـوزان صـادر و متهـم را به 
ارائه مـدارک و اسـناد پرداخـت این مبالغ به شـعبه 

ملـزم کرد.

محسـنی افـزود: اولیـا بـه دلیـل نگرانی هایـی که از 
ایجاد اشـکال در تحصیل فرزندان خود دارند، عموماً 
در قبـال این گرانفروشـی ها سـکوت می کننـد اما با 
دسـتور رییـس سـازمان تعزیـرات حکومتـی از این 
پس، این سـازمان تنهـا بـا دریافت گـزارش مردمی 
و بـدون نـام شـاکی بـه تخلفـات شـهریه مـدارس 
رسـیدگی می کنـد؛ بنابرایـن اولیـا بـدون دغدغـه 
می تواننـد گـزارش خـود را به شـعبه ملـی تعزیرات 

حکومتـی منعکـس کنند.
به گفته مدیـرکل روابـط عمومی سـازمان تعزیرات 
حکومتی، پس از همراهی نکـردن آموزش و پرورش 
در ارائـه گزارش مـدارس متخلـف، گشـت تعزیرات 
حکومتـی بـا همراهـی بازرسـان صمـت، سـازمان 
حمایـت و نماینـده مـدارس غیرانتفاعـی در یـک 
مدرسـه، ایـن تخلف را کشـف و بـا توجه بـه اهمیت 

موضـوع در شـعبه مهـم و ملـی رسـیدگی کرد.

رأیتعزیراتحکومتیبراییکدبستانصادرشد؛

بازگشت۳۱میلیاردریالاضافهدریافتیبهجیباولیایدانشآموزان

مرکزرسانهقوهقضاییه؛

بیتوجهیبهاحضارقضاییدلیلبازداشتمدیرعاملپیامرسانسروش

بــا  تأمین اجتماعــی  مدیرعامــل ســازمان 
ــس از  ــت و مجل ــر دول ــت موث ــر حمای ــد ب تاکی
برنامه هــای تحولــی ســازمان تأمین اجتماعــی 
ــرای ایجــاد  ــن ســازمان ب ــی ای و توانمنــدی درون
تحــول در نظــام بازنشســتگی و بیمــه اجتماعــی 
ــر مشــکلات گفــت: جمعیــت کشــورها  و غلبــه ب
و در نتیجــه صندوق هــای بیمــه ای دچــار 
ــت  ــی اس ــدی جهان ــن رون ــوند و ای ــری می ش پی
ــا  ــه ب ــرای مقابل ــم ب ــای ارزشــمندی ه و تجربه ه
تبعــات ایــن رونــد وجــود دارد کــه باید متناســب 
بــا اقتضائــات و شــرایط داخلــی مــورد توجــه قرار 

ــرد. گی
ــنا،  ــل از ایس ــه نق ــن ب ــذ وط ــزارش کاغ ــه گ ب
میرهاشــم موســوی در بازدیــد نظارتــی از حــوزه 
بیمــه ای ایــن ســازمان کــه بــا حضــور جمعــی از 
ــد،  ــام ش ــازمان انج ــن س ــران ای ــان و مدی معاون
افــزود: تجربــه چنــد ســاله اخیــر مؤیــد آن اســت 
کــه بــا تمرکــز راهبــردی روی چالش هــا و 
اتخــاذ تدابیــر و تصمیمــات درســت مبتنــی 
بــر عقلانیــت و حســاب و کتــاب، تحــول در 
نظــام تأمین اجتماعــی و غلبــه بــر چالش هــا 
امکانپذیــر اســت. از ظرفیت هــا و تــوان 
نیــروی انســانی و انباشــت تجربــه 7۰ ســاله 
ــر  ــرد و ب ــتفاده ک ــوان اس ــی می ت تأمین اجتماع
ــر  ــه را درگی ــه هم ــه ک ــکلات روزان ــی مش برخ

می کنــد، غلبــه پیــدا کــرد.
ــل  ــون در ری ــی اکن ــه داد: تأمین اجتماع وی ادام
امیــدواری قــرار گرفتــه و در آغــاز مســیر تحــول 
هســتیم. بــا همراهی همــه قــوا و تــلاش کارکنان 
ــی از  ــی بخش ــازمان تأمین اجتماع ــران س و مدی
مشــکلاتی را که در ســال 14۰۰ داشــتیم، پشــت 
ســر گذاشــته ایم و ســازمان را از آن فشــار متراکم 
ــا وجــود همــه زحمــات و  ــم. امــا ب خــارج کرده ای
همــه دســتاوردها، کارهــای انجــام نشــده زیــادی 
ــده اســت. وضعیــت حــال حاضــر  ــی مان هــم باق
ــت  ــده مدیری ــه آین ــگاه ب ــا ن ــد ب ــازمان را بای س
ــاً  ــی صرف ــده. آینده پژوه ــدای از آین ــه ج ــرد ن ک
ــه  ــه ب ــت؛ بلک ــده نیس ــدن آین ــای دی ــه معن ب
ــم  ــا می توانی ــت. م ــده اس ــاختن آین ــای س معن
ــعه  ــیر توس ــری در مس ــای بزرگ ت ــد کاره و بای
خدمــات و تحــول در حکمرانــی تأمین اجتماعــی 

ــم. ــام دهی انج
مدیرعامــل ســازمان تأمین اجتماعــی افــزود: 
براســاس برخــی برآوردهــا بیــن 8 تــا 9 میلیــون 
ــت بیمه نشــده در کشــور وجــود دارد  ــر جمعی نف
ــم  ــراد ه ــن اف ــه ای ــه ب ــعه پوشــش بیم ــه توس ک
ــم پنجــره فرصــت ســازمان  ــی و ه ــف قانون تکلی
ــع  ــرایط مناب ــود ش ــرای بهب ــی ب تأمین اجتماع
ــی  ــی از کارهای ــت. برخ ــدوق اس ــه صن ورودی ب
ــش  ــعه پوش ــوزه توس ــازمان در ح ــه الان در س ک

ــال  ــد 3۰ س ــت، بای ــری اس ــال پیگی ــه در ح بیم
پیــش آغــاز می شــده و معتقدیــم در کنــار 
ــدات  ــه تعه ــد ب ــاری بای ــکلات ج ــت مش مدیری
ــژه  ــه وی ــم توج ــازمان ه ــی س ــای آت و چالش ه

ــیم. ــته باش داش
وی افــزود: جمعیــت 8 تــا 9 میلیــون نفــر افرادی 
ــت  ــی ماس ــره فرصت ــتند، پنج ــه نیس ــه بیم ک
ــه  ــه صرف ــبه ای ک ــر محاس ــی و ه ــر مدل ــا ه و ب
و صــلاح ســازمان و اقتضــای شــرایط باشــد، 
ــد و  ــود بیای ــه وج ــد ب ــی بای ــی حاکمیت همگرای
بایــد کار را انجــام دهیــم. افــق مــا بایــد این باشــد 
ــه  ــد جامع ــه 1۰۰ درص ــیم ک ــه روزی برس ــه ب ک
ایــران تحــت پوشــش بیمــه فراگیــر ایرانــی 
باشــند. مطابــق اســتاندارد جهانــی بیمــه ای؛ 
نظــام بیمــه ای نمی توانــد و نبایــد ورودی خــود را 
هیــچ گاه ببنــدد و حتــی یــک نفر آخــر هــم نباید 
ــه بیمــه محــروم باشــد. جامعیــت  از دسترســی ب
ــدی  ــز توانمن ــه ای رم ــام بیم ــری در نظ و فراگی

ــت. ــام اس نظ
موســوی ادامــه داد: در طــول ســال ها بــار زیــادی 
ــادی  ــای زی ــی کاره ــده ول ــدوق وارد ش روی صن
ــری  ــه جلوگی ــم، ازجمل ــام بدهی ــم انج می توانی
از اســتفاده های غیرقانونــی از خدمــات کــه 
ــد. در  ــل می کنن ــازمان تحمی ــه س ــی ب ــار مال ب
اصلاحــات فنــی و کارشناســی هــم بایــد بــه 
شــکل حرفــه ای همگرایــی داشــته باشــیم و همه 
جنبه هــای امــور را ببینیــم؛ اگــر تک بعُــدی 
عمــل کنیــم و کارگــر، کارفرمــا و دولت هــر کدام 
حــس کننــد فشــار تنهــا روی آنهاســت، کار پیش 
ــرای  نمــی رود و اصلاحــات شکســت می خــورد. ب
ــی  ــی حاکمیت ــد همنوای ــکل بای ــن مش ــع ای رف
بــرای اصلاحــات همه جانبــه وجــود داشــته 

ــد. باش

وی بــا تأکیــد بــر اهمیــت منابــع در اختیــار نظام 
بیمــه ای و اســتفاده مناســب از ایــن منابــع افزود: 
هــر اصلاحــی در نظــام بیمــه ای، بایــد بــا اصــلاح 
در  صیانــت از منابــع و ارزش آفرینــی بــا اســتفاده 
ــدات  ــه تعه ــل ب ــرای عم ــار ب ــع در اختی از مناب
آینــده همــراه شــود. در همــه صندوق هــای 
ــه ای  ــام بیم ــورهای دارای نظ ــتگی کش بازنشس
مشــابه نظــام بیمــه ای مــا، ســهم منابــع حاصل از 
ــدات بیشــتر از 18  ســرمایه گذاری در انجــام تعه
درصــد و تــا 22 درصد اســت. مــا چــاره ای نداریم 
ــرمایه گذاری را  ــام س ــاختار نظ ــه س ــز این ک ج
ــا  ــن 4 ت ــا بی ــم. در حــال حاضــر تنه اصــلاح کنی
۵ درصــد منابــع از حــوزه ســرمایه گذاری تأمیــن 
ــد اصــلاح کنیــم. ــن وضعیــت را بای می شــود و ای
به گــزارش روابط عمومــی ســازمان تأمیــن 
 اجتماعــی، مدیرعامــل ســازمان تأمین اجتماعــی 
تصریــح کــرد: به صــورت طبیعــی و ناگزیــر 
جمعیــت کشــورها و در نتیجــه صندوق هــای 
ــدی  ــن رون ــری می شــوند و ای بیمــه ای دچــار پی
جهانــی اســت و تجربه هــای ارزشــمندی 
هــم بــرای مقابلــه بــا تبعــات ایــن رونــد 
ــات  ــا اقتضائ ــب ب ــد متناس ــه بای ــود دارد ک وج
و شــرایط داخلــی مــورد توجــه قــرار گیــرد. 
ارزش دارایی هــای ســرمایه ای صندوق هــای 
بازنشســتگی در برخــی از کشــورها برابــر و معادل 
ــتر از آن  ــی بیش ــی و حت ــص داخل ــد ناخال تولی
اســت. ایــن تجربــه جهانــی نشــان می دهــد 
ــع ورودی  ــات در مناب ــت اصلاح ــی از ظرفی وقت
و ظرفیــت مدیریــت خروجی هــا، نهایــت 
اســتفاده را کردیــم، راهــی نداریــم جــز ایــن کــه 
ــوزه  ــت ح ــردی روی اصــلاح مدیری ــز راهب تمرک
ســرمایه گذاری و پولــی و مالــی و منابــع صنــدوق 

ــیم. ــته باش داش
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۵۰۰ شعبه صندوق
 اخذ رأی برای کرمان و 

راور پيش بينی شد
فرمانـدار کرمان بـا بیـان اینکه ۵۰۰ شـعبه 
صنـدوق اخـذ رای بـرای شهرسـتان های 
کرمـان و راور پیش بینی شـده اسـت، گفت: 
یک پنجـم شـعب اخـذ رای اسـتان کرمـان 
در ایـن حوزه اسـت. علـی بابایی در نشسـت 
هم اندیشـی بـا مدیـران خبرگزاری هـای 
اسـتان کرمان بـا گرامیداشـت یـاد و خاطره 
شـهیدان به ویـژه شـهید سـپهبد قاسـم 
سـلیمانی اظهار داشـت: یکـی از رویدادهای 
مهـم کشـور برگـزاری انتخابـات اسـت کـه 
اسـفندماه امسـال انتخابـات دوازدهمیـن 
دوره مجلـس شـورای اسـلامی و ششـمین 
دوره مجلـس خبرگان برگـزار می شـود. او با 
بیان اینکـه فرمایشـات مقام معظـم رهبری 
حساسـیت ایـن کار را نشـان می دهـد و 
حکایـت از ایفـای نقـش همـه گروه هـا در 
انتخابـات دارد، گفـت: در دوره قبل انتخابات 
مجلس شـورای اسـلامی فقـط 1۰8 نفر در 
حـوزه انتخابیـه کرمـان و راور بـرای تصدی 
کرسـی نمایندگی ثبت نام کـرده بودنـد، اما 
امسـال این عـدد بـه 38۵ نفر رسـید کـه از 
این تعداد 187 نفر ثبت نام خـود را در مرحله 
بعد قطعی کردند.  فرماندار کرمان از آمادگی 
کرمان برای برگزاری انتخابات اسفندماه خبر 
داد و افزود: تا کنون جلسـات متعـددی برای 
سـلامت و امنیت انتخابات در کرمـان برگزار 
شـده و هفته آینـده لیسـت عوامـل اجرایی 
انتخابات اعلام می شـود. او با بیان اینکه ۵۰۰ 
شعبه صندوق اخذ رأی برای شهرستان های 
کرمـان و راور پیش بینـی شـده اسـت، ادامه 
داد: یک پنجـم شـعبه های اخذ رأی اسـتان 
کرمان در حوزه انتخابیه کرمان و راور اسـت.
بابایـی بـا اشـاره بـه اینکـه 1۰ هـزار نفـر در 
برگـزاری انتخابـات بـا فرمانـداری همکاری 
دارنـد، گفـت: بـا گروه هـای مختلـف بـرای 
افزایش مشـارکت مردم در انتخابات جلسـه 
برگزار شـده اسـت و نظرات و پیشـنهادهای 
آنها جمع آوری شـده اسـت. او با بیـان اینکه 
دشـمن تمام تـوان خود را گذاشـته تا شـاید 
بتوانـد نظـام اسـلامی را بـه چالش بکشـد و 
در این مسـیر از هیچ توطئه و فتنـه ای کوتاه 
نمی آیـد، افـزود: انتخابـات یـک ظرفیـت و 
فرصت بـزرگ اسـت و دشـمن به دنبـال آن 
اسـت کـه از ایـن فرصـت بـرای رسـیدن به 
اهداف شـوم خود بهره برداری کنـد. فرماندار 
کرمـان با اشـاره بـه اینکـه مـا باید هوشـیار 
باشـیم و اجازه ندهیم دشـمن به اهداف خود 
برسـد، بیان کـرد: حضور پرشـور و باشـکوه 
مـردم در انتخابـات بـرای دشـمنان یـاس و 

ناامیـدی ایجـاد می کنـد.

فرماندار اعلام کرد

ارزآوری ۴2۰ 
ميليون دلاری پسته 

رفسنجان در سال جاری
فرمانـدار رفسـنجان گفـت: بـا ایـن کـه 
خشکسـالی ها را داریـم؛ امـا طـی 1۰ سـال 
اخیـر رفسـنجان تولیـد 22 تـا 34 درصـد 
پسته کشور را دارا بوده و امسـال نیز 6۰ هزار 
تن پسـته معادل 42۰ میلیـون دلار ارزآوری 

در ایـن شهرسـتان تولید شـده اسـت.
 حسـین رضایـی در کمیتـه برنامه ریـزی 
آمایـش رفسـنجان اظهـار کـرد: سـند 
آمایش شهرسـتان مهم ترین سـند توسـعه 
خواهد بـود و در این سـند بر اسـاس تحلیل 
حوزه های مختلف محورهای کلیدی توسعه 
انجـام می شـود. او افـزود: بایـد ظرفیت هـا 
و داشـته های موجـود را حفـظ کـرد و ارتقـا 
داد و نسـبت بـه رفـع نواقـص هـم تـلاش 
کرد؛ یکـی از ظرفیت هـای مهم شهرسـتان 
بخـش کشـاورزی اسـت کـه در ایـن حـوزه 
8۰ هزار هکتار باغ پسـته توسط کشـاورزان 
زحمت کـش ایجـاد شـده و بزرگ تریـن 
جنگل مصنوعـی کشـور لقب گرفته اسـت. 
رضایـی ادامـه داد: پسـته محصولـی اسـت 
کـه به صـورت یـک سـال در میـان بـاغ 
محصـول می دهـد و ایـن در حالـی اسـت 
کـه طـی سـال های گذشـته ایـن محصول 
گرفتـار خشکسـالی های پی درپـی شـده اما 
همچنـان در ارزآوری حـرف اول را می زنـد. 
او عنـوان کـرد: در توسـعه مباحـث تغذیـه، 
بیمارسـتان و گردشـگری برنامه ریزی هایی 
در حـال انجـام اسـت و گام هـای مؤثـری 
برداشته خواهد شد، بیمارسـتانی که توسط 
بخـش خصوصـی در حال احـداث اسـت به 
همه تخصص ها و هتلینگ ارزشـمند مجهز 
خواهد شـد و حتی می تواند از خارج از کشور 
بیمـار پذیـرش کنـد. او ادامـه داد: در حـوزه 
کشـاورزی سـال های قبـل پسـته بـه طـور 
فراوان در شهرستان تولید می شـد و از رفتن 
بـه سـمت صنعتی شـدن غفلـت شـده امـا 
هنوز هـم راه چـاره به منظـور بهره منـدی از 
بخش صنعت وجـود دارد و آن هـم راه اندازی 
صنایـع پایین دسـتی مـس و اشـتغال زایی 
اسـت  فرمانـدار رفسـنجان تصریح کـرد: در 
این بخش توسـعه معدن سـریدون دره زار را 
داریم کـه بخش قابل توجهـی از بیکاری های 
شهرسـتان رفع خواهد شـد و در حال حاضر 
هم از طریق آزمون های اسـتخدامی شرکت 
مس تعـدادی هـر سـاله جـذب می شـوند.

او تنـش آبـی را از مهم تریـن دغدغه هـای 
مسـئولان شهرستان برشـمرد و خاطرنشان 
کـرد: در حـوزه رفـع کمبـود منابـع آبی هم 
طـرح انتقـال آب خلیج فـارس در دسـت 
اجراسـت و از ایـن طریـق 1۰ میلیـون 
مترمکعب آب برای مصرف آشـامیدنی مردم 
شهرسـتان تخصیص یافتـه کـه امیدواریم تا 

پایـان امسـال بـه بهره بـرداری برسـد.

معاون استاندار کرمان: 

فرش استان 
تعاونی قدرتمندی ندارد

معاون هماهنگـی امـور اقتصادی اسـتاندار کرمـان گفت: متأسـفانه 
تعاونی قدرتمندی در حـوزه فرش این اسـتان نداریـم و فعالان فرش 
و بخـش خصوصـی هـر کـدام مسـیر جداگانـه ای را طـی می کنند، 
درحالی کـه فـرش کرمـان بـه همدلـی و هم افزایـی نیـاز دارد. بـه 
گزارش کاغذوطـن و به نقـل از روابط عمومی اسـتانداری کرمان، امیر 
حسـن زاده در کمیته فرش اسـتان کرمـان افـزود: بـرای اینکه فرش 
اسـتان به روزهای موفـق خود برگـردد، نیازمند سـاختار یکپارچه ای 
هسـتیم. او بیان کرد: بافندگان فرش، هنرمند هسـتند و بـرای اینکه 
این هنرمندان را حفظ کنیم باید جایگاه و حقـوق واقعی آنها پرداخت 
و مشـوق هایی هم بـرای آنهـا در نظر گرفته شـود. معـاون هماهنگی 
امـور اقتصادی اسـتاندار کرمان، شـکل گیری کمیته فـرش در بخش 
خصوصی را لازم دانسـت و تصریح کرد: در این صنعت باید زنجیره وار 
کار کـرد و از طراحی، بافندگـی، تولید، حمل ونقل، فـروش، تبلیغات، 
سـایت و غیـره را در کنار هـم ببینیـم. او ورود دانش بنیان هـا به حوزه 
صنعت فرش را نیز دارای اهمیت و تأثیرگذار دانسـت و افـزود: ارتباط 
علمی و عملـی میـان دانشـگاه ها و صنعـت فـرش باید شـکل گیرد. 
حسـن زاده همچنین معرفی کارآفرینان برای اسـتفاده از تسـهیلات 
اشـتغال تبصـره 18 را مـورد تأکیـد قـرار داد و گفـت: کمیتـه امداد، 
بنیـاد شـهید، بسـیج سـازندگی، بنیاد برکـت، بنیـاد علوی، آسـتان 
قدس، سـرباز مهارت، امور عشـایری، زندان هـا و اداره کل روسـتایی، 

کارآفرینـان را بـرای دریافت تسـهیلات معرفی کنند.

تأمين نمک و ماسه زمستانی 
جاده های زرند

سرپرسـت راهداری زرند گفت: 6۰۰ تن ماسـه برای انجـام برف روبی 
و یخ زدایـی مسـیرها در زمسـتان آماده شـده اسـت.  سـتاد مدیریت 
بحران بـا محوریـت بررسـی مسـائل و مشـکلات راهـداری در فصل 
زمسـتان بـه ریاسـت فرمانـدار و بـا حضـور نماینـده سـتاد مدیریت 
بحـران اسـتان، معـاون برنامه ریـزی فرمانـداری، بخشـدار مرکزی و 
سـایر مدیران عضو سـتاد بحران شهرسـتان در محل سـالن جلسات 
فرمانداری برگزار شـد.  فرماندار زرند در این جلسه با تشریح موقعیت 
حساس شهرستان زرند در سفرهای زمستانی، به مدیریت مشارکتی 
و تعامل بین بخشـی تمامی دسـتگاه های اجرایی، صنایـع و معادن با 
اداره راهـداری و حمل ونقـل جـاده ای شهرسـتان تأکیـد و در انجام و 
اجرای موفقیت آمیـز طرح راهداری زمسـتانی اصـرار نمـود.  در ادامه 
امیری سرپرسـت اداره راهـداری و حمل ونقل جاده ای شهرسـتان، از 
آمادگی لازم ایـن اداره در طرح راهداری زمسـتانی و تأمیـن 2۰۰ تن 
نمک و 6۰۰ تن ماسـه برای انجـام برف روبـی و یخ زدایی مسـیرها در 
موقع نیاز خبـر داد.  او بـا بیان اینکـه نیروهای مجرب و ماشـین آلات 
اداره راهـداری شهرسـتان از تاریـخ 26 آذرمـاه سـال جـاری الـی 2۰ 
فروردین ماه سـال آینده، به صـورت 24 سـاعته و مسـتمر در راه های 
مواصلاتی شهرسـتان خصوصاً نقاط حادثه خیز، از جملـه گردنه های 
ده علیرضا، عیسـی آباد و جرجافـک در راه های اصلـی و گردنه حتکن 
در راه روسـتایی حضور فعال دارند، بـر لزوم همکاری شـهرداری های 
شهرسـتان )زرند، یزدان شهر، خانوک، ریحان شـهر(، بخشداری های 
مرکـزی و یزدان آباد و صنایع و معادن بـا اداره راهـداری در هنگام بروز 
بحـران تأکیـد کـرد.  در این جلسـه همچنین شـرکت نفت ملـزم به 
افزایش سـهمیه ماشـین آلات راهـداری باتوجه به گسـتردگی حوزه 
کاری و حجـم بالای خدمات این اداره در طول فصل سـرد سـال شـد.

در طرح غربالگری دیابت و فشارخون در کرمان

شناسایی بيش از یک هزار و 2۰۰ 
نفر مشکوک به دیابت در کرمان

معاون بهداشـتی دانشـگاه علوم پزشـکی کرمان از غربالگـری دیابت 
و فشـارخون 113 هزار نفر از جمعیت بالای 18 سـال تحت پوشـش 
دانشـگاه علوم پزشـکی کرمان خبـر داد.  معاون بهداشـتی دانشـگاه 
علوم پزشـکی کرمان با اشـاره به اینکـه تاکنون 1861 نفر مشـکوک 
به فشـارخون بالا و 1211 نفر مشـکوک بـه دیابـت در جمعیت بالای 
18 سـال دانشـگاه علوم پزشـکی کرمـان شناسـایی شـده اند، گفت: 
از ایـن تعـداد، 4۵1 بیمار قطعـی فشـارخون جدیـد و 227 نفر بیمار 
قطعـی دیابـت جدیـد شناسـایی شـده اند. دکتـر برهانی نـژاد بیـان 
کرد: شهرسـتان های بافت و بردسـیر با 24 درصد در زمینه غربالگری 
فشـارخون و دیابت پیشرو هسـتند. او با اشـاره به اینکه اجرای پویش 
ملی سـلامت از 2۰ آبان تـا 1۵ دی ماه، ادامـه دارد، گفـت: این پویش 
در مجموعه تحت پوشـش دانشـگاه علوم پزشـکی کرمان در بیش از 
3۵۰ ایسـتگاه ثابت و 47 ایسـتگاه موقـت در حال اجرا اسـت. معاون 
بهداشـتی دانشـگاه جمعیت هدف ایـن پویـش را 1۰۰ درصـد افراد 
بالای 18 سـال عنوان کـرد و گفـت: انتظـار داریم حداقـل 7۰ درصد 
جمعیت بـالای 18 سـال از نظر بیماری هـای دیابت و فشـارخون بالا 
مورد بررسـی قـرار گیرند.او بـا تأکید بـر این اینکـه این پویـش تا 1۵ 
دی ادامـه دارد، گفت: افـراد می توانند بـا مراجعه به مراکز بهداشـتی، 
پایگاه ها و خانه های بهداشـت در سراسر اسـتان کرمان در این پویش 
شـرکت کنند و از وضعیت سـلامت خـود از نظـر دیابت و فشـارخون 
اطلاع پیدا کنند. او خاطرنشان کرد: شناسایی و تشخیص زودرس این 
دو بیماری می تواند از ابتلا به سـایر بیماری ها، پیشگیری و از تحمیل 

عـوارض زیاد به بیمـاران احتمالـی آینده، جلوگیـری کند.

خبر بروکراسینمیگذاردواممسکنبهپایتورمبرسد
در حالی که متوسط هزینه ساخت مسکن روستایی متری 8 ميليون است، هنوز متقاضيان چشم انتظار ابلاغ وام 3۵۰ميليون تومانی هستند 

گزارش
بازار

رشـد قیمـت مصالـح سـاختمانی از ابتـدای سـال 
جاری نـه تنهـا بـر روی قیمـت تمام شـده سـاخت 
در شـهرها بلکه در روسـتاها با شدت بیشـتری تاثیر 

گذاشـته است.
اگـر چـه اغلـب متقاضیـان سـاخت مسـکن ایـن 
روزها منتظر ابـلاغ وام 3۵۰ میلیون تومانی مسـکن 
روسـتایی هسـتند اما نگرانی آنها از این بابت اسـت 
که تاخیـر در سـاخت می تواند هزینه هـای آنها را در 

پایـان و اتمـام عملیات سـاخت بـالا ببرد.
مترمربـع  هـر  سـاخت  هزینـه  درصورتی کـه 
سـاختمان در روسـتا حـدود 8 میلیـون تومـان در 
نظر گرفته شـود، هزینه سـاخت خانـه 8۰ متری در 
روسـتا در سـال 14۰2 حـدود 6۵۰ میلیـون تومان 

خواهـد شـد.
 توجـه شـود کـه متـراژ زیربنـا تنهـا یکـی از عوامل 
مؤثـر بر هزینه سـاخت سـاختمان در روسـتا اسـت 
و عواملی ماننـد قیمـت روز آهـن آلات مانند قیمت 
میلگـرد و قیمـت تیـر آهـن، قیمـت روز سـیمان، 
نـه نیـروی کار و هزینـه حمـل و  دسـتمزد روزا
جابجایـی مصالـح نیـز تأثیر چشـمگیری بـر قیمت 

تمـام  شـده هـر مترمربـع سـازه دارند.

افزایش۴۰درصدیهزینهساخت
جودی، معاون امور مسـکن روسـتایی بنیاد مسـکن 
انقـلاب اسـلامی در پاسـخ بـه ایـن پرسـش کـه در 
حال حاضر هزینه سـاخت هـر متر مربع مسـکن در 
روسـتاها چقـدر اسـت؟ گفـت: هزینه های سـاخت 
مسکن چه مصالح سـاختمانی و دسـتمزد نسبت به 
سـال گذشـته تا 4۰ درصد افزایش یافته اسـت. اگر 
بخواهیم هزینه سـاخت مسـکن به شـرط سـکونت 
را در روسـتاها تخمیـن بزنیـم بایـد گفـت در حـال 
حاضـر هزینـه هـر متـر مربـع مسـکن در روسـتاها 
8 میلیون تومـان بدون هزینـه های کاشـی کاری و 

گـچ کاری خواهـد بود.
معاون امور مسـکن روسـتایی بنیاد مسـکن انقلاب 
اسـلامی ادامـه داد: اینکـه گفتـه می شـود قابـل 
سـکونت در حقیقـت بـه ایـن معنـی اسـت کـه گچ 
کاری و کاشـی کاری هنـوز صـورت نگرفتـه اسـت.
جـودی در پاسـخ به این پرسـش کـه با این حسـاب 
وام 3۵۰ میلیون تومانی مسـکن روسـتایی که هنوز 
هـم ابـلاغ نشـده اسـت چنـد درصـد هزینه هـای 
سـاخت یک واحد مسـکونی در روسـتاها را تشکیل 
می دهـد؟ تاکیـد کـرد: ابتـدا بایـد تاکیـد کنـم که 

افزایش هزینه های سـاخت مسکن در روسـتاها بود 
که باعث شـد بنیاد مسـکن پیشـنهاد افزایش سقف 
وام مسـکن را از 2۰۰ میلیون تومان به 4۰۰ میلیون 
تومـان بدهـد کـه در نهایـت هـم دولـت در اقدامی 
مناسـب و بـه موقـع ایـن سـقف را تـا 3۵۰ میلیون 

تومـان تصویـب کرد.

مبلغوامبهقدهزینهنمیرسد
او ادامـه داد: پـس افزایـش سـقف وام مسـکن 
روسـتایی بـا همیـن هـدف بـود کـه خوشـبختانه 
در مرحلـه ابـلاغ قـرار دارد. امـا بـه هـر حـال اگـر 
یـک واحـد مسـکونی 6۰ متـری را در نظـر بگیریم 
بـرای سـاخت آن ۵۰۰ میلیـون تومـان نیـاز اسـت. 
بـه عبارتـی وام 3۵۰ میلیـون تومانـی می توانـد 
7۰ درصـد هزینـه سـاخت مسـکن تـا مرحلـه قابل 

سـکونت را پوشـش دهـد.
جودی در پاسـخ به این پرسـش که از ابلاغ وام 3۵۰ 
میلیون تومانی مسـکن روسـتایی نیز خبری نشـد؟ 
گفـت: تمـام اقدامـات انجام شـده اسـت و سـازمان 
برنامه و بودجه تضمین نامه وام مسـکن روستایی را 
در شُـرف صدور قرار داده اسـت تـا آن را بـه بانک ها 

ابلاغ و سـپس آمـاده پرداخت شـود.
او افزود: در حـال حاضر مابـه التفاوت نرخ سـود وام 
مسـکن روسـتایی 18 درصد اسـت که باید ضمانت 
آن صادر شـود. چرا کـه ۵ درصـد نرخ سـود این وام 
را متقاضیـان و 18 درصد مابقی را دولـت و صندوق 

ملی مسـکن باید تضمیـن کند.
معـاون امـور مسـکن روسـتایی بنیـاد مسـکن بـا 
اشـاره بـه اینکـه وام 3۵۰ میلیـون تومانـی مسـکن 
روسـتایی در حـال طـی مراحـل مربوطـه بـرای 
پرداخـت بـه متقاضیـان اسـت افـزود: طـی هفتـه 
جاری این تسـهیلات توسـط شـورای پـول و اعتبار 
تصویـب و پـس از آن سـهمیه بانک هـای عامـل نیز 
مشـخص خواهـد شـد. او بـا یـادآوری این که سـود 
ایـن تسـهیلات ۵ درصـد بـا بازپرداخـت 2۰ سـاله 
اسـت، اضافـه کـرد:  3۵۰ هـزار وام 3۵۰ میلیـون 
تومانـی بـه متقاضیـان نوسـازی مسـکن روسـتایی 

پرداخـت خواهـد شـد.
معاون امور مسـکن روسـتایی بنیاد مسـکن انقلاب 
اسـلامی در پاسـخ بـه ایـن پرسـش کـه از وام 2۰۰ 
میلیـون تومانـی مسـکن روسـتایی مصـوب 14۰1 
تاکنـون چـه میـزان بـه متقاضیـان پرداخت شـده 
اسـت؟ گفـت: از وام 2۰۰ میلیـون تومانـی مسـکن 
روسـتایی تاکنـون 18۰ هزار عقـد قـرارداد صورت 
گرفته اسـت و بـا توجه بـه اینکه سـقف وام مسـکن 

روسـتایی بـه 3۵۰ میلیـون تومـان افزایـش پیـدا 
کرده اسـت سـاز و کاری ترتیب داده شـده اسـت تا 

متقاضیـان منتظـر ابـلاغ وام مزبور نباشـند.
جـودی در پاسـخ بـه ایـن پرسـش کـه بـه نظـر 
می رسـید بـا تصویـب وام 3۵۰ میلیـون تومانـی، 
متقاضیان وام 2۰۰ میلیونی منتظر بمانند و ساخت 
و سـاز از رونـق بیافتـد؟ گفـت: اتفاقـا بـرای اینکـه 
رونـد سـاخت و سـاز در روسـتاها کُند نشـود و افت 
نکنـد، سـاز و کاری در نظـر گرفتـه شـده اسـت که 
متقاضیـان وام در صـورت دریافـت 2۰۰ میلیـون 
تومـان وام بتواننـد مابـه التفـاوت 1۵۰ میلیـون 
تومانـی را هـم دریافـت کننـد. او تصریـح کـرد: 
بانک ها تمام همـکاری خـود را در پرداخت وام 2۰۰ 
میلیـون تومانـی مسـکن روسـتایی بـا متقاضیـان 

داشـته اند و ایـن موضـوع جـای تشـکر دارد.

تعللبانکمرکزیدرابلاغ
عضـو کمیسـیون حقوقـی و قضائی مجلس شـورای 
اسـلامی درباره دلیـل تأخیـر و تعلل بانـک مرکزی 
در ابـلاغ آئیـن نامـه اعطـای وام مسـکن روسـتایی 
بـه نقـل از خبرگـزاری مهـر، گفـت: مشـکل ابـلاغ 
نشـدن این آئیـن نامـه این اسـت کـه زمانـی نهایتاً 
ایـن وام پرداخـت می شـود که زمان سـاخت و سـاز 
در روسـتاها از بیـن رفته اسـت. حسـینعلی حاجی 
دلیگانـی، در ادامـه افزود: اگـر در ابتدای سـال آئین 
نامـه اعطـای وام 3۵۰ میلیونـی مسـکن روسـتایی 
ابـلاغ می شـد مـردم می توانسـتند از آن بهره منـد 
شـوند، متأسـفانه سـال قبل نیـز ایـن اتفـاق افتاد و 
وام مسـکن 2۰۰ میلیونـی روسـتایی به حـدی دیر 

ابـلاغ شـد کـه نتوانسـتند از آن اسـتفاده کنند.
حاجـی دلیگانـی ادامـه داد: متأسـفانه زمانـی ایـن 
آئیـن نامه ها ابلاغ می شـود که فصل سـاخت و سـاز 
در روسـتاها بـا توجه بـه سردسـیری بـودن مناطق 
مختلف کشـور، سـپری شـده و دیگر نمی توان از آن 

اسـتفاده مفیدی داشـت.
عضو کمیسـیون حقوقـی و قضائی مجلـس در ادامه 
بیان کـرد: در حـال حاضر هـم این موضـوع در حال 
تکـرار دوباره و مجـدد در سـال جاری اسـت و فصل 
کاری در حال به اتمام رسـیدن اسـت، فقـط 4 ماه تا 
پایان سـال زمان باقی مانده اسـت و مردم روستایی 
نمی تواننـد از ایـن وام در زمان مقرر اسـتفاده کنند.

حاجـی دلیگانـی توضیـح داد: اگـر منابـع بانکـی 
بـرای اعطـای این تسـهیلات وجـود نـدارد از همان 
ابتـدا ایـن آئیـن نامه هـا را تدویـن نکننـد، امـا اگـر 
مصوب می کننـد پـای اجـرای آن بایسـتند و آنقدر 
فرآیندهـای اجـرا را طولانـی نکننـد و مـردم را بـا 
مشـکل رو بـه رو نکننـد. با ایـن رویه ای کـه بانک ها 
در پیـش گرفته انـد، فقـط مـردم امیدوار می شـوند 
و منتظـر و در نهایـت هـم نمی تواننـد ایـن وام را 
دریافت کننـد. نماینـده مـردم اصفهـان در مجلس 
بیـان کـرد: مـردم بـرای مانـدگاری در روسـتاها بـا 
توجـه بـه درآمـد کمـی کـه در آنجـا وجـود دارد، 
نیازمنـد انگیـزه و حمایـت هسـتند تـا وادار بـه 
مهاجرت به شـهرها نشـوند، یکی از نمونه هـای بارز 
حمایت اعطای وام مسـکن روسـتایی اسـت که این 
موضـوع هم علـی رغـم مصـوب شـدن در مجلس و 
دولـت و حتی بـالا رفتن مبلـغ تسـهیلات همچنان 

گـروگان بانک هـا اسـت.
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کاغذ استان

سرپرســت شــرکت آب منطقــه ای کرمــان 
ــت  ــع آب جیرف ــر مناب ــلاش مدی ــا ت ــت: ب گف
بخــش قابل توجهــی از رودخانه هــای ایــن 
ــی  ــش غیردولت ــارکت بخ ــا مش ــتان ب شهرس

ــت. ــده اس ــی ش لایروب
سرپرســت شــرکت آب منطقــه ای کرمــان 
ــتان های  ــردم شهرس ــده م ــراه نماین ــه هم ب
جیرفــت و عنبرآبــاد در مجلــس شــورای 
اســلامی، معــاون حفاظــت، بهره بــرداری و 
ــلات مرکــزی  ــز ف ــور اجتماعــی حــوزه آبری ام
ــران،  ــع آب ای ــت مناب و شــرقی شــرکت مدیری
فرمانــدار شهرســتان جیرفــت و برخــی از 
مدیــران ایــن شــرکت از رودخانه هــای 
ــی  ــد انحراف ــروژه بن ــت، پ ــتان جیرف شهرس
نجف آبــاد و پــروژه آبرســانی بــه شــهرهای 
ــد  ــت بازدی ــد جیرف ــاد از س ــت و عنبرآب جیرف

کــرد.
حمیــد علیــدادی ســلیمانی، سرپرســت 
ــوص  ــان در خص ــه ای کرم ــرکت آب منطق ش
اهمیــت لایروبــی رودخانه هــا گفــت: لایروبــی 
رودخانه هــا یکــی از مهم تریــن اقدامــات 
موردنیــاز بــرای کنتــرل ســیلاب اســت، 
ازایــن رو ایجــاد آمادگی و انجــام اقدامــات فنی 
ــیلاب های  ــا س ــه ب ــرای مقابل ــگیرانه ب و پیش

ــات ســیلاب های  ــر تجربی ــی ب ــی مبتن احتمال
ــز اهمیــت و ضــروری اســت. اخیــر بســیار حائ
ــه  ــانی ب ــرح آبرس ــت ط ــه اهمی ــن ب او همچنی
ــاد از ســد جیرفت  شــهرهای جیرفــت و عنبرآب
ــودن  ــه بحرانی ب ــزود: باتوجه ب ــرد و اف ــاره ک اش
شــرایط کمــی و کیفــی منابــع آب شــرب 
ــرای  ــاد، ب ــت و عنبرآب ــتان های جیرف شهرس
ــای  ــری از تنش ه ــل و جلوگی ــن معض ــل ای ح
اجتماعــی پیــش رو و مهاجــرت اهالــی منطقه، 
طــرح آبرســانی بــه شــهرهای جیرفــت و 
ــزان 29.1  ــه می ــت ب ــد جیرف ــاد از س عنبرآب
ــتور کار  ــال در دس ــب در س ــون مترمکع میلی
ــار  ــن اعتب ــورت تأمی ــه در ص ــت ک ــرار گرف ق
مناســب امــکان اتمــام طــرح تــا پایــان دولــت 

ــت. ــر اس ــیزدهم میس س

دادسـتان کرمـان از تشـکیل کارگـروه و کمیته 
انتخاباتـی رصـد و پایش فضـای مجـازی در این 
دادسـرا باهـدف پیشـگیری از جرائـم و تخلفات 
انتخاباتـی و نظـارت مسـتمر و برخـورد قاطع با 
برهم زننـدگان امنیـت روانـی جامعـه در فضای 

مجازی خبـر داد.
مهـدی بخشـی در نشسـت سـتاد پیشـگیری و 
رسـیدگی به جرائـم انتخاباتـی اسـتان کرمان با 
اشـاره به تأسـیس کارگروه رصـد و پایش فضای 
مجـازی در ایـن دادسـتانی گفـت: باتوجه بـه 
گسـترش فزاینـده فناوری هـای اطلاعاتـی و 
ارتباطی به ویژه فضـای مجازی و آثار چشـمگیر 
ایـن فضـا در حوزه هـای مختلـف، تخلفـات 
انتخاباتـی در فضـای مجـازی در حـال افزایـش 
اسـت. او اظهـار داشـت: لـزوم برنامه ریـزی و 
هماهنگـی به منظـور صیانـت از آسـیب های 
فضـای مجـازی روزبـه روز بیشـتر می شـود و در 
این راسـتا کارکرد کمیتـه رصد فضـای مجازی 

اهمیـت ویـژه ای می یابـد.
دادسـتان کرمـان تصریـح کـرد: کارگـروه رصد 
فضـای مجـازی متشـکل از نماینده دادسـتان، 
فراجـا، اداره اطلاعـات، سـپاه پاسـداران و اداره 
فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی اسـت که تخلفـات و 
جرائمی کـه در فضـای مجازی در ابعـاد مختلف 

ماننـد نشـر اکاذیـب، افتـرا، توهیـن و تخریـب، 
آمارسـازی و تبلیغـات زودهنـگام ممکن اسـت 
اتفاق بیفتـد را رصـد و طبـق قانون بـا متخلفان 

برخـورد خواهـد کرد.
او گفـت: در صـورت اثبـات تخلفـات در فضـای 
مجـازی توسـط کارگـروه و تیـم پایـش، بـرای 
نامـزد موردنظـر پرونـده قضایـی تشـکیل و بـه 

شـورای نگهبـان اعـلام خواهـد شـد.
 ایـن مقـام قضایـی التـزام بـه قانـون، حرکـت 
و تبلیـغ در دایـره مقـررات را زمینه سـاز یـک 
انتخابات پرشور و باشکوه دانسـت و بیان داشت: 
فضـای مجـازی و نحـوه اسـتفاده هـر یـک از 
نامزدهـای انتخاباتـی در ایـن کمیته بـه جدیت 
رصـد می شـود تـا از ایـن ظرفیـت در راسـتای 

منافـع انقـلاب و کشـور اسـتفاده شـود.

لایروبی رودخانه های جيرفت با 
مشارکت بخش غيردولتی

کارگروه انتخاباتی پایش فضای مجازی 
در دادستانی کرمان آغاز به کار کرد

»واحد خدمات دهی ویژه معلولان« 
در کرمان راه اندازی می شود

 افزایش ۵.3 درصدی نرخ ولادت 
استان در هشت ماهه اول سال

شـهردار کرمـان، از راه انـدازی »واحـد خدمات دهـی 
ویژه معلـولان« در شـهرداری کرمان به مناسـبت روز 

جهانی معلـولان خبـر داد.
 سـعید شـعرباف، در دیـداری کـه بـه مناسـبت روز 
جهانی معلـولان و به همراه مدیر بازرسـی شـهرداری، 
بـا محمدحسـین مـولا، مدیـر انجمـن ضایعـه نخاعی 
اسـتان کرمان داشـت، گفت: واحـد خدمات دهی ویژه 
معلـولان بـرای سـهولت در کار افـراد دارای معلولیـت 
و کمـک بـه انجـام امـور آن هـا در حـوزه شـهری، در 

شـهرداری کرمـان راه انـدازی خواهد شـد.
او با بیـان اینکـه ایـن واحـد در شـهرداری مرکـز و در 
طبقه همکف راه اندازی شـده اسـت، افـزود: ازاین پس، 
شـهروندان دارای معلولیـت، تنهـا بـا مراجعـه بـه این 
مرکـز و بـدون اینکـه نیـاز بـه رفت وآمـد بـه مناطـق 
دیگـر شـهرداری داشـته باشـند، می تواننـد کارهـای 
خود را در حـوزه مناطـق پنج گانه شـهرداری پیگیری 

کننـد و انجـام دهند.
شـعرباف تصریـح کـرد: کارکنـان ایـن واحـد ویـژه، 
درخواسـت شـهروندان دارای معلولیت را ثبـت کرده، 
مدارکشـان را دریافـت می کنند و با پیگیـری کار آن ها 

در منطقـه موردنظـر، کارشـان را انجـام می دهنـد.
شـهردار کرمان از اختصاص یک شـماره تلفن و سامانه 
تمـاس مخصـوص بـرای واحـد ویـژه خدمات دهی به 

معلـولان در شـهرداری کرمـان نیـز، خبـر داد و تأکید 
کـرد: بـا ایـن کار، بسـیاری از رفت وآمدهـای غیرلازم 
معلـولان بـه شـهرداری مناطـق و شـهرداری مرکزی 

حـذف خواهد شـد.
شـعرباف تصریـح کـرد: اگـر هـم نیـاز بـه مراجعـه و 
صحبت بـا هرکـدام از مدیران یا مسـئولان شـهرداری 
در خصـوص پرونده افـراد دارای معلولیت باشـد، آن ها 
در روزها و سـاعاتی کـه برنامه ریزی خواهد شـد، برای 
پاسـخگویی، به واحد خدمات دهـی مراجعـه و پرونده 

شـهروندان معلول را بررسـی خواهنـد کرد.
 او با یـادآوری اینکـه ازاین به بعد افـراد دارای معلولیت 
به هیچ وجه نیـاز به مراجعـه به شـهرداری های مناطق 
و تحمـل سـختی های رفت وآمـد در ایـن مسـیرها را 
نخواهند داشـت، گفت: ایـن مهم، یک اتفـاق جدید در 
اسـتان کرمـان اسـت و می تواند الگـوی ویـژه ای برای 

خدمت دهـی ویژه بـه معلولان باشـد.
شـهردار کرمـان نیـز با اشـاره بـه اتوبوسـی کـه حوزه 
حمل ونقـل عمومـی شـهرداری کرمـان، در خدمـت 
جامعـه معلولان شـهر کرمـان قـرار داده اسـت، گفت: 
ایـن اتوبـوس بـه زودی به روزرسـانی می شـود و بـا 
تعمیـرات اساسـی کـه بـرای آن برنامه ریـزی شـده، 
برخـی از مشـکلات آن، به ویـژه در هنـگام سـوار و 

پیاده شـدن معلـولان، برطـرف خواهـد شـد.

در سـتاد جمعیـت اسـتان کرمـان اعـلام شـد: نـرخ 
ولادت استان کرمان در هشـت ماهه امسال ۵.3 درصد 
نسبت به مدت مشـابه سـال قبل افزایش داشته است. 
محمدمهدی فداکار اسـتاندار کرمان در نشسـت ستاد 
جمعیـت اسـتان بـا اشـاره بـه گـزارش دسـتگاه های 
مربوطـه در واگـذاری زمیـن بـه خانواده هـای دارای 
سـه فرزند به بـالا اظهـار کـرد: بایـد اولویت بنـدی در 
واگـذاری زمیـن صـورت بگیـرد و خانواده هایـی کـه 
تعداد فرزنـدان بیشـتر دارنـد، در اولویت قـرار بگیرند.

 او بـا اشـاره بـه آماده سـازی زمین بـرای نهضـت ملی 
مسـکن در سـطح اسـتان گفت: در این کار به واگذاری 

زمیـن در طرح فرزنـدآوری نیـز باید توجه شـود.
 فـداکار بـا اشـاره طولانی شـدن رونـد پرداخـت 
تسـهیلات فرزنـدآوری در برخـی بانک ها گفـت: لازم 
اسـت شـرکت های بزرگ منابع را به بانک های اسـتان 
بیاورنـد تـا بانک هـا توانایی پرداخت بیشـتری داشـته 
باشـند. بانک ها پـای کار هسـتند؛ اما منابـع آنها کفاف 

همـه تقاضاهـا را نمی دهـد.
 محمـد قاسـمی مدیـرکل ثبت احـوال اسـتان کرمان 
نیز در این جلسـه اظهار کرد: نرخ باروری اسـتان 1.83 

درصد و متوسـط کشـوری 1.۵4 است.
 او بیان کرد: نرخ ولادت اسـتان کرمان در هشـت ماهه 
امسـال ۵.3 درصـد نسـبت به مدت مشـابه سـال قبل 

افزایش داشـته اسـت.  قاسـمی بـا اشـاره به ثبـت 1۰ 
هـزار و 3۵2 واقعـه فـوت در سـال جـاری در اسـتان 
کرمـان افـزود: بـا احتسـاب نـرخ ولادت، نـرخ رشـد 

طبیعـی جمعیـت اسـتان ۰.63 درصد اسـت.
 همچنیـن رضـا حافظـی مدیـرکل راه و شهرسـازی 
اسـتان کرمـان نیز در ایـن نشسـت بیان کـرد: نزدیک 
بـه 17 هـزار ثبت نامی در شـمال اسـتان کرمـان برای 
واگذاری زمین بـه خانوارهای دارای سـه فرزنـد به بالا 
داریم کـه تاکنـون نزدیـک بـه 8۵۰ قـرارداد واگذاری 
تحویـل مـردم شـده و 27 خانـواده دارای چهـار فرزند 

زمیـن دریافـت کرده انـد.
 او با اشـاره بـه اینکه تـا دهه فجر سـال جـاری نزدیک 
بـه 3۰۰۰ نفـر واگـذاری زمیـن در طـرح فرزنـدآوری 
انجام خواهد شـد، گفـت: 4۰ هکتـار زمین در سـایت 
در محی آبـاد شهرسـتان کرمـان در حال آماده سـازی 
اسـت که حدود 6۰۰ قطعه زمین را شـامل می شـود و 
البته زمیـن نهضت ملـی مسـکن را در این شـهر را نیز 

بایـد پوشـش بدهد.
 مدیـرکل راه و شهرسـازی اسـتان کرمـان بیـان کرد: 
الحـاق 19 هکتـار زمیـن در اختیار آبـاد کرمـان انجام 
شـده و 3۰ هکتـار در زنگی آبـاد و در چتـرود نیـز 2۰ 
هکتار زمیـن ظرفیت خوبـی وجـود دارد و کار را دنبال 

می کنیـم.

آگهیمجمععمومیعادی
خانهمطبوعاتاستانکرمان

بدینوسـیله از اعضای محترم خانه مطبوعات دعوت می شـود 
تا در مجمـع عمومی عـادی خانه مطبوعـات اسـتان کرمان، 
که روز سـه شـنبه 28 آذر مـاه 14۰2 از سـاعت 1۰ تـا 12 به 
صورت الکترونیک از طریق سـایت خانه مطبوعات به نشـانی 
www.khanehmatbooat.ir برگـزار می شـود 

شـرکت نمایند.
دستور کار:

1- ارائه گزارش عملکرد و تراز مالی.
2- انتخـاب هیـات مدیـره بـرای مـدت سـه سـال و  انتخاب 

بازرسـان بـرای مـدت یک سـال.

هيات مدیره خانه مطبوعات استان کرمان
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واکنش پورابراهيمی و حسن پور به 

مسکوت مانده لایحه وزارت بازرگانی؛

دليل انجماد »بازرگانی«
پـس از کش وقوس هـای بسـیار لایحـه 
تشـکیل وزارت بازرگانـی در مجلـس بـه 
مـدت 6ماه مسـکوت مانـد. ایـن تصمیمی 
اسـت که نمایندگان با رای خود آن را اعلام 
کردنـد اما پشـت پـرده ایـن تصمیـم هنوز 

به طـور قطـع مشـخص نیسـت.
رئیـس  پورابراهیمـی،  محمدرضـا 
کمیسـیون اقتصـادی مجلـس کـه پیـش 
از ایـن از توافـق میـان دولـت و مجلـس بر 
تشـکیل وزارت بازرگانـی خبـر داده بـود، 
با اشـاره بـه مسـکوت مانـدن تشـکیل این 
وزارتخانـه گفـت: علـت رای نماینـدگان به 
مسـکوت مانـدن لایحـه تشـکیل وزارت 
بازرگانـی را نمی دانـم. ظاهـرا و بـر اسـاس 
آنچـه مـن خبـر داشـتم هماهنگـی میـان 
آقـای رئیس جمهـور و آقای قالیبـاف انجام 
شـده بـود و قـرار بـود کـه ایـن کار انجـام 
شـود؛ اما روز گذشـته نمایندگان خواستار 
مسـکوت مانـدن ایـن لایحـه شـدند و بـا 
رای مجلـس فعـلا ایـن لایحـه بـرای 6ماه 
مسـکوت می مانـد. او ادامـه داد: اگـر دولت 
می خواست لایحه تشـکیل وزارت بازرگانی 
مسـکوت بمانـد، نامـه مـی داد و می گفـت 
ایـن لایحـه مسـکوت بمانـد. بعیـد اسـت 
که دولـت خواهان مسـکوت مانـدن لایحه 
تشـکیل وزارت بازرگانـی باشـد؛ چـون در 
این صـورت این موضـوع را با نامـه ای اعلام 
می کـرد؛ البتـه نمی توانسـت خواسـتار 

مسـکوت مانـدن شـود.
شـهباز حسـن پور، نایب رئیس کمیسـیون 
اقتصادی مجلـس درخصـوص چرایی رای 
مجلس به مسـکوت ماندن لایحه تشـکیل 
وزارت بازرگانـی تصریـح کـرد: مجلـس به 
ایـن جمع بنـدی رسـید کـه بـا توجـه بـه 
اینکه در سـال پایانی مجلس و سـال سـوم 
دولـت هسـتیم، تشـکیل وزارت بازرگانـی 
هزینه هایـی را بـر کشـور تحمیـل می کند 
که ایـن هزینـه در حـال حاضـر در عمل بر 
دوش مـردم اسـت. رویکـرد کلـی مجلـس 
کوچک سـازی و چابک سـازی دولت است. 
دولـت خیلـی فربـه شـده و تحـرک لازم را 
نـدارد و باعث کنـدی کار مردم می شـود. او 
با اشـاره به رای مجلـس به کلیـت و فوریت 
لایحه تشـکیل وزرات بازرگانی یادآور شـد: 
دولت می توانـد در هر زمانی لایحـه خود را 
پس بگیـرد. وزیر صنعت و معدن خودشـان 
اعلام کردنـد که با تشـکیل وزارت بازرگانی 
مخالـف هسـتم. روز گذشـته پاسـخی کـه 
هیات رئیسه مجلس به سـوالات و تذکرات 
نماینـدگان داشـتند ایـن بـود کـه آقـای 
علی آبـادی شـخصا به دنبـال این هسـتند 
کـه لایحـه تشـکیل وزارت بازرگانـی پـس 

گرفته شـود.

عيدی 1۰ تا 1۵ ميليون 
تومانی کارگران در 

نوروز 1۴۰3
کلیـه کارگـران مشـمول قانون کار امسـال 
حداقـل 1۰ میلیـون و 6۰۰ هـزار تومـان و 
حداکثـر 1۵ میلیـون و 9۰۰ هـزار تومـان 
عیدی از کارفرمایان خـود دریافت خواهند 

کـرد.
به گزارش بـازار، طبـق قانون نحـوه تعیین 
عیـدی و پـاداش سـالانه کارگـران شـاغل 
در کارگاه هـای مشـمول قانـون کار مصوب 
سـال 137۰ همـه کارفرمایـان کارگاه های 
مشـمول قانـون کار مکلـف هسـتند به هر 
یـک از کارگـران خود به نسـبت یک سـال 
کار معـادل 6۰ روز آخریـن مزد،  بـه عنوان 
عیدی و پـاداش بپردازند و مبلـغ پرداختی 
از ایـن بابت بـه هر یـک از کارگـران نباید از 
معـادل 9۰ روز حداقل مـزد روزانـه قانونی 

تجـاوز کند.
سـال  پایـان  عیـدی  تعییـن  مبنـای 
کارگـران، حداقـل دو و حداکثـر سـه برابر 
مصوبه دسـتمزد شـورای عالی کار اسـت و 
کارفرمایـان بایـد دو مـاه پایـه حقـوق را به 
عنوان حداقل عیدی و سـه مـاه پایه حقوق 
را بـه عنـوان حداکثر عیـدی و پـاداش آخر 

سـال بـه نیروهـای کار خـود بدهنـد.
در کارگاه هایـی کـه طـرح طبقه بنـدی 
مشـاغل دارنـد، مبنای محاسـبه عیـدی و 
پاداش سـالانه کارگـران مـزد گـروه و پایه 
یـا مـزد مبنـا و در واحدهـای فاقـد طـرح 
طبقه بنـدی، مـزد ثابـت یعنـی مزد شـغل 
و مزایـای ثابـت پرداختـی بـه تبـع شـغل 

خواهـد بـود.
به طـور معمـول پرداخـت عیـدی و پاداش 
پایـان سـال کارگـران مشـمول قانـون کار 
و بازنشسـتگان تأمیـن اجتماعـی طبـق 
قراردادهای کار و بـا در نظر گرفتن تعطیلی 
بانک ها، آغـاز تعطیلات عیـد و انجام برخی 
حسابرسی ها معمولاً از 2۰ اسـفند ماه آغاز 
می شـود امـا برخـی از کارفرمایـان آن را 
بـه روزهای آخـر سـال موکـول نکـرده و با 
حقـوق دی یـا بهمـن مـاه واریـز می کنند 
تا خانوارهـای کارگـری با فراغ بـال بیش تر 
نسـبت به تهیـه مایحتاج شـب عیـد اقدام 

کننـد.
شـورای عالی کار 29 اسـفند سـال گذشته 
در نشست تعیین دسـتمزد افزایش حداقل 
دسـتمزد کارگران برای سـال 14۰2 را 27 
درصـد تصویـب کـرد. بـر ایـن اسـاس پایه 
حقوق کارگـران به ۵ میلیـون و 3۰7 هزار و 

33۰ تومـان افزایـش یافت

توليد ۶۰ هزار تن محصول در سال 1۴۰2؛

ارزش ۴2۰ ميليون دلاری 
پسته توليدی رفسنجان

فرماندار رفسـنجان گفـت: با این  کـه خشکسـالی ها را داریـم اما طی 
1۰ سـال اخیر رفسـنجان تولید 22 تا 34 درصد پسـته کشـور را دارا 
بوده و امسال نیز 6۰ هزار تن پسـته معادل 42۰ میلیون دلار ارزآوری 
در ایـن شهرسـتان تولیـد شـده اسـت... حسـین رضایـی در کمیته 
برنامه ریـزی آمایش رفسـنجان اظهار کرد: سـند آمایش شهرسـتان 
مهمترین سـند توسـعه خوهـد بـود و در این سـند بر اسـاس تحلیل 
حوزه های مختلـف محورهـای کلیدی توسـعه انجـام می شـود. وی 
افزود: بایـد ظرفیت هـا و داشـته های موجود را حفـظ کـرد و ارتقا داد 
و نسـبت به رفـع نواقص هـم تلاش کـرد؛ یکـی از ظرفیت هـای مهم 
شهرسـتان بخش کشـاورزی اسـت که در این حـوزه 8۰ هـزار هکتار 
باغ پسته توسط کشـاورزان زحمتکش ایجاد شده و بزرگترین جنگل 
مصنوعی کشـور لقب گرفته اسـت. رضایی ادامه داد: پسته محصولی 
اسـت که به صـورت یک سـال در میـان باغ محصـول می دهـد و این 
در حالـی اسـت کـه طـی سـال های گذشـته ایـن محصـول گرفتار 
خشکسـالی های پـی در پـی شـده امـا همچنـان در ارزآوری حـرف 
اول را می زنـد. وی بیـان کـرد: بـا این کـه خشکسـالی ها را داریـم اما 
طـی 1۰ سـال اخیر رفسـنجان تولیـد 22 تـا 34 درصد تولید پسـته 
کشـور را دارا بوده و امسال نیز 6۰ هزار تن پسـته معادل 42۰ میلیون 
دلار ارزآوری در ایـن شهرسـتان تولیـد شـده و بایـد بـرای بازاریابی، 
صـادرات، تأمین آب کشـاورزی و دیگـر نیازهای ایـن محصول تلاش 
کرد تا توسـعه بیشـتر محقق شـود. فرمانـدار رفسـنجان با اشـاره به 
جایگاه اقتصادی رفسـنجان در اسـتان کرمـان، افزود: در طول سـال 
رفسـنجان بیش از 3۰۰۰ سـاعت هـوای آفتابـی دارد که می تـوان از 
این ظرفیت بـرای احداث و نصـب پنل هـای خورشـیدی و راه اندازی 
نیروگاه هـای خورشـیدی و رسـیدن به درآمـد و ثروت بهره مند شـد. 
رضایی عنوان کرد: در توسعه مباحث تغذیه، بیمارستان و گردشگری 
برنامه ریزی هایـی در حـال انجـام اسـت و گام هـای موثری برداشـته 
خواهد شد، بیمارسـتانی که توسـط بخش خصوصی در حال احداث 
اسـت به همه تخصص هـا و هتلینـگ ارزشـمند مجهز خواهد شـد و 

حتی می توانـد از خـارج از کشـور بیمار پذیـرش کند.

کرمان موتور از فروش نقدی و اقساطی ۴8 ماهه جک 
خبر داد

 j۴ شرایط فروش فوری جک
کرمان موتـور از فـروش نقـدی و اقسـاطی 48 ماهه جـک j4 با موعد 
تحویـل 1۰ روزه خبـر داد. بـر اسـاس اعـلام شـرکت کرمـان موتور، 
فروش فوری نقد و اقسـاط خودرو جـک j4 جدید ویـژه آذرماه 14۰2 
از 12 تـا 18 آذرمـاه جـاری در نمایندگی هـای ایـن شـرکت انجـام 
می شـود. قیمت خودرو جک جـی 4 در ایـن فـروش، 76۵ میلیون و 
89۰ هزار تومان اعلام شـده اسـت و علاقمندان برای خرید اقسـاطی 
نیـز می تواننـد اقسـاط خـودرو را در 12 تـا 48 مـاه پرداخـت کننـد. 
میزان پیش پرداخـت در خرید اقسـاطی خودرو جـک j4 مبالغ 4۰۰ 
و ۵۰۰ میلیون تومان اسـت و زمان تحویل خـودرو 1۰ روز کاری پس 
از دریافت مدارک تکمیل شـده از مشـتری خواهد بود. ایـن خودرو با 

رنگ هـای سـفید و مشـکی عرضه می شـود.

چرا افزایش مخارج مردم منعکس کننده رفاه جامعه نيست؟خبر

موجافترفاهخانوار
گزارش

دنیای اقتصاد 
زیر پوسـت آمار صعـودی مصرف خانـوار چـه می گذرد؟ 
کارشناسـان این نکتـه را مطـرح می کنند که الزاما رشـد 
مخـارج خانـوار نمی توانـد نشـان دهنده رفـاه باشـد و 
باید کیفیـت مخـارج و نـوع آن مـورد تحلیل قـرار گیرد. 
ایـن احتمـال وجـود دارد کـه بـا توجه بـه سـبقت تورم 
خوراکی هـا از متوسـط کل، خانوارهـا بـرای مهیـا کردن 

سـبد قبلی، نیاز بـه هزینـه بیشـتری دارند...
آنالیـز آمـار حسـاب های مالـی حاکـی از آن اسـت کـه 
مصـرف حقیقـی خانـوار در دو سـال اخیـر یـک رونـد 
صعـودی را طـی کـرده و در تابسـتان سـال جـاری بـه 
بیشـترین مقـدار 1۵سـال اخیـر رسـیده اسـت. برخـی 
ایـن افزایش مصـرف را ناشـی از بهبـود رفاه خانـوار تلقی 
می کنند کـه پـس از گـذر از دوران کرونا، مصـرف خانوار 
رشـد کرده اسـت. اما زیر پوسـت ایـن آمار صعـودی چه 
می گذرد؟ کارشناسـان این نکتـه را مطـرح می کنند که 
الزاما رشـد مخـارج خانـوار نمی توانـد نشـان دهنده رفاه 
باشـد و باید کیفیت مخـارج و نـوع آن مورد تحلیـل قرار 
گیرد. این احتمال وجـود دارد که با توجه به سـبقت تورم 
خوراکی هـا از متوسـط کل، خانوارهـا بـرای مهیـا کردن 
سـبد قبلی، نیاز به هزینه بیشـتری دارند. از سـوی دیگر 
این احتمـال وجود دارد کـه خانوارهـا در دوسـال اخیر از 
سـطح پس انداز خود کاسته باشـند و بخش قابل توجهی 
از درآمـد خـود را صـرف هزینه هـای جـاری می کنند که 
این امـر به معنـی افـت رفـاه خانـوار در بلندمدت اسـت؛ 
با این حـال انتشـار جزئیات هزینـه بخـش خصوصی در 
آمارهـای حسـاب های مالـی می توانـد تصویـر روشـنی 
از کیفیت مصـرف خانـوار ارائـه کند.  انتشـار آمـار تولید 
ناخالص داخلی تابسـتان 14۰2 از سـوی مرکز آمار ایران 
نشـان می دهد که حجـم مخارج خانـوار با عبور از سـطح 
116هـزار میلیارد تومـان به قیمـت پایه ثابت سـال 9۰، 
رکـورد جدیـدی را ثبت کـرده و بـه بالاترین سـطح خود 
در سـال های اخیـر رسـیده اسـت. ایـن در حالـی اسـت 
که با بررسـی روند این متغیر در 1۵ سـال اخیـر می توان 
دریافـت کـه مصـرف بخـش خصوصـی فراز  و فرودهـای 
مختلفـی را تجربـه کـرده و در برخـی  سـال ها عقب گرد 
قابل توجهـی را پشت سـر گذاشـته اسـت. تحریم هـای 
بین المللـی در سـال 91، افـت قیمت نفـت در سـال 94، 
خروج ترامپ از برجام در سـال 97 و در نهایت همه گیری 
کرونـا در سـال 99 از جملـه عواملـی هسـتند کـه رونـد 

مصـرف خانـوار در ایـن سـال ها را نزولـی کرده اند.
با این حـال در سـال های اخیر حجم مخـارج نهایی بخش 
خصوصی روند رو به رشـدی به خـود گرفتـه و از وضعیت 
نسـبتا پایداری برخوردار بوده اسـت. ایـن آمارها می تواند 
بر این نکتـه صحه بگذارد کـه از سـال 14۰۰ تا بـه امروز، 
شـاهد بهبود مصرف خانـوار بوده ایم و در تابسـتان سـال 

جـاری، رکـود فصلی ایـن متغیر شکسـته شـده اسـت. 
با این حـال بایـد بـه ایـن نکتـه توجـه کـرد کـه افزایـش 
مصرف می تواند از طریـق صرف نظر از پس انـداز یا تلاش 
بـرای حفظ کیفیـت کالاهـای ضـروری رخ دهـد و لزوما 
نمی تـوان از آن افزایش سـطح رفـاه را نتیجه گیـری کرد. 
به طور مثال، ممکن اسـت که خانـوار بخش قابل توجهی 
از ایـن افزایش میـزان مصـرف را بـه دلیل هزینه کـرد در 
کالاهای اساسـی نظیـر خوراک یـا تامین مسـکن هزینه 
کـرده باشـد و سـهم کالاهـای غیـر اساسـی کمتـر بوده 
اسـت. بنابراین نمی توان عنوان کرد که اوج گیری مصرف 
خانوار معـادل رفاه باشـد. از سـوی دیگـر، امـکان دارد به 
دلیـل بالاتر بـودن تـورم خوراکی ها و مسـکن نسـبت به 
متوسـط تـورم، خانوارهـا بـرای به دسـت آوردن سـطح 
یکسـانی از کالاها هزینه بالاتری را پرداخت کرده باشـند.

بهروزرسانیآمار
تازه تریـن آمارهـای منتشر شـده از تولیـد ناخالـص ملی 
حاکی از آن اسـت که اقتصاد ایران در تابسـتان همچنان 
بر مدار رشـد بهـاری خـود باقی مانـده و با سـرعتی بیش 
از 7درصـد رشـد کـرده اسـت. بـر اسـاس گـزارش اخیر 
مرکز آمار ایران، در تابسـتان 14۰2 اقتصـاد ایران معادل 
7.1درصد رشـد اقتصـادی را تجربه کرده اسـت. پیش تر 
در بهـار این عـدد 7.9درصد به ثبت رسـیده بـود. با وجود 
این رشـد قابل توجه، جزئیات منتشر شـده نشان می دهد 
که تـداوم ایـن سـرعت بـرای اقتصـاد ایـران دور از ذهن 
اسـت و به سـختی می توان سـطح رشـد بهار و تابسـتان 
را بـه صـورت طولانی تر حفـظ کرد. علـت این امـر به این 
نکتـه بازمی گـردد کـه بخـش قابل توجهـی از این رشـد 
حاصل رشـد بخـش نفـت و گاز اسـت؛ بـه نظر می رسـد 
گشـایش های سیاسـی و قیمت بالای انرژی در بازارهای 
جهانی باعـث شـده ظرفیت تولید نفـت ایران به سـرعت 
افزایش یابـد و این افزایش خـود را در آمارهـای مربوط به 
نفت منعکـس سـاخته اسـت. با این حـال افزایـش تولید 
نفت با نـرخ به ثبت رسـیده در نیمـه اول امسـال نیازمند 
سـرمایه گذاری هنگفـت و افزایـش ظرفیت تولید اسـت 
کـه در شـرایط فعلی منابـع کافی بـرای چنیـن کاری در 
دسـترس نیسـت و چنین اتفاقی رخ نمی دهد. بنابراین با 
اشباع شـدن ظرفیت تولید نفت در اقتصاد ایران، احتمالا 

به   زودی از سـطح رشـد اقتصادی کاسـته خواهد شـد.

مصرفخصوصیدراوج
بخش مهمی از سـطح تولیـد ناخالـص داخلی از سـمت 
عرضه، بـه مصـرف خصوصـی یـا مخـارج نهایـی بخش 
خصوصـی باز می گردد. مخـارج مصـرف نهایی خصوصی 
از مجموع مصرف نهایی خانوار و مصرف نهایی موسسـات 
غیرانتفاعی در خدمت خانوار به دسـت می آید. موسسات 
غیرانتفاعی در ایـن تعریف، نهادهای قانونـی یا اجتماعی 

هسـتند که به منظـور تولیـد کالاهـا و خدمات تشـکیل 
می شـوند، ولـی تولید آنهـا منبـع درآمد، سـود یـا دیگر 
عواید مالی برای واحدهای موسـس یـا کنترل کننده آنها 
نیسـت. مصرف خانوارها دربرگیرنده هزینه خانـوار بابت 
خوراکی هـا و نوشـیدنی ها، پوشـاک و کفـش، مسـکن، 
بهداشـت، حمل و نقل و ارتباطات، تفریح و فرهنگ، هتل 
و رسـتوران و ... می شـود. بـه عبـارت دقیق تـر می تـوان 
مخارج نهایـی خانـوار را شـاخصی از سـطح رفـاه خانوار 
تلقـی کـرد. براسـاس آخریـن آمارهـای منتشر شـده از 
سـوی مرکز آمار، میزان مخارج نهایی خانوار در تابسـتان 
سـال جاری، به قیمت سـال پایه 9۰ به بیـش از 116هزار 
میلیـارد تومان رسـید کـه در تمام فصـول پیـش از خود 
بی سـابقه اسـت. بایـد توجه کـرد کـه علـت اسـتفاده از 
سـال پایه 9۰، حذف تورم از آمارها و مقایسـه پذیر شـدن 
داده هـای مربـوط بـه سـال های مختلـف اسـت. مخارج 
نهایـی بخش خصوصی کـه معـادل مصرف خانوار اسـت 
در تابسـتان، به قیمت های جـاری از 1۵7۰هـزار میلیارد 
تومـان عبور کـرد. در بخـش رشـد هزینه مصـرف نهایی 
بخـش خصوصی نیز شـاهد رشـد 7.9درصـدی در فصل 
تابسـتان هسـتیم که از بهار سـال 14۰1 بالاترین سطح 

به شـمار مـی رود.

پایانخزانرفاه؟
آمارهای منتشر شـده از سـوی مرکز آمار نشـان می دهد 
که هزینـه مصـرف نهایـی خصوصـی در اقتصاد ایـران از 
تابسـتان سـال 99 تـا به امـروز افزایشـی بـوده اسـت. به 
عبارت دیگر، در سـه سـال اخیر اقتصـاد ایـران با کاهش 
مخـارج مصـرف نهایـی بخـش خصوصـی مواجـه نبوده 
اسـت. بدون شـک تداوم افزایش مصرف بخش خصوصی 
مستلزم هوشیاری سیاسـتگذار اسـت. با این حال در یک 
ارزیابـی انتقادی باید گفـت که نمی تـوان افزایش مخارج 
مصرف نهایی بخـش خصوصـی را دقیقا معـادل افزایش 
مصـرف و رشـد رفاه تلقـی کـرد؛ این مسـاله بـه کیفیت 

مصـرف بازمی گـردد. بایـد توجه کـرد کـه خانـوار ایرانی 
در سـال های اخیـر بـا افزایـش شـدید قیمـت کالاهـای 
ضـروری، از جمله اقـلام خوراکی و مسـکن مواجـه بوده  
اسـت. با توجـه به ماهیـت ایـن کالاهـا، خانـوار در مقابل 
امواج تورمـی گزینه هـای متنوعـی در اختیار نـدارد و به 
قیمـت اسـتفاده از پس اندازهـای قبلی و چشم پوشـی از 
پس اندازهـای آتـی بایـد این کالاهـا را بـرای خـود تهیه 
کنـد. در مـوارد شـدیدتر، تـورم در ایـن کالاهـا منجر به 
افت کیفیـت کالـری دریافتی و مسـکن می شـود. به این 
ترتیب نمی تـوان افزایش حجم مخارج مصرفـی خانوار را 
لزوما به معنای افزایش رفـاه خانوار ایرانی تلقـی کرد و در 

تحلیل ها بایـد این نکتـه مهـم را در نظـر گرفت.

امواجافترفاه
اگر آمارهای تعدیل شـده با سـال پایه 9۰ را بررسی کنیم، 
درمی یابیم که اقتصاد ایران در سـه موج مهم شـاهد افت 
رفـاه و کاهـش مخـارج مصرفـی بخـش خصوصـی بوده 
اسـت. نخسـتین موج کاهش مصرف بخش خصوصی به 
وضع تحریم هـای بین المللی در ابتدای دهه 9۰ شمسـی 
بازمی گـردد. در ایـن سـال ها، بـا وضـع تحریـم  و افـت 
درآمدهـای نفتـی و همچنین جهـش قیمت ارز، شـاهد 
آن هسـتیم که سـطح مصـرف نهایـی بخـش خصوصی 
براسـاس سـال پایه 9۰ افت قابل توجهی به ثبت رسـانده 
اسـت. به گزارش دنیای اقتصاد،بر این اسـاس از زمسـتان 
139۰ تـا پاییـز 1392، ۵ فصـل از 8۰ فصل رشـد منفی 
مصـرف نهایـی بخـش خصوصـی را بـه ثبـت رسـاندند. 
با این حال مـوج دوم افت رفـاه ایرانیـان در سـال 1394 و 
هم زمان بـا افت قیمت نفـت در بازارهای جهانـی به وقوع 
پیوست و در این سال ها، یعنی از زمسـتان 1393 تا پاییز 
سـال 1394، اقتصاد ایـران به مدت 4 فصـل پیاپی با افت 
مخـارج مصـرف نهایی خصوصـی مواجـه بوده اسـت. به 
بیان بهتر، یک سـال مداوم، دسترسـی ایرانی ها به کالاها 

و خدمات مختلـف با کاهش مواجه شـده اسـت.
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کاغذ اقتصادی

آمارهای صـادرات در 7 ماهه نخسـت سـال جاری 
نشـان می دهد که روند روبه رشـد صـادرات از نظر 
وزنی همچنان ادامه دارد، اما ارزش صادرات کشـور 
نسـبت به مدت مشابه سال گذشـته یک درصد نیز 
کاهش پیدا کرده اسـت. کارشناسـان اقتصادی دو 
دلیـل عمـده را بـرای ایـن مسـاله ذکـر می کنند؛ 
تمرکـز در مقاصد صادراتـی و محدودیـت در اقلام 
صادراتـی از ایـران... تعـداد مقاصد صادراتـی      ایران 
طـی      هفـت      ماهـه      14۰2، 141کشـور بـوده کـه      
درمیـان آنها، 1۵ کشـور حـدود 92 درصد مجموع 
ارزش صـادرات را تشـکیل      می دهنـد. در هفـت      
ماهه      نخسـت      14۰1 نیـز تفاوت چندانـی      به      لحاظ 
تنوع مقاصـد صادراتی      مشـاهده نمی شـودو صرفا 
18مقصـد صادراتـی     ، سـهم      مشـابهی      از صـادرات 
کشـور را بـه      خـود اختصـاص داده انـد. محدودیت      
بازارهـای صادراتی      کشـور باعـث می شـود به رغم      
عدم بهره     مندی از مزایای تجارت با سـایر کشـورها، 
آسـیب     پذیری نسـبت      بـه      تحـولات سیاسـی      و 
اقتصادی شرکای تجاری منطقه      افزایش      پیدا کند. 
به دلیل اینکه عمـده صادرات ایـران علاوه بر چین، 
به مقصـد کشـورهای همسـایه ارسـال می شـود، 
معاونـت اقتصـادی اتـاق بازرگانـی تهـران در یک 
گزارش پژوهشـی، صادرات ایران به همسـایه هایی 
که ایران تبادل تجـاری بالایی بـا آنهـا دارد را مورد 
بررسـی قـرار داده اسـت. بـر اسـاس این گـزارش، 
کالاهایـی که ایـران به کشـورهای همسـایه صادر 
می کنـد، تنـوع بالایـی نداشـته و به همیـن دلیل 
صـادرات ایران نسـبت بـه تغییرات قیمتی بسـیار 
آسـیب پذیر اسـت. جزئیات آمارها نشـان می دهد 
کـه تغییـرات در ارزش صـادرات ایران به شـرکای 
اصلی بیشـتر تحت تاثیر قیمـت جهانـی کالاهای 
معدنـی، فلـزات، گاز و مشـتقات نفتی بوده اسـت، 
بنابراین افزایش یا کاهش ارزش صادراتی کالاهای 

ایرانـی، بیـش از آنکـه ناشـی از تدابیـر دولت های 
مختلف باشـد، به دلیـل عوامـل بیرونـی همچون 
تحـولات سیاسـی و اقتصـادی در جهـان اسـت. 
شـرکای عمـده صادراتـی      کشـور نیـز طـی      هفت      
ماهـه      نخسـت      14۰2 تغییـر چندانـی      نسـبت      به      
هفت      ماهـه      نخسـت      14۰1 نداشـته اند و همچنان 
کشـورهای چیـن     ، عـراق، امارات متحده عربـی     ، 
ترکیـه      و هنـد بـا سـهم      74 درصـدی از مجمـوع 
ارزش صـادرات کالای غیرنفتی      )بـه      ارزش تقریبی      
21.1 میلیـارد دلار(، بـه      ترتیـب      جزو پنج      شـریک      
اصلـی      صادراتـی      کشـور به شـمار می رونـد. سـهم      
صـادرات ایران بـه      1۵ کشـور همسـایه، از مجموع 
ارزش صـادرات کالاهـای غیرنفتـی      کشـور طـی      
هفـت      ماهـه      14۰2، حـدود ۵7 درصـد بـوده کـه      
از ایـن      مقـدار تقریبـا 42واحـد  درصـد مربـوط به      
مقاصـد عـراق، امـارات و ترکیـه      بـا ارزش تقریبی      
12 میلیـارد دلار اسـت      و نسـبت      بـه      هفـت      ماهـه      
نخسـت      سـال قبل     ، تقریبـا 9 درصـد افزایـش      
داشته اسـت     . البتـه      ایـن      تغییـرات صرفـا از محـل      
افزایـش      ارزش صـادرات بـه      عـراق بوده و صـادرات 
ایران بـه      امارات و ترکیـه      طی      مدت مورد بررسـی      با 

کاهش      همـراه بوده اسـت     . طی      هفت  ماهه      نخسـت      
14۰2، ارزش صادرات به      عراق 34درصد نسـبت      به      
مدت مشـابه      سـال 14۰1 رشـد داشـته      و به      حدود 
۵.4 میلیـارد دلار رسیده اسـت     . ترکیـب      صـادرات 
کشـور نیـز گویـای افزایش      سـهم      عراق نسـبت به 
مـدت مشـابه سال گذشـته اسـت. سـهم ارزشـی 
صـادرات غیرنفتی      بـه عـراق از 14 درصـد در مدت 
مشـابه سال گذشـته به      19 درصـد در      مـدت مورد 
بررسـی رسیده اسـت     . دلیل      اصلی      افزایش      صادرات 
به      عراق، 3.6برابر شـدن صادرات گاز طبیعی      به      این      
کشـور طی      هفت      ماهه      نخست      سـال جاری نسبت      
به      مدت مشـابه      سـال قبل      بوده اسـت     . به طور کلی     ، 
حدود  24درصد از کل      ارزش صـادرات غیرنفتی      به      
عراق )حـدود 1.3 میلیارد دلار( مربـوط به      صادرات 
گاز طبیعی      مایع شـده  اسـت. بـدون احتسـاب این      
محصـول، صـادرات به      عـراق طـی      مـدت مذکور، 
تنهـا حـدود 11 درصد رشـد کرده اسـت. بـا توجه      
به      نزدیک      شـدن به      فصـل      سـرما و حجـم      تقاضای 
داخلـی      بـرای گاز طبیعـی     ، اسـتمرار ایـن      روند در 
ماه های آتـی می تواند تبعات ناشـی      از ناتـرازی گاز 

را تشـدید کند.

آخرین گـزارش مرکز آمار نشـان می دهـد که در 
تابستان 14۰2، رشد تشکیل سرمایه 4.3 درصد 
بوده اسـت. رشـد دو جـزء مهم ایـن بخش یعنی 
تشکیل سرمایه در ماشـین آلات و ساختمان نیز 
به ترتیـب برابر بـا 6.1 درصـد و 2.9 درصـد بوده 
اسـت. هر سـه ایـن ارقام نسـبت به سـطحی که 

در بهـار تجربه کـرده بودند کاهـش یافته اند...
رشـد تشـکیل سـرمایه در اقتصـاد ایـران طـی 
سـال های اخیـر مثبت بـوده امـا آیا این مسـئله 
نشـان دهنده وضعیـت مطلـوب ایـن بخـش از 
ایـران اسـت یـا بررسـی سـایر شـاخص ها نتایج 
متفاوتـی ارائـه می  دهـد؟ یکـی از شـاخص های 
مهم اقتصـادی کـه حجـم تولیـد کالا و خدمات 
در یک بازه زمانی و در داخل یک کشـور را نشـان 
می دهـد، »تولیـد ناخالـص داخلـی« اسـت. بـه 
بیـان دیگـر، اگـر اقتصـاد را یـک کیـک در نظر 
بگیریم، حجـم این کیـک برابر با تولیـد ناخالص 
داخلی می شـود کـه متناظـر بـا کل تولیـد کالا 
و خدمـات در داخـل یـک کشـور اسـت. بـرای 
این کـه در محاسـبه تولیـد ناخالص داخلـی، اثر 
تورمی قیمت هـا حذف شـود، این شـاخص را بر 
اسـاس یک سـال مشـخص تحت عنوان »سـال 
پایـه« انـدازه می گیرنـد. در آخرین گزارشـی که 
مرکز آمـار از حجـم کیـک اقتصاد ایران منتشـر 
کرده، سـال پایـه برابـر بـا 139۰ در نظـر گرفته 
شـده اسـت. تولید ناخالص داخلی بـه روش های 
مختلفـی اندازه گیری می شـود که یکـی از آن ها 
روش »هزینـه ای« اسـت.  در محاسـبه تولیـد 
ناخالـص داخلی یا همـان کیک اقتصـاد به روش 
هزینه ای، فرض می شـود کـه هـر کالا و خدمت 
تولیـد شـده در اقتصـاد طـی یـک بـازه زمانـی 
مشـخص، توسـط یکی از بخش هـای اقتصادی 
خریـداری شـده یا بـرای آن هزینه شـده اسـت. 

بنابراین کل هزینه ایجاد شـده در اقتصاد متناظر 
بـا کل تولیـدات کالا و خدمات اسـت.

این بخش ها شـامل »مصرف نهایی خصوصی«، 
»مصـرف نهایـی دولتـی«، »تشـکیل سـرمایه 
ثابـت ناخالـص«، »صـادرات کالا و خدمـات« 
و »واردات« اسـت. »تشـکیل سـرمایه ثابـت 
ناخالـص« هم بـه صورت کلـی و هم بـه تفکیک 
اجزا منتشـر می شـود. اجزای تشـکیل سـرمایه 
در تولید ناخالص داخلی، »تشـکیل سـرمایه در 
ماشین آلات« و »تشکیل سرمایه در ساختمان« 
اسـت. زمانـی که در یـک اقتصـاد کالایـی تولید 
می شـود بـه ایـن معناسـت کـه ماشـین آلات 
و سـاختمان های موجـود در ایـن اقتصـاد بـه 
کار گرفتـه شـده اند تـا محصـول تـازه ای خلـق 
شـود. اگر حجم این ماشـین آلات و ساختمان ها 
افزایش نیابد، یا تولید در سـطح قبلـی خود باقی 
می ماند و یا کمتـر از ظرفیت واقعی خود شـکوفا 
می شـود. به زبان سـاده، تشکیل سـرمایه به این 
معناسـت که بـا هزینـه صورت گرفتـه در بخش 
سـاختمان و ماشـین آلات، چقدر ظرفیت تولید 
جدید ایجـاد می شـود. بنابراین کاهش تشـکیل 

سـرمایه هشـداری از کاهـش تولیـد در آینـده و 
افزایـش حجـم ایـن بخـش نوید بخـش افزایش 

جـدی تـر تولیـد در دوره هـای پیش رو اسـت.
داده های رشـد اقتصادی و تولیدناخالص داخلی 
توسـط بانک مرکزی و مرکـز آمار ارائه می شـود. 
طبق آخرین گـزارش مرکز آمـار، تولید ناخالص 
داخلی به قیمت های ثابت سـال 9۰ در تابسـتان 
14۰2 بـه 219 هـزار میلیـارد تومـان )همـت( 
رسـیده اسـت. بر این اساس، کل رشـد اقتصادی 
در تابسـتان سـال جاری 7.1 درصد برآورد شـده 
است. بررسـی ها نشـان می دهد که از کیک 219 
همتی اقتصـاد در تابسـتان سـال جـاری، 2۵.2 
همت حاصل تشـکیل سـرمایه بـوده اسـت. این 

رقـم در فصل بهـار 24 همت بوده اسـت.
همچنین از میان دو جزء تشـکیل سرمایه، 11.4 
همت حاصل »تشکیل سرمایه در ماشین آلات« 
و 13.7 همـت ناشـی از »تشـکیل سـرمایه در 
سـاختمان« بوده اسـت. بنابراین به نظر می رسد 
ساختمان وزن بیش تری در تشکیل سرمایه کل 
اقتصـاد ایـران دارد و سـرمایه ها بیش تـر بـه این 

حـوزه ورود کرده اسـت.

صادرات ایران محدود به چند کشور

افزایش 3.۶ برابری صادرات گاز به عراق
بررسی روند 1۰ ساله تشکيل سرمایه ثابت ناخالص؛

افت سرعت تشکيل سرمایه در تابستان
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رئیـس کمیسـیون آمـوزش، تحقیقـات و فنـاوری مجلـس شـورای اسـلامی بـا اشـاره بـه 
پیگیری های صورت گرفته در نشسـت روز گذشـته کمیسـیون آموزش، از پرداخت 3۰ درصد 

از پـاداش پایـان خدمت معلمـان تا پایـان ایـن هفته خبـر داد.
بـه گـزارش بـازار، علیرضا منـادی سـفیدان، بـا اشـاره بـه پیگیری های صـورت گرفتـه برای 
پرداخت پاداش پایان خدمت فرهنگیان بازنشسـته به ویژه در جلسـه روز گذشـته کمیسیون 
آمـوزش، تحقیقات و فنـاوری بـا معاون سـازمان برنامـه و بودجـه، وزیـر آموزش و پـرورش و 
معاونـان وزارتخانـه، گفت: در نشسـت دیـروز تاکید شـد کـه پرداخت پـاداش پایـان خدمت 

معلمان بایـد اولویـت وزارت آمـوزش و پـرورش و سـازمان برنامه و بودجه باشـد.
نماینده مردم تبریز اسـکو آذرشـهر در مجلس شـورای اسـلامی افـزود: پس از این جلسـه و با 
پیگری های صـورت گرفتـه مقرر شـده که تا پایـان هفتـه 3۰ درصـد از پاداش پایـان خدمت 

معلمان بازنشسـته 14۰1 پرداخت شـود.
وی ادامـه داد: همچنین با پیگری های انجام شـده در نشسـت روز گذشـته دربـاره رتبه بندی 
بازنشسـتگان نیـز این قـول داده شـد که ظـرف 2 هفتـه آینده مشـکل رتبـه بنـدی معلمان 

بازنشسـته نیـز حل و فصل شـود.

تهران- ایرنا- شـاخص کل بورس در معاملات روزگذشـته بازار سـهام با رشـد 44 هزار و 29 
واحدی بـه ارتفاع 2 میلیـون و 16۵ هزار و 228 واحد رسـید.

به گزارش خبرنـگار اقتصادی ایرنا، شـاخص  هـم وزن نیز با 9 هـزار و 938 واحـد افزایش به 
سـطح 741 هزار و 389 واحد رسـید. همچنیـن ارزش معاملات خرد )سـهام و صندوق های 
سـهامی( بازار، هشـت هزار و 7۰۰ میلیـارد تومان بـود که بالاتریـن رکـورد ارزش معاملات 

خرد از ابتدای تابسـتان بوده اسـت.
افزون بر ایـن، نمادهـای »فولاد، فـارس و تاپیکـو«، بیشـترین تاثیر مثبـت را بر بازار سـهام 
داشـتند. از سـوی دیگر، نمادهـای »فولاد، شسـتا و شـپنا« نیـز پرتراکنش تریـن نمادهای 

روزگذشـته بـازار بودند.
شـاخص کل فرابورس نیـز روزگذشـته 329 واحد افزایش داشـت و بـه محـدوده 26 هزار و 
۵9 واحد رسـید. در عین حـال نمادهای »بپـاس، آریا، هرمز« بیشـترین تاثیر را بر شـاخص 
فرابـورس داشـتند و نمادهـای »کرمـان، کرومیـت، فصبـا« پرتراکنش ترین نمادهـای این 

بـازار بودند.

معـاون صنایـع و انـرژی سـتاد مدیریت حمـل و نقـل و سـوخت کشـور گفت: طبـق تصمیم 
کارگروه مقرر شـده اسـت در بخش نـاوگان تاکسـیرانی صرفـاً تاکسـی های دارای بیمـه نامه 
شـخص ثالث، از سـهمیه سـوخت برخوردار شـوند که فرآیندهای مربـوط به نحـوه اجرای آن 

در حـال برنامه ریزی هسـتیم.
سـیدکاظم عزیزی با اشـاره بـه تاثیر اجـرای طرح اجـرای عدم تخصیص سـهمیه سـوخت به 
خودروهای سـنگین بـدون بیمه نامه شـخص ثالـث، اظهار کـرد: اجرای طرح عـدم تخصیص 
سـهمیه سـوخت به خودروهای سـنگین بدون بیمـه نامه شـخص ثالـث، منافع بالایـی برای 
کشـور داشـته اسـت. وی افزود: ماده 48 قانون بیمه شـخص ثالث در بخـش خودروهای نفت 
گازسـوز با موفقیت اجرا شـده که از یک سـو تاثیـر بسـزایی در افزایش مراجعـه جهت تمدید 
بیمه نامه شـخص ثالث و از سـوی دیگر صرفـه جویی قابل توجـه در مصرف نفـت گاز به دلیل 

عدم تخصیص سـهمیه سـوخت بـه خودروهای بـدون بیمه، به همراه داشـته اسـت.
عزیـزی تصریح کرد: بـا اجرای ایـن ماده قانونـی، بیـش از ۵۰ هزار خـودرو نفت گازسـوز فاقد 
بیمه شناسـایی شـد کـه در پنج مـاه گذشـته بـه تدریج طـی گام هـای متوالـی وارد لیسـت 

هشدار شـدند.

3۰ درصد پاداش پایان خدمت معلمان 
بازنشسته این هفته پرداخت می شود

رشد ۴۴ هزار واحدی بورس
در روز ميانی هفته

سهميه سوخت این خودروها 
قطع شد
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به مناسبت »روز جهانی یوزپلنگ« صورت گرفت؛

بازخوانیپروژهبینالمللیحفاظتازیوزپلنگآسیایی
گزارش

ایرنا
یک متخصص پیشکسـوت حیـات وحـش ایران 
با بیان اینکـه تغییرات مدیریتی مکرر در سـازمان 
محیط زیسـت، بـه اجـرای پـروژه بین المللـی 
حفاظـت از یوزپلنـگ آسـیایی لطمـه زد، گفـت: 
هرچقـدر بتوانیـم حفاظـت از زیسـتگاه های یوز 
ایرانی را بیشـتر تقویت کنیم و البتـه کریدورهای 
موجـود بیـن زیسـتگاه ها را نیـز به شـکل بهتری 
احیـا کنیـم، می توانیم بیشـتر امیدوار باشـیم که 
نسـل یوزپلنـگ آسـیایی بـدون دچـار شـدن به 

مشـکلات ژنتیکـی احیا شـود.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایلنـا، مدیـر 
اسـبق پـروژه بین المللـی حفاظـت از یوزپلنـگ 
آسـیایی بـا بیـان ایـن که بـا اجـرای ایـن پـروژه، 
بـرای نخسـتین بار دوربین هـای تلـه ای به منظور 
رصد و پایش حیات وحـش وارد ایران شـد، اظهار 
داشـت: وارد شـدن دوربین های تله ای به کشور به 
دقیق تر شـدن آماربـرداری از جمعیت یـوز ایرانی 
بسـیار کمـک کـرد. ضمـن ایـن که بـا اسـتفاده 
از ایـن دوربین هـا، متوجـه شـدیم کـه یوزپلنگ 
آسـیایی می توانـد بـرای یافتـن غـذا کیلومترهـا 
مهاجرت کند. همچنین با توجه به این که شـکل 
خال هـای روی بدن یوزپلنـگ، مانند اثر انگشـت 
بـرای ایـن گونـه جانـوری محسـوب می شـود، 

اسـتفاده از دوربین هـای تلـه ای به مـا کمک کرد 
که بتوانیـم یوزهای مختلف را شناسـایی و بعضی 
از آنها را شناسـنامه دار کنیم.  ضیایی که در فاصله 
زمانـی سـال های 82 تـا 86، مدیریـت اجـرای 
پـروژه بین المللـی حفاظـت از یوزپلنگ آسـیایی 
را برعهده داشـت، خاطرنشـان کرد: در سـال های 
اولیـه اجـرای پـروژه، دسـت مـا بـرای اسـتخدام 
نیـرو چـه بـه عنـوان محیط بـان و چـه بـه عنوان 
کارشـناس تا حـد قابل قبولی بـاز بـود و به همین 
دلیل، در آن سـال ها توانستیم کارشناسان داخلی 
و خارجی مجربی را بـرای اجرای پـروژه یوزپلنگ 
به کار بگیریم که برخـی از آنها تجربـه کار میدانی 
مشـابه داشـتند. همچنین در سـال های نخست 
اجرای پـروژه بین المللـی یوزپلنگ، توانسـتیم از 
دانشـجویان بسـیاری بـرای همـکاری میدانی در 
پروژه دعوت کنیم کـه بعضی از آنها در سـال های 
بعد، خودشـان به متخصصان دلسـوز و برجسـته 

حیات وحـش کشـور تبدیل شـدند. 
این متخصص برجسـته حیات وحش ایـران ادامه 
داد: بررسـی های میدانـی و تصاویـر ثبت شـده در 
دوربین های تلـه ای در سـال های میانـی دهه 8۰ 
نشـان می داد کـه در آن زمان هنـوز بیـن 1۰۰ تا 
12۰ یوزپلنـگ در طبیعت کشـورمان باقی مانده 
است. همچنین تصاویر ثبت شـده حاکی از آن بود 
که در آن زمان، یوز آسـیایی هنوز در زیستگاه های 

جنوبی و شـمالی ایران از جمله مناطقی مثل دره 
انجیر و بافق در اسـتان یزد، نایبندان در خراسـان 
جنوبی، تـوران و خوش ییلاق در اسـتان سـمنان، 
میاندشـت در اسـتان خراسـان شـمالی و راور در 
استان کرمان زیسـت می کند و مشاهده یوزپلنگ 
مانند امروز صرفا به برخی زیسـتگاه های شـمالی 

آن نظیـر توران و میاندشـت محدود نشـده بود. 

ازنصبگردنبندهایردیابتاآموزش
جوامعمحلیحاشیهزیستگاههاییوز

ضیایـی بـا بیـان اینکـه یکـی از برنامه هـای 
تعریف شـده در پـروژه بین المللـی یوزپلنـگ 
آسـیایی، مشـخص شـدن مسـیرهای مهاجـرت 
یوزها بـود، عنوان کرد: مـا نیاز داشـتیم که بدانیم 
یوزپلنگ هـا به جـز زیسـتگاه های طبیعـی خـود 
در چـه مسـیرهای دیگـری تـردد می کننـد تـا 
بتوانیـم کریدورهای عبـور آنهـا را نیز شناسـایی 
کنیم و تحـت رصد قـرار دهیـم. به همیـن دلیل، 
با همـکاری متخصصـان خارجـی، گردنبندهایی 
را روی دو فرد یوزپلنـگ و دو فرد پلنگ در منطقه 
بافق اسـتان یـزد نصـب کردیـم. ایـن گردنبندها 
مجهز به دو فرسـتنده ماهواره ای و رادیویی بود که 
به ما کمـک می کرد کـه هم مسـیرهای مهاجرت 
یوزهـا را از طریـق ماهـواره مشـخص کنیـم و هم 
گیرنده هـای امـواج رادیویـی را در دسـت بگیریم 

و روی زمین ایـن حیوانـات را دنبال کنیـم.  مدیر 
اسـبق پـروژه بین المللـی حفاظـت از یوزپلنـگ 
آسـیایی با تاکید بر این که در زمان اجـرای پروژه، 
آموزش جوامع محلی حاشـیه زیسـتگاه های یوز 
ایرانـی بـا هـدف همـراه کـردن آنهـا در حفاظت 
از ایـن گونـه ارزشـمند بـه صـورت جـدی دنبال 
می شـد، عنوان کرد: بـرای آموزش جوامـع بومی، 
تعـدادی از جوانانـی کـه در سـال های نخسـت 
اجـرای پـروژه بـا مـا همـکاری می کردنـد، چنـد 
سـازمان مردم نهاد را تشـکیل دادنـد و با همکاری 
سـمن های محیط زیسـتی فعال در نقاط مختلف 
کشـور، در روستاهای مجاور زیسـتگاه های یوز در 
مناطقی نظیر توران، بافق و نایبندان ساکن شدند 
و به طور مسـتقیم بـه آمـوزش مـردم پرداختند. 
البتـه در آن زمـان، برنامـه کمک هـای کوچـک 
سـازمان ملـل )SGP( کـه به عنـوان بخشـی از 
 )GEF( صندوق تسهیلات جهانی محیط زیست
فعالیت می کننـد، به ما کمـک کرد کـه بتوانیم از 
این سـمن ها حمایت مالی اندکی داشـته باشـیم. 
وی در ادامـه یـادآور شـد: سـازمان های مردم نهاد 
و محیط بانانـی کـه در سـال های نخسـت اجرای 
پروژه بین المللی یوزپلنگ آسـیایی بـه کار گرفته 
شدند، تلاش های بسـیاری را برای آموزش جوامع 
بومـی انجام دادنـد؛ به نحـوی که بانـوان عضو این 
سـمن ها بـه طـور خـاص بـه آمـوزش خانم هـا و 

کـودکان روسـتایی می پرداختنـد و آقایـان هـم 
مردان روسـتاها را به صورت میدانی تحت آموزش 
قرار می دادند و محیط بانان نیـز به مدارس مناطق 
روستایی حاشیه زیسـتگاه های یوز می رفتند. این 
اقدامـات تا حد زیـادی توانسـت جوامـع محلی را 
در حفاظـت از یـوز ایرانـی همراه کنـد و اگـر این 
همراهی نبـود، خـود مـردم در سـال 86 از قاچاق 
یوزپلنگی بـه نام »کوشـکی« بـه خارج از کشـور 

جلوگیـری نمی کردند. 

تضعیفپروژهبینالمللییوزپلنگبا
تغییراتمدیریتیمکرردرسازمان

محیطزیست
ضیایی با بیان این که تغییـرات مدیریتی مکرر در 
سـازمان محیط زیسـت، نقش مهمی در تضعیف 
اجـرای پـروژه بین المللـی حفاظـت از یوزپلنـگ 
آسـیایی داشـت، عنوان کـرد: متاسـفانه برخی از 
رؤسای سازمان حفاظت محیط زیسـت و مدیران 
منصوب آنهـا، آگاهـی کافـی واعتقـاد زیـادی به 
اجـرای پـروژه بین المللـی یوزپلنـگ نداشـتند و 
ترجیـح می دادنـد به جـای ایـن کـه ایـن پـروژه 
اعتبـارات مسـتقلی داشـته باشـد، بودجه هـا و 
برنامه هـای آن ذیل دفتـر حیات وحش سـازمان 
تعریف شـود. به همیـن دلیـل، در اواخـر دهه 8۰ 
از حجـم کمک هـای بین المللـی و کمک هـای 

مردمـی مربـوط بـه پـروژه یوزپلنـگ به شـدت 
کاسته شد و اجرای بسـیاری از برنامه های میدانی 
مربـوط به پـروژه نیـز بـا مشـکل مواجـه گردید، 
البته توقف پروژه، مدتی بعد از دسـتگیری جمعی 
از فعالان محیط زیسـت در سـال 96 اتفـاق افتاد. 
مدیر اسـبق پروژه بین المللی حفاظت از یوزپلنگ 
آسـیایی ادامه داد: در دولت دهـم و زمانی که آقای 
»محمدباقـر صـدوق« مجـددا بـه عنـوان معاون 
محیط زیسـت طبیعی به سـازمان محیط زیست 
بازگشـت، اجـرای پـروژه دوبـاره از سـر گرفتـه 
شـد، ولی هـم حجـم کمک هـای بین المللی کم 
شـده بود و هم مسـئولان وقت پـروژه بـرای انجام 
فعالیت هـای خـود بـا محدودیت هایـی مواجـه 
شـده بودند.همچنین بروز مشـکلات مالـی برای 
اجـرای پـروژه یوزپلنـگ باعـث شـد کـه امـکان 
ادامـه همـکاری بـا بسـیاری از محیط بان هایـی 
کـه بـه طـور خـاص بـرای کمک بـه ایـن پـروژه 

در سـال های نخسـت اجرای آن اسـتخدام شـده 
بودند، فراهم نباشـد.  وی در ادامه گفت: در فاصله 
زمانـی سـال های 88 تا 96 کـه پـروژه بین المللی 
یوزپلنگ، البته نه با قوت سـابق از سـر گرفته شد، 
اقدامات خوبی نیـز برای بهبـود وضعیت حفاظت 
از یوزپلنـگ اجـرا شـد کـه یکـی از آنهـا، خریـد 
تعدادی از سامانه های عرفی مرتع داری از دامداران 
منطقه توران بـود. دامـداری در توران، از گذشـته 
بـه عنـوان یکـی از تهدیـدات اساسـی جمعیـت 
یوزپلنـگ و طعمه های آن محسـوب می شـد که 
البته این معضـل هنوز هم ادامـه دارد، ولـی در آن 
زمان، مسـئولان وقت پروژه بین المللی توانسـتند 
با همکاری تعـدادی از هنرمندان، مبالغـی را برای 
خرید سـامانه های عرفی از مردم جمـع آوری کند 
و تعدادی از سـامانه های عرفی دامداری در منطقه 
توران را از مرتع داران خریداری و بخشـی از اراضی 
پارک ملـی تـوران را از حضـور دام خالـی کردند. 

سنا
: ای

س
عک

کاغذ جامعه

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زرند

 هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابـر رای شـماره 14۰26۰319۰۰8۰۰361۵ هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ثبت ملک زرنـد تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقـای ناصـر میرزائی به شـماره 
شناسـنامه 228 و شـماره ملـی 3۰9۰696691 صـادره از زرنـد فرزند علـی در یک باب 
خانه به مسـاحت 376.87 مترمربـع مفروز و مجزی شـده از پلاک 67۵8 اصلـی واقع در 
اراضـی داورانوئیه بخـش 14 کرمـان خریـداری از مالک رسـمی آقای محمـد ملک زاده 
محـرز گردیده اسـت؛ لـذا به منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 1۵ روز 
آگهی می شـود درصورتی که اشخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی بـه مدت دو مـاه اعتـراض خود را 
به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خود را بـه مراجـع قضایی تقدیـم نماینـد بدیهی اسـت در صـورت انقضای 

مدت مذکـور و عـدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰8/29 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰9/14

حسین توحیدی نیا - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند
 شناسه آگهی: 16۰3974

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زرند

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

برابـر راي شـماره 14۰26۰319۰۰8۰۰326۵ هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهاي فاقد سند رسمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک زرنـد تصرفات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقای محمـود زمانی پـور ده یعقوبی به 
شماره شناسـنامه 12 و شـماره ملی 3۰9۰۵697۵2 صادره از زرند فرزند محمد در یک 
باب خانه بـه مسـاحت 334 مترمربع مفـروز و مجزی شـده از پـلاک 8 فرعـی از ۵۰68 
اصلی واقـع در اراضی عباس آباد بخش 13 کرمان بنشـانی زرند شـهرک امام سـجاد)ع( 
کوچـه مدافعان حرم 4 خریـداری از مالک رسـمی آقای محمود محمدی محـرز گردیده 
اسـت لذا به منظور اطلاع عموم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 1۵ روز آگهی می شـود در 
صورتی که اشخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشند می 
تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم 
و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض،دادخواسـت خود را 
بـه مراجع قضایـی تقدیـم نمایند بدیهی اسـت در صـورت انقضـاي مدت مذکـور و عدم 

وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰9/14
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰9/29

حسین توحیدی نیا - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1616۰۰6

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زرند

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

برابـر راي شـماره 14۰26۰319۰۰8۰۰4184 هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهاي فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه 
ثبت ملک زرنـد تصرفات مالکانـه بلامعـارض متقاضی خانـم صدیقه ایرانمنـش زرندی 
به شـماره شناسـنامه ۵ و شـماره ملی 3۰9۰۵8۰67۵ صـادره از زرند فرزند حسـین در 
ششـدانگ سـاختمان به مسـاحت 144.3۰ مترمربع مفـروز و مجـزی شـده از پلاک 6 
فرعـی از 2431 اصلی واقع در اراضی شـاهرمزد زرند بخش 13 کرمان بنشـانی زرند بلوار 
دانش کوچه شـماره 6 خریداری از مالک رسـمی آقای سـیدمحمدصالح موسـوی محرز 
گردیده اسـت لذا به منظور اطلاع عمـوم مراتب در دو نوبـت به فاصلـه 1۵ روز آگهی می 
شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته 
باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره 
تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض،دادخواسـت 
خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نمایند بدیهی اسـت در صـورت انقضاي مـدت مذکور و 

عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰9/14
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰9/29

حسین توحیدی نیا - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1616۰28

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه 
قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 

رسـمی برابر رای شـماره 14۰26۰319۰91۰۰۰92۰ هیات اول موضـوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک شـهر عنبرآباد تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی آقـای اکبر میرانی 
طراده فرزند دادمراد  بشـماره شناسـنامه ۵43 صـادره از در یک  قطعه زمین کشـاورزی 
وباغ مشـتمل بـر چهار بـاب خانـه  به مسـاحت 18471متـر مربع پـلاک - فرعـی از 62 
-  اصلی واقـع در عنبرآباد علی آبـاد قدیری بخـش 4۵ کرمان خریداری از مالک رسـمی 
آقای کاظم کـورس محرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت 
به فاصلـه 1۵ روز آگهی میشـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه 

اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ ،رسـید ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم ،اعتراض دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در 
صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر 

خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/۰8/3۰
تاریخ انتشار نوبت دوم :14۰2/۰9/14

مصیب حیدریان.رئیس اداره ثبت اسناد و املاک عنبرآباد 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 

تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی برابر رای شماره 
14۰26۰319۰91۰۰12۰1هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت ملک شـهر 
عنبرآباد تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقای هادی سـالار بـارده فرزنـد علیداد 
بشـماره شناسـنامه 3۰2۰۰364۵3 صـادره از جیرفت در ششـدانگ یـک  قطعه زمین 
وباغ مرکباتی مشـتمل بـر خانه  بـه مسـاحت 314۵ متر مربع پـلاک - فرعـی از 418 -  
اصلی مفروز و مجزی شـده از پلاک 86 فرعـی از 418- اصلی واقع در عنبرآباد روسـتای 
بارده  بخـش 34 کرمان خریداری از مالک رسـمی آقای مولای خسـروی محـرز گردیده 
اسـت. لذا به منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 1۵ روز آگهی میشـود در 
صورتی که اشخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشند می 
تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم 
و پـس از اخذ ،رسـید ظرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم ،اعتـراض دادخواسـت خود را 
به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم 

وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/۰8/3۰
تاریخ انتشار نوبت دوم :14۰2/۰9/14

مصیب حیدریان.رئیس اداره ثبت اسناد و املاک عنبرآباد
 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی برابر رای شـماره 14۰26۰319۰۰2۰۰۵739 هیات 
موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای 

فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک کهنـوج تصرفـات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم صدیقـه ابابیلی فضل آباد فرزند علی بشـماره شناسـنامه 771 
صـادره از بم در ششـدانگ یک باب خانـه به مسـاحت 79۵.۵2 مترمربع پـلاک1۰811 
فرعی از 2- اصلـی مفروز و مجزی شـده از پـلاک 2 فرعـی از 2 اصلی قطعه یـک واقع در 
حیدرآبـاد کهنوج محرز گردیده اسـت.لذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه 1۵ روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه 
اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را بـه مراجـع قضایی تقدیـم نمایند.بدیهی اسـت در 
صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر 

خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/۰9/14
تاریخ انتشار نوبت دوم  : 14۰2/۰9/29

 علی  رحمانی خالص . رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج 
شناسه آگهی : 16۰۰628

  
آگهی المثنی

 نظـر بـه اینکـه خانـم گوهـر بنـی اسـدی  فرزنـد لـوار  بـه شـماره ملی 
۵369679۵92  از مالکیـن مشـاعی  پلاک ۵7 فرعـی از 44۰ اصلی واقع 
در رودبـار جنـوب روسـتای چیـل گرگ  تسـلیم یـک برگ استشـهادیه 
محلـی تصدیـق امضا شـده اعـلام نمـوده کـه سـند مالکیت پـلاک فوق 

مفقود گردیـده و تقاضای صدور سـند المثنـی را نموده لذا باسـتناد تبصـره 1 ماده 12۰ 
آیین نامـه قانون ثبـت مراتب یـک نوبت آگهی می شـود تا چنانچه کسـی مدعـی انجام 
معامله نسـبت بـه ملک فـوق الذکـر یا وجـود سـند مالکیت نـزد خـود می باشـد ظرف 
مدت 1۰ روز از تاریخ انتشـار آگهی بـه اداره ثبت رودبـار جنوب مراجعـه و اعتراض خود 
را ضمن ارائه اصل سـند مالکیت یا سـند معامله تسـلیم نمایـد در غیر اینصـورت  پس از 

مدت مذکور نسب به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید.  
تاریخ انتشار :  14۰2/۰9/14

محمد کردستانی . رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان رودبار جنوب 
شناسه آگهی :1616۰78

آگهی المثنی
 نظـر به اینکـه آقـای حسـن دالائی میـلان   فرزنـد امیـر  به شـماره ملی 
2919937۰14 مالـک  پـلاک 4۰۵ فرعـی از188 اصلی واقـع در رودبار 
جنوب بلـوار پردیس کوچـه پردیـس 1  با تسـلیم یک برگ استشـهادیه 

محلـی تصدیق امضا شـده اعـلام نموده که سـند مالکیـت پلاک فـوق مفقـود گردیده و 
تقاضای صدور سـند المثنی را نمـوده لذا باسـتناد تبصره 1 مـاده 12۰ آییـن نامه قانون 
ثبت مراتب یک نوبـت آگهی می شـود تا چنانچه کسـی مدعـی انجام معامله نسـبت به 
ملک فوق الذکـر یا وجود سـند مالکیت نزد خود می باشـد ظـرف مـدت 1۰ روز از تاریخ 
انتشـار آگهی بـه اداره ثبت رودبـار جنـوب مراجعه و اعتـراض خـود را ضمـن ارائه اصل 
سـند مالکیت یا سـند معامله تسـلیم نماید در غیر اینصورت  پس از مدت مذکور نسـب 

به صدور سـند مالکیـت المثنی اقـدام خواهـد گردید.    
تاریخ انتشار :  14۰2/۰9/14

محمد کردستانی . رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان رودبار جنوب
 شناسه آگهی :1616۰7۵

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی برابر رای شـماره 14۰26۰319۰۰2۰۰۵416 هیات 

اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی 
مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملـک کهنـوج تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی 
آقای مرتضی آغـاز فرزند ابراهیم بشـماره شناسـنامه 28 شـماره ملـی 6۰89913۰6۵ 
صادره از منوجـان در یک بـاب خانه  بـه مسـاحت ۵22.9 مترمربع پـلاک 462 فرعی از 
496-اصلی مفروز و مجزی شـده از پـلاک 43 فرعی از 496-. اصلی قطعـه چهار واقع در 
شـهرک بنیاد شـهید قلعه گنج  محـرز گردیده اسـت.لذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتب 
در دو نوبـت به فاصلـه 1۵ روز آگهـی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند.
بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/۰9/14
تاریخ انتشار نوبت دوم  : 14۰2/۰9/29

  علی  رحمانی خالص . رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج 
شناسه آگهی : 16114۵8

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی برابر رای شـماره 14۰26۰319۰۰2۰۰6۰۵8 هیات 
موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای 

فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک کهنـوج تصرفـات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای سـجاد رئیسـی فرزنـد حبیب الله بشـماره شناسـنامه ۵۵71 و 
شـماره ملی 3161182413 صـادره از کهنوج در ششـدانگ یک باب خانه  به مسـاحت 
3۰2 مترمربع پـلاک 16۰9 فرعـی از 497- اصلی مفروز و مجزی شـده از پلاک 4 فرعی 
از 497- اصلـی قطعـه چهـار واقـع در نورک آبـاد قلعه گنـج محـرز گردیده اسـت.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهی می شـود در صورتی که 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از 
اخذ رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع 
قضایـی تقدیـم نمایند.بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول 

اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/۰9/14
تاریخ انتشار نوبت دوم  : 14۰2/۰9/29

   علی  رحمانی خالص . رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج 
شناسه آگهی : 161۰61۰

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 
آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای 

فاقد سند رسمی برابر رای شـماره 14۰26۰319۰91۰۰19۰6 هیات اول /دوم موضوع 
قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملـک شـهر عنبرآباد تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی 
آقای سـامان گرجی فرزند اسـحق بشـماره شناسـنامه 6۰6۰1۰۰376 صادره از در یک  
باب خانـه و زمیـن  به مسـاحت 9۵3 متـر مربـع پـلاک - فرعـی از ۵۰-  اصلی مفـروز و 
مجزی شـده از پلاک - فرعـی از ۵۰- اصلـی واقع در شـهر عنبرآبـاد خریـداری از مالک 
رسـمی آقای مجیـد ابراهیمـی محرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتب 
در دو نوبـت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهی میشـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور 
سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ ،رسـید ظـرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسـلیم ،اعتراض دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند. 
بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/۰9/14
تاریخ انتشار نوبت دوم :14۰2/۰9/29

مصیب حیدریان.رئیس اداره ثبت اسناد و املاک عنبرآباد
 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه 

قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی برابر رای 
شـماره 196۰  -14۰2هیات اول موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شـهر عنبرآباد 
تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقـای علی مـراد کهـن  فرزند حسـین  بشـماره 
شناسـنامه 492 صـادره از عنبرآبـاد در یـک  بـاب خانـه  بـه مسـاحت 1۵6 متـر مربـع 
پلاک - فرعـی از 48 -  اصلی مفـروز و مجزی شـده از پلاک 3 فرعـی از 48 - اصلی قطعه 
یک واقـع در عنبرآباد خیابان مـدرس خریـداری از مالک رسـمی خانم فرخنـده امیری 
محرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 1۵ روز 
آگهی میشـود در صورتی که اشخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشـته باشـند می توانند از تاریـخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو مـاه اعتـراض خود را 
به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ ،رسـید ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم ،اعتراض 
دادخواسـت خود را به مراجـع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 

مـدت مذکور و عـدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/۰9/14
تاریخ انتشار نوبت دوم :14۰2/۰9/29

مصیب حیدریان.رئیس اداره ثبت اسناد و املاک عنبرآباد
 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه 

قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی برابر رای 
شـماره 2۰۰2 -14۰2هیـات اول موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شـهر عنبرآباد 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم الهام سـلیمانی کهنوج  فرزند رمضان بشـماره 
شناسـنامه 3۰2۰۰18۰8۰ صـادره از جیرفت در یک  بـاب خانه  به مسـاحت 237 متر 
مربع پلاک - فرعـی از 48 -  اصلی مفـروز و مجزی شـده از پلاک 3 فرعـی از 48 - اصلی 
قطعه یـک واقع در عنبرآباد  عبـاس آباد خریداری از مالک رسـمی خانـم فرخنده امیری 
محرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 1۵ روز 
آگهی میشـود در صورتی که اشخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشـته باشـند می توانند از تاریـخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو مـاه اعتـراض خود را 
به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ ،رسـید ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم ،اعتراض 
دادخواسـت خود را به مراجـع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 

مدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/۰9/14
تاریخ انتشار نوبت دوم :14۰2/۰9/29

مصیب حیدریان.رئیس اداره ثبت اسناد و املاک عنبرآباد
 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه 

قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی برابر رای 
شـماره 2۰17  -14۰2هیات اول موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شـهر عنبرآباد 
تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقـای عبـاس سـالارکریمی  فرزند علی بشـماره 
شناسـنامه 26۵ صـادره از  در یـک  قطعـه زمیـن مشـتمل بر موتـور خانه جهـت الحاق 
به پـلاک 3 فرعـی از 7۵ اصلـی  بـه مسـاحت 1438.32 متر مربع پـلاک - فرعـی از 7۵ 
-  اصلی مفروز و مجزی شـده از پـلاک -  فرعی از 7۵ - اصلی قطعه یـک واقع در عنبرآباد 
تل شـیراز اراضی محمد آبـاد طایفـه  خریداری از مالک رسـمی آقای حسـین مشـیری  
محرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 1۵ روز 
آگهی میشـود در صورتی که اشخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشـته باشـند می توانند از تاریـخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو مـاه اعتـراض خود را 
به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ ،رسـید ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم ،اعتراض 
دادخواسـت خود را به مراجـع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 

مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/۰9/14
تاریخ انتشار نوبت دوم :14۰2/۰9/29

مصیب حیدریان.رئیس اداره ثبت اسناد و املاک عنبرآباد
 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 
آئیـن نامه قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای 

فاقد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 2۰18  -14۰2هیـات اول موضوع قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی 
حـوزه ثبت ملـک شـهر عنبرآبـاد تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقـای عباس 
سالارکریمی فرزند علی بشـماره شناسـنامه 26۵ صادره از عنبرآباد  در ششدانگ  یک  
قطعه زمین  جهـت الحاق به پـلاک 3 فرعـی از 7۵ اصلی  به مسـاحت 34783.84متر 
مربع پلاک - فرعی از 7۵ -  اصلی مفروز و مجزی شـده از پـلاک -  فرعی از 7۵ - اصلی 
قطعه یک واقـع در عنبرآبـاد تل شـیراز اراضی محمـد آباد طایفـه  خریـداری از مالک 
رسـمی آقای حسـین مشـیری  محرز گردیده اسـت. لذا به منظور اطلاع عمـوم مراتب 
در دو نوبـت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهی میشـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
به مـدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ ،رسـید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسـلیم ،اعتراض دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نمایند. 
بدیهی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبـق مقررات 

سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/۰9/14
تاریخ انتشار نوبت دوم :14۰2/۰9/29

مصیب حیدریان.رئیس اداره ثبت اسناد و املاک عنبرآباد

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زرند

 هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابـر رای شـماره 14۰26۰319۰۰8۰۰3621 هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ثبت ملک زرند تصرفـات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسـین زعیمباشـی عیسـی 
آبادی به شـماره شناسـنامه 1 و شـماره ملی 3۰91۰7862۰ صـادره از زرنـد فرزند رضا 
در قسـمتی از خانـه به مسـاحت 12.4۵ مترمربـع مفروز و مجزی شـده از پـلاک 7626 
اصلی واقـع در اراضی زرندوئیـه بخش 13 کرمـان بنشـانی زرند خیابان شـهید صدوقی 
خریـداری از مالـک رسـمی خانـم اقـدس عمرانی محـرز گردیـده اسـت؛ لـذا به منظور 
اطلاع عمـوم مراتب در دو نوبت بـه فاصله 1۵ روز آگهی می شـود درصورتی که اشـخاص 
نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشـند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، 
ظرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیم نمایند بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور و عدم وصـول اعتراض طبق 

مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰8/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰9/14

حسین توحیدی نیا - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند
 شناسه آگهی: 16۰3961
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»حيوان« هندی 
پرفروش ترین فيلم 

گيشه های جهان شد
فیلـم »حیـوان« بـا بـازی رانبیـر کاپـور 
پرفروش ترین فیلم گیشـه های جهان اسـت 
و از »ناپلئـون« و »بازی هـای گرسـنگی« 
دیگر فیلم هـای مهم در حـال اکران بیشـتر 

فروختـه اسـت.
بـه نقـل از ورایتـی، فیلـم حماسـی پـر از 
خـون و خونریـزی بالیوودی بـا بـازی رانبیر 
کاپور با فـروش 42.1 میلیـون دلاری عنوان 
پرفروش تریـن فیلم در گیشـه های جهانی را 
از آن خـود کرد. »حیوان« سـاخته سـاندیپ 
وانـگا ردی در 38 بـازار جهانی اکران شـده و 
فـروش 6.1 میلیـون دلاری آن در آمریـکای 
شـمالی که از اکـران در 8۵۰ پرده سـینما به 
دسـت آمده اسـت آن را در جایگاه هفتم این 

منطقه قـرار داده اسـت.
در »حیـوان« رانبیـر کاپـور در نقـش پسـر 
ثروتمندتریـن مرد هنـد بازی می کنـد. بابی 
دیـول بازیگـر »اشـرام« و راشـمیکا ماندانـا 
دیگر بازیگران فیلم هسـتند. این فیلم مانند 
فیلم های قبلـی ردی مثـل »آرجـون ردی« 
)2۰17( بـه زبـان تلوگـو و »کبیر سـینگ« 
)2۰19( کـه نسـخه هنـدی زبـان آن فیلـم 
بـود، بـه بررسـی احسـاس مردانگی سـمی 

می پـردازد.
دنیس هاروی در نقد و بررسـی فیلم نوشـت: 
کل فیلم درباره حس غرور بی جـا و مردانگی 
سـمی اسـت. به »حیوان« نمی تـوان توهین 
کرد، اما کاریکاتـوری از مردانگـی با ترکیبی 
از »جیمز باند«، »پدرخوانـده« و »هرکول« و 

یادآور فانتزی افراد مشـهور اسـت.
»حیـوان« با فروش خـود »ناپلئـون« ریدلی 
اسـکات را بـه مـکان دوم رانـده و ایـن فیلـم 
بـا فـروش 3۵.7 میلیـون دلاری در سراسـر 
جهـان کـه 28.6 میلیـون دلار آن از فـروش 
خـارج از آمریـکا به دسـت آمده اسـت، فیلم 
دوم جهان در گیشه سینما ها شـد. این فیلم 
از زمان اکرانش تاکنون 137 میلیون دلار در 
سـطح جهان فروخته اسـت. »ناپلئـون« در 
بیـش از 21۵۰۰ پـرده نمایـش در 63 بـازار 
جهانی پخش شـده اسـت. یک بازار کلیدی 
جهانی کـه هنـوز در آنجا اکـران نشـده کره 
جنوبی اسـت که از 6 دسـامبر اکرانـش را در 

ایـن کشـور شـروع می کند.
»بازی هـای گرسـنگی: تصنیـف پرنـدگان 
آوازخـوان و مارهـا« هـم بـا اکـران در 88 
منطقـه حـدود 29.4 میلیون دلار در سـطح 
جهـان فروخـت و سـومین فیلـم پرفـروش 
جهـان در هفته اخیر شـد. این فیلـم از اولین 
اکرانـش تـا بـه حـال 244 میلیـون دلار در 

سـطح جهانـی کسـب کـرده اسـت.

صداوسيما خبر ساخت 
فيلم »پایتخت«

 را نداده است
رئیـس مرکـز سـیما فیلـم دربـاره آخریـن 
جزئیـات مذاکـره بـا عوامـل »پایتخـت« و 
انتشـار اخبـاری مبنـی بـر سـاخت نسـخه 

سـینمایی، توضیحاتـی را بیـان کـرد.
به گـزارش خبرنگار ایسـنا، مهـدی نقویان ـ 
رئیـس مرکـز سـیما فیلـم ـ در گفت وگویی 
درباره مذاکـره با عوامـل »پایتخـت« با بیان 
اینکـه طرح هایـی از سـوی سـازندگان ایـن 
مجموعه ارائه شـده اسـت، در عین حـال در 
این زمینـه اظهار کـرد: هنوز اتفـاق جدیدی 
رخ نـداده اسـت؛ مثـل همـه هنرمنـدان و 
برندهایـی کـه در تلویزیـون وجـود دارنـد، 
وقتی می خواهیم همـکاری را شـروع کنیم، 
از گروه درخواسـت می کنیم طرح هایشان را 
بیاورنـد؛ »پایتخـت« هم همیـن وضعیت را 
دارد اما حساسـیت ها باعث می شـود، فضای 

خبـری کاذبـی در مـورد آن ایجاد شـود.
رئیس مرکز سـیما فیلم در ادامه بـا تاکید بر 
اینکـه مذاکـره ما بـا »پایتخت« به بن بسـت 
نرسـیده اسـت، توضیـح داد: مـا از عوامـل 
»پایتخـت« طـرح گرفتیـم، طرحـی کـه 
از سـوی دو طـرف برگزیـده شـده و نقطـه 
مشترک داشتند انتخاب شـده و روند کار در 

حـال انجام اسـت.
نقویـان در پاسـخ بـه پرسـش ایسـنا کـه آیا 
»پایتخت« این روزها در حال نگارش اسـت؟ 
توضیـح داد: بعـد از اینکـه طـرح پذیرفتـه 
شـد، گام بعدی مـا قرارداد بسـتن بـا عوامل 
»پایتخت« اسـت؛ چرا که درباره این سـریال 
و همه برندهای دیگر وضعیت اینگونه اسـت  
که جمع کـردن بازیگر و عواملشـان سـخت 
اسـت و مـا بـا یـک نفـر طـرف نیسـتیم. ما 
قاعدتـا در حـال حاضـر بـا تهیه کننـده در 

تعامل هسـتیم.
وی دربـاره اخبـاری کـه مبنـی بـر سـاخت 
نسخه ی سینمایی سریال »پایتخت« عنوان 
شـده، بیـان کـرد: خبـری کـه عنوان شـده 
از طرف مـا نبـود و نمی دانیـم از کجا شـکل 
گرفته اسـت؛ اما به تمام برندهایـی که ارزش 
کار سـینمایی دارد فکـر می کنیم؛ نـه اینکه 
منوط بـه سـیمافیلم باشـد، حتـی در مورد 
عروسـک های خـاص. در حـال حاضـر بـاز 
هـم ذیـل مرکـز فیلمنامـه و کارگروه هـای 
12 گانـه ای کـه وجـود دارد، این موضـوع در 
حال بررسـی اسـت که منبـع درآمـد خوب 
و احیاء برند اسـت. در مورد همـه برندها این 
اتفاق می افتـد. در مورد »پایتخـت«   نیز بعد 
از اینکـه چندین طـرح فرسـتادند، بـر روی 
طرحی هـم کـه از سـوی دو طـرف پذیرش 
شـد، در حـال گفـت و گـو هسـتیم و جـزو 
کارهایی نیسـت که امروز تصمیـم بگیریم و 
فردا بـه نتیجه برسـیم اما الحمـدالله تاکنون 

به بـن بسـتی نرسـیده ایم.

»رحيل« روایتی از نقش 
بانوان در دربار قاجار

کارگـردان مجموعـه تلویزیونـی »رحیل« معتقد اسـت کـه بیرون 
کشـیدن ناگفته هـای تاریخـی باعـث تولیـد ایـن سـریال شـد، 
علی الخصـوص نقـش بانـوان در اتفاقـات اجتماعـی اواخـر قاجار و 
از همـه مهمتـر اینکـه بانـوان ایرانی همـواره بـه عنوان مرکـز ثقل 
در خانـواده و تصمیم سـازی های اندرونـی، می تواننـد بـا انعطـاف 
بالایـی مسـائل را رفع و رجـوع کنند. بـه گـزارش خبرنـگار رادیو و 
تلویزیـون خبرگزاری فارس،سـریال تاریخـی ـ معمایی»رحیل« از 
جمله سـریال های اخیر تلویزیون اسـت که سـعی کرده با اسـتفاده 
از نوعـی داسـتان گویی روان بـرای مخاطـب عـام و در عیـن حال با 
اسـتفاده از رگه هـای آیینـی، ادای دینی بـه فرهنگ عاشـورا و هنر 
تعزیـه کنـد. سـریال »رحیـل« بـا داسـتانی تاریخی-ماجراجویانه 
حدفاصل قاجـار تـا پهلـوی را زیـر ذره بیـن بـرده، امتداد داسـتان 
توطئه هایـی را دربرمی گیـرد کـه شـاهزاده ای خوش طینـت به نام 
محا را دربرگرفته، او از یک سـو دل به معشـوق خود اصلان داده و از 
سـوی دیگر زمان خان اسـت که در پی جـادوی همسـرش بی تاج، 
خاطرخواه او شـده اسـت. سلسـله قاجار در شرف فروپاشـی است و 

محـا بایـد راه نجاتی بـرای خـود و اندرونـی بیابد.
حمیدرضـا آذرنـگ، ثریـا قاسـمی، اندیشـه فولادوند، نسـیم ادبی، 
هومـن برق نورد، کاظـم هژیرآزاد، ریحانـه رضی، علی عباسـی زاده، 
مریـم کاویانـی، معصومـه عربـی، ابتسـام بغلانـی، غزالـه اکرمـی، 
محسـن امیـری، سـتاره دهقانـی، هانیـه غلامـی، مهـرداد نیکنام، 
محسـن نقیبیان، شـاهو رسـتمی، فتح الله طاهری و زنده یاد حسام 

محمـودی از جملـه بازیگـران این سـریال تاریخی هسـتند.
رامین عباسـی زاده طراح، تهیه کننـده و یکی از کارگردانان سـریال 
»رحیـل« اسـت کـه پیـش از ایـن تهیه کنندگـی آثـاری چـون 
»احضار«، »انقلاب زیبا«، »سـقوط یک فرشته«، »شمس العماره«، 
»پریدخـت«، »او یـک فرشـته بـود«، »همـراز«، »پلیس جـوان«، 
»کت جادویـی« و »راه شـیری« را در کارنامـه کاری خـود دارد. به 
بهانه پخش فصـل دوم »رحیل« از شـبکه سـوم سـیما بـا او درباره 
وجـوه مختلـف تولید این سـریال صحبـت کرده ایـم.  عباسـی زاده 
در ابتـدا در رابطه با شـروع ایده سـریال رحیـل توضیـح داد: بیرون 
کشـیدن ناگفته هـای تاریخی باعـث تولید سـریال »رحیل« شـد، 
علی الخصـوص نقـش بانـوان در اتفاقـات اجتماعـی اواخـر قاجار و 
از همه مهمتر اینکـه بانـوان ایرانی همواره بـه عنوان مرکـز ثقل در 
خانواده و تصمیم سـازی های اندرونـی، می توانند با انعطـاف بالایی 
مسـائل را رفع و رجوع کنند. وی با اشـاره به بازخوردهای فصل اول 
این مجموعه بیان کرد: همیشـه سـعی می کنم تا فـرد انتقادپذیری 
باشم و حتی تندترین انتقادات نسـبت به تولیداتم را مطالعه و برای 
بهبود اثر از آن ها اسـتفاده کنـم. در تحلیل های رسـانه ای هم آنچه 
نظـرم را جلـب کـرد این بـود کـه رسـانه ها فـارغ از عقبه سیاسـی، 
سـعی داشـتند بـر چنـد مـورد و از جملـه تنـوع بازیگـر، چیدمان 
صحنه، داسـتان پردازی تودرتو، لحـن زنانه و تصویرسـازی دوره ای 
مرموز از تاریخ سـخن بگویند. در کنار این ها آن وجه آیینی سـریال 
و اجـرای تعزیه هم چون در دل داسـتان تنیده شـده بود و پیشـوند 
دراماتیـک خوبـی برایـش تـدارک دیده شـده بـود توانسـت مورد 
توجـه مخاطبان قـرار گیـرد. چقدر خوب اسـت کـه در هر سـریال 
تاریخـی بتوانیـم بخش هایـی از ایـن آیین هـا و فرهنگ هـای غنی 

ایرانـی ـ اسـلامی را به تصویر بکشـیم.

دستخالینویسندهخبر
مالک»زخمکاری«رازندهکرد

گزارش
مهر

کیـوان کثیریـان بـا مـروری بـر قصـه، شـخصیت 
پردازی و بازیگران سـریال »زخم کاری« به بررسـی 
این فصل از سـریال پرداخت و دسـت خالی نویسنده 
از شـخصیت های فصـل اول را از دلایـل ضعف فصل 

دوم دانسـت.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، سـریال »زخـم کاری« 
بـه کارگردانـی محمدحسـین مهدویـان جمعـه 1۰ 
آذر بعـد از 13 قسـمت پایـان یافـت؛ سـریالی کـه 
فصل اول آن بـا اقبـال زیـاد مخاطبان روبه رو شـد و 
بخش زیادی از ایـن مخاطبان از سـریال رضایت هم 
داشـتند یعنی هـم آن را می دیدند و هم مطلوبشـان 
بـود؛ اتفاقـی کـه در فصـل دوم سـریال تکـرار نشـد 
و اگرچـه مخاطـب براسـاس برنـد اولیـه سـریال و 
شـخصیت اصلـی آن یعنـی مالـک بـا بـازی جـواد 
عزتـی آن را دنبـال کـرد امـا نتوانسـت بـه همـان 
میزان رضایت آنها را هم در بر داشـته باشـد و بیشتر 
بـر مخاطـب ناراضـی افـزود. ایـن سـریال از ابتدای 
پخـش واکنش هـای زیـادی گرفـت و حـالا بـا پایان 
ایـن سـریال در گفت وگویـی بـا کیـوان کثیریـان 
منتقد سـینما به نقد و بررسـی نکات مثبـت و منفی 

آن پرداخته ایـم.
کیـوان کثیریان منتقد سـینما درباره سـریال »زخم 
کاری« و فصـل دوم آن کـه بـه تازگـی پخـش آن به 
پایـان رسـید نکاتـی را بـه صـورت تحلیلـی مطـرح 
و بـه خبرنـگار مهـر بیـان کـرد: بـه نظـرم همانطور 
که مشـخص اسـت در فصـل اول بازیگران بیشـتر و 
موثرتـری حضور داشـتند که در فصـل دوم اینچنین 
نبـود. نکتـه دیگـر اینکـه در قصه هایـی کـه بـرای 
سـریال ها نوشـته می شـود معمـولاً بـه فصـل دوم 
فکـر نمی شـود. در »شـهرزاد« هـم اینچنیـن بـود و 
بعدترهـا در برخـی سـریال ها بـا موفقیت فصـل اول 
آن بـه فصل هـای بعـدی می اندیشـند. بـا ایـن حال 
دربـاره ایـن سـریال از ابتـدا بـه نظـر می رسـد قصد 

سـاخت فصـل دوم وجود نداشـته اسـت.

دستخالینویسنده
ازکاراکترهایفصلاول

وی اضافـه کـرد: بـه هر صـورت کشـته شـدن تعداد 
زیـادی از کاراکترهـای اصلـی در فصـل یک، دسـت 
نویسـنده و کارگـردان را خالـی می کنـد. ایـن رونـد 
تـا جایـی پیـش رفـت کـه مالـک هـم کشـته شـد 
و ایـن یعنـی همـه چیـز تمـام شـده اسـت، امـا 

دوسـتان بـه فکـر ادامـه سـاخت افتادنـد، از باقـی 
مانده شـخصیت هایی که کشـته نشـده بودنـد بهره 
گرفتنـد و شـخصیت های دیگـری هم اضافه شـدند.
این منتقـد سـینما تصریح کـرد: قصـه در فصل دوم 
نیـاز بـه شـخصیت های موثرتری داشـت تا کشـش 
لازم برای جـذاب ماندن یک سـریال 13 قسـمتی را 
داشته باشـد. مثلًا در »شـهرزاد« هم وقتی بزرگ آقا 
می میرد بخشـی از پتانسـیل قصه از بین مـی رود. به 
ویژه کـه در فصـل دوم تمرکـز قصه روی پسـر مالک 
یعنـی شـخصیت میثـم و مـادرش قـرار گرفـت کـه 
به نظـرم جـواب نـداد. شـخصیت میثـم و بازیگرش 
پتانسـیل لازم را نداشـتند؛ هـم کاراکتر کـه پرورش 
آن دسـت فیلمنامـه نویس اسـت و هـم بازیگـر، این 

ظرفیت را نداشـتند.
کثیریـان دربـاره اینکـه چـرا بازیگرانی کـه در فصل 
دوم به قصـه وارد شـدند بـا مخاطـب ارتبـاط برقرار 
نکردنـد، توضیـح داد: به نظـرم پیچیدگی هـای لازم 
بـرای سـریالی کـه می توانـد جنایـی تصور شـود در 
قصـه و فیلمنامه وجود نداشـت، از زنده بـودن مالک 
آن طور که باید اسـتفاده نشـد و صرفاً مالک در اتاقی 
بود و لگو می سـاخت و گاهـی او را می دیدیم. حضور 
او در رونـد قصـه تاثیـری نداشـت؛ حتـی طـلاق او و 
سـمیرا با قصه ای که دیدیـم ضرورتی نداشـت چون 
سـمیرا بـا طلوعـی ازدواج هـم نکـرد. ایـن انتخـاب 
کارگـردان بود کـه مالک بازگـردد اما می توانسـت از 
او بهـره بیشـتری ببرد و حضور موثری داشـته باشـد 

کـه شـاید در فصل سـوم ایـن اتفـاق بیفتد.

فانتزیزندهماندنمالکبعدازچاقو
خوردنوزیرخاکرفتن

وی بـا اشـاره بـه قصه شـخصیت مالـک یادآور شـد: 
نمی دانـم در جهـان واقـع این ماجـرا چقـدر ممکن 
اسـت که فـردی کـه پرونـده سـنگین قضائـی دارد، 
بتوانـد اینگونـه آزاد و مخفـی بمانـد و چقـدر منطق 
بیرونـی دارد ولـی بـا ایـن حـال فـرض داسـتان این 
اسـت. امـا شـکل زنـده مانـدن مالـک هـم کمـی 
فانتزی بود بـا توجه بـه زمانی که بیهوش بـوده و او را 
در تابـوت می بینیم و به تابـوت میخ می زننـد و روی 
او خـاک می ریزنـد، اینکـه زنده بمانـد و نجـات پیدا 
کند کمـی تخیلـی اسـت، امـا در نهایت فـرض قصه 
اسـت کـه او زنـده اسـت ولـی حداقـل بایـد از زنده 

بودنـش اسـتفاده بهتـری در قصه می شـد.
کثیریـان دربـاره دیگـر شـخصیت های این سـریال 
بیـان کـرد: شـخصیت شـفاعت بـا بـازی مهـران 

غفوریـان یکـی از نقـاط مثبـت سـریال بود. مسـاله 
اصلـی در اینکـه اکثـر شـخصیت ها نتوانسـتند بـه 
قـدر کافـی جـذاب باشـند، فیلمنامـه سـریال بود و 
اصـلًا یکـی از نقطـه ضعف هـای اصلـی ایـن فصـل 
فیلمنامـه بـود. فیلمنامـه بایـد متریـال را بـه لحاظ 
قصه و شـخصیت پردازی داشـته باشـد مثلًا بـه الناز 
ملـک همسـر شـفاعت، پیچیدگی هایـی می دهـد 
که می خواهـد بـه هلدینـگ و خیریـه وارد شـود اما 
بعـد رهـا می شـود و در ادامـه دیگـر نقشـی در ایـن 

مناسـبات بـازی نمی کنـد.
ایـن منتقـد سـینما مطـرح کـرد: در چنـد قسـمت 
اخیر سـریال دوباره دیدیم کشـتارهایی بـه راه افتاد 
و مثلًا می بینیـم که برای بـار دوم دختـری که میثم 
دوسـتش دارد خودکشـی می کنـد و تکـرار یـک 
موقعیـت بدون دلیـل تـازه ای خیلی جذاب نیسـت. 
سـمیرا هم همان نقـش را بـازی می کنـد و خیلی از 
موقعیت ها بـدون جزئیـات تـازه ای تکرار می شـود.
کثیریـان دربـاره منطـقِ نبود پلیـس بـرای پیگیری 
کشـتارها بیان کرد: این خودش مسـاله اسـت وقتی 
اتفاقـی مثـل منفجر شـدن یـک مطـب رخ می دهد 
ولـی پلیـس نیسـت و پیگیـری قضائـی هـم نداریم 
بـا منطـق مرسـوم داسـتان های جنایـی سـازگار 
نیسـت چون در داسـتان جنایـی از مقطعی بـه بعد، 
یـک طـرف ماجـرا پلیـس اسـت. اینجـا امـا پلیـس 
فقـط بـه مالـک سـر می زنـد و بعـد مـی رود. چطور 
طلوعـی میثـم را قـدم بـه قـدم تعقیـب می کنـد 
امـا پلیـس نمی توانـد مجرمـان و پرونـده را تعقیـب 
کنـد. ایـن درسـت کـه در فیلم هـای گنگسـتری 

مثـل »پدرخوانـده« پلیـس نقشـی در معـادلات 
میـان گنگسـترها نـدارد و آنهـا آزادانـه کشـت و 
کشـتار می کننـد ولـی مسـاله این اسـت کـه پلیس 
و نیروهـای امنیتـی از سـریال »زخـم کاری« حذف 
نمی شـوند و مالـک را هـم پیـدا می کننـد و بـا 
میثـم هـم در تمـاس هسـتند امـا جزئیـات دیگری 

نمی بینیـم و تاثیـری در رونـد قصـه ندارنـد.
وی دربـاره این فصـل کـه بـا برداشـتی از »هملت« 
نوشـته شـده اسـت، گفـت: مـن رگه هـای پررنـگ 
اقتبـاس نمی بـی نـم و نهایتـاً یک الگـو یا برداشـت 
کلـی از »هملـت« گرفتـه شـده اسـت. در نهایـت 
شـخصیت میثـم و طلوعـی ایـن قابلیـت راندارنـد 
کـه بـاور کنیـم معـادلات قـدرت را پیـش می برنـد. 
دربـاره شـخصیت پـردازی طلوعـی می شـود گفـت 
مثلًا صـرف اینکـه طلوعی صاحـب خیریه کـودکان 
اسـت و در عین حـال »هیولا تم« اسـت و بـه راحتی 
آدم می کشـد، پیچیدگـی و عمـق بـه شـخصیت او 
نمی دهـد. کاراکتـر طلوعی درسـت پرداخته نشـده 
اسـت. سـمیرا هـم وامـدار پرداختـش در فصـل اول 
سـریال اسـت. زنی کـه تبدیـل به هیـولا می شـود و 
می خواهـد بـه رأس هـرم قدرت برسـد کـه در فصل 
اول هم ایـن کنش هـای او را دیدیم امـا در این فصل 
جزئیـات دیگـری بـه بـازی و شـخصیت او اضافـه 

. نمی شـود
وی اظهار کـرد: خیلی فـرق دارد جواد عزتـی بازیگر 
نقش اول سـریال باشـد یا بازیگری که نقش فرزند او 
را بازی می کنـد. بازیگر نقـش میثم تـوان و جذابیت 

لازم برای ایفـای نقش اصلی را نداشـت.

هر
س: م

عک

سریالهایپرُمخاطبفیلممیشوند
معــاون ســیما گفــت: تمــام برندهــای صداوســیما کــه در ایــن ســال ها 
مخاطــب کســب کرده انــد، جــزو از ســرمایه های رســانه ملــی هســتند. 
ــریال  های  ــه س ــینمایی از هم ــم س ــد فیل ــرای تولی ــال بررســی ب در ح

پرمخاطــب تلویزیــون هســتیم.
محســن برمهانــی در گفــت و گــو بــا خبرنــگار تلویزیونــی ایرنــا دربــاره 
ــای  ــام برنده ــت: تم ــار داش ــت 7، اظه ــینمایی پایتخ ــم س ــد فیل تولی
ــزو  ــد، ج ــرده ان ــب ک ــب کس ــال ها مخاط ــن س ــه در ای ــیما ک صداوس
ــدی  ــچ برن ــازمان از هی ــن س ــتند. ای ــی هس ــانه مل ــرمایه های رس س

ــت. ــه آن هاس ــا هم ــره ب ــال مذاک ــد و در ح ــر نمی کن ــرف نظ ص
وی ادامــه داد: برخــی ســریال  هــا ماننــد ســریال نــون خ در حــال تولید 
هســتند، برخی نیــز هفتــه آینــده تولیــد خــود را شــروع خواهنــد کرد.
برمهانــی افــرود: در حــال بررســی بــرای تولیــد فیلــم ســینمایی از همه 
ســریال   هــای پرمخاطــب تلویزیون هســتیم. نــه تنهــا ســریال پایتخت 

بلکــه تمامــی ســریال ها در حــال بررســی بــرای تولیــد فیلم ســینمایی 
هســتند تــا بهتریــن اثــر را بــه اســتحضار مخاطب برســانند.

معــاون ســیما در پاســخ بــه خبــر بازگشــت برخــی مجریــان قدیــم بــه 
تلویزیــون، از بازگشــت فــرزاد حســنی بــه تلویزیــون خبــر داد.

ــور  ــیر حض ــه اکس ــا برنام ــون ب ــار در تلویزی ــن ب ــنی آخری ــرزاد حس ف
ــوان مجــری فعالیــت  ــه عن داشــت. حســنی در تمــام ســال هایی کــه ب
ــه نتیجــه آن حضــور در  ــی زد ک ــری م ــه بازیگ ــم ب ــزی ه داشــت، گری
ســریال  هایــی چــون مســافری از هنــد، بــرای آخریــن بــار، کمکــم کن، 
ــود و پیــش از حضــور در برنامــه  ــل دهــه ن ــود. او اوای ــی ب مســیر انحراف

ــرد. ــازی ک ــری ب ــال های اب ــوان س ــت عن ــریالی تح ــیر در س اکس
وی بــه تازگــی قــرار اســت در شــبکه نســیم هــم بــه اجــرا بپــردازد کــه 
ــو محــور »ســاعت شــنی« خواهــد  ــه گفــت  و گ ــن برنام ــه ای ــام اولی ن

ــود. ب

نگاهی بـه جـدول پخـش هفتگی سـریال های 
شـبکه نمایـش خانگـی گویـای ایـن اسـت که 
ایـن پلتفرم هـا نتوانسـتند مهندسـی دقیقـی 
برای تولیـدات خود طـی روزهای هفته داشـته 
و عمدتـا و شـاید بـا تقلید از شـبکه های مشـابه 
خارجی نمایش سـریال های خود را بـه روزهای 
پایانی هفتـه موکـول کرده اند کـه این بـه دیده 

شـدن آثار ضربـه زده اسـت.
به گـزارش خبرنـگار فرهنگی ایرنـا، پلتفرم های 
مختلف نمایـش خانگی ایـن روزها ارائـه دهنده 
سـریال های مختلف در ژانرهـای گوناگون بوده 
و آمار نسـبتا خوبی بـا میانگین روزانه 2 سـریال 
برای هـر روز هفته ثبـت کـرده اند، امـا نکته ای 
که در این میـان وجـود دارد آن اسـت که عمده 
ایـن سـریال ها، در روزهای پایانـی هفته نمایش 

دارند.
درحال حاضر، 13 سـریال به صـورت هفتگی در 
شـبکه های نمایش خانگی عرضه می شـوند که 
1۰ مـورد آن بیـن روزهای سه شـنبه تـا جمعه 
پخش و تنهـا 3 سـریال بـرای روزهای شـنبه تا 

دوشـنبه در نظر گرفته شـده اند.
شنبه: سـریال پیکولو، یکشنبه: سـریال شریک 
جـرم، دوشـنبه: فصـل 2 رئالیتی شـو ناتو، سـه 
شـــــــنبه: سـریال هفت، سـریال داوینچی، 
چهارشـنبه: سریال نیسـان آبی2، سـریال سایه 
باز، سـریال مرداب و سـریال سـرزمین مـادری، 
پنجشنبه: سـریال پدر گواردیولا و سـریال مگه 
تموم عمـر چند تـا بهـاره و جمعه: سـریال دفتر 

یادداشـت و سـریال شـبکه مخفی زنان.
زمـان  هفتـه،  پایانـی  روزهـای  طبیعتـا 
مناسـب تری برای انتشـار سریال اسـت و حتی 
اگـر نگاهی بـه پخش هـای هفتگـی نتفلیکس 
بیندازیـم متوجـه می شـویم کـه اوج ترافیـک 
برای ایـن پلتفـرم نیز بیـن روزهای پنجشـنبه 

تا یکشـنبه اسـت اما حداقل بـرای پلتفرم های 
وطنی، ایـن ترافیک آخـر هفته، به دیده شـدن 

آثـار ضربـه زده اسـت.
درحال حاضـر، بسـیاری از سـریال ها، خواهـان 
پخـش در روزهـای پایانـی هفتـه هسـتند امـا 
ترافیـک این روزها سـبب می شـود تـا آن کارها 
تحت تاثیـر فاکتورهایـی چون جریان رسـانه ای 
قدرتمنـد سـریال های دیگر یا کسـت قدرتمند 
کارهای دیگر، به چشـم نیامـده و نتواننـد به آن 

میـزان بازدیـد منطقی خود برسـند.
بنابرایـن پلتفرم ها در کنار وظایفـی چون تامین 
خـوراک و تولیـد، بایـد مهندسـی بهینه تـری 
در حـوزه پخش داشـته باشـند. گاهی یـک روز 
بـرای آنها خالی اسـت امـا همـان روز با سـریال 
قدرتمنـد پلتفرم رقیـب پر شـده و قابلیـت این 
را ندارد تـا آنها اثـر خـود را در آن روز بسـوزانند.

هم اکنـون طـی 3 روز ابتدایـی هفته، 3 سـریال 
منتشـر می شـود کـه می توانـد زمان مناسـبی 
بـرای تبدیل شـدن بـه پیک انتشـار سـریال ها 
باشد. تجمیع زمان پخش سـریال ها در روزهای 
انتهایـی هفتـه، حداقـل بـرای دوره کنونـی که 
مردم، تشـنه دیـدن کار جدید هسـتند، معنای 

چندانی نـدارد.

در سـال های گذشـته که اینترنـت تا ایـن اندازه 
در زندگی مردم وارد نشـده بود، سریال ها عمدتا 
در روزهـای پایانـی هفتـه منتشـر می شـدند تا 
مردم در اوقـات فراغت پنجشـنبه و جمعه خود 
آنهـا را تماشـا کننـد امـا در دوره کنونـی، وقـت 
و زمـان طلایی چندانـی بـرای تماشـای فیلم و 
سـریال وجود نـدارد و مـردم ترجیـح می دهند 
طی روزهـای انتهایـی هفته، بیشـتر به سـینما 
برونـد و فیلـم ببینند تـا اینکـه در خانـه مانده و 

وقت خـود را بـا سـریال بگذرانند.
در سـال های گذشـته نیـز برخـی سـریال های 
مهـم در روزهـای ابتدایی هفته پخش می شـد و 
با اقبال خوبی نیـز همراه بودنـد بنابراین موکول 
کردن نمایش یک سـریال بـه روزهـای انتهایی 
هفتـه، به تنهایـی نمی توانـد تضمینـی بـرای 
بیشتر دیده شـدن آن سـریال باشـد. هم اکنون 
مردم از طـرق مختلفی به سـریال ها دسترسـی 
دارند و در هر زمان و روزی که کار موردنظرشـان 
منتشـر شـود، از آن اسـتقبال خواهند کرد. این 
فرهنگ سـازی، وظیفـه پلتفرم هـا اسـت کـه 
تمرکز را از روزهای پایانی هفته برداشـته و برای 
تمامـی روزهـا، بـرای مخاطبـان خود خـوراک 

داشـته باشند.

ــال  ــه دنب ــلا، ب ــرادران لی ــگ ب ــا آهن ــی ب ساس
مقاصــدی اســت کــه در نتیجــه یــک شکســت 
ــن  ــورده اســت. او در ای ــم خ ــه اش رق در کارنام
ــه  ســال ها کنســرت مســتقل چندانــی را تجرب
نکــرد و در برخــی اجراهــا نیــز هــو شــد. 
ــرمایه گذاری روی  ــک س ــدگان ریس تهیه کنن
ــی  ــت مردم ــد و موقعی ــره را نمی کنن ــن مه ای
ــه  ــش ب ــی مخاطبان ــزش 2 میلیون ــا ری وی ب
خطــر افتــاده. در چنیــن شــرایطی انتشــار یک 

ــی دارد؟ ــرم قدیمــی چــه پیام ــا ف ــگ ب آهن
بــه گــزارش خبرنــگار فرهنگــی ایرنــا، ساســی 
ایــن روزهــا دوبــاره بــه بــازار موســیقی 
بازگشــته و این بــار کمــی زودتــر، نقشــه خــود 
را عملیاتــی کــرده اســت. او عــادت داشــت 
موزیک ویدئوهــای پرســروصدایش را در 
ــار  ــا این ب ــد ام ــازار کن اواســط اســفند راهــی ب
ــم  ــا خواهی ــه آنه ــه ب ــه در ادام ــی ک ــه دلایل ب
ــت  ــه نخس ــا در نیم ــح داد ت ــت، ترجی پرداخ
آذر، ویدئویــش را بیــرون دهــد تــا بتوانــد 
برنامه ریزی هایــش را در آســتانه کریســمس 

ــاند. ــام برس ــه انج ب
ــفند 97  ــن را 1۵ اس ــگ جنتلم ــی، آهن ساس
منتشــر کــرد، دکتــر را 13 اســفند 98 و تهران، 
ــا  ــفند 99 ت ــفند 99. از اس ــو را در 13 اس توکی
ــه  ــرون داد ک ــراک بی ــد تک ت ــروز، چن ــه ام ب
ــی در  ــه ساس ــت. اینک ــا نگرف ــک از آنه هیچ ی
ــرادران  ــراک ب ــه انتشــار ت ــدام ب ــن برهــه، اق ای

ــت دارد: ــد عل ــرده، چن ــلا ک لی
نخســت آن که بــازده مالــی ایــن خواننــده برای 
ســرمایه گذاران و تهیه کننــدگان کنســرتش به 
ــن ســال ها،  ــول کــرده. ساســی در ای شــدت اف
کنســرت مســتقل چندانــی نداشــت و تنهــا در 
ــه  ــرای برنام ــه اج ــره ب ــاره 1۰۰ نف ــد کاب چن
پرداخــت. آن اجراهایــی هــم که در ســالن های 
بــزرگ اجــرا کــرد، هیچ یــک مســتقل نبــوده و 
ــه روی  ــده ب ــا 3 خوانن ــراه 2 ت ــه هم ــواره ب هم
ــد  ــده بتوانن ــد خوانن ــن چن ــا ای ــه ت ــن رفت س
ــور  ــن ساســی مجب ــد. بنابرای ــر کنن ســالن را پ
بــود بــرای جلــب نظــر تهیه کننــدگان 
کارهایــش، در آســتانه کریســمس، آهنگــی که 
ــفند  ــط اس ــت در اواس ــده می بایس ــق قاع طب
بیــرون مــی داد را در ایــن روزهــا منتشــر کنــد. 
ــا  ــی ب ــه ساس ــد ک ــد می بینی ــت کنی ــر دق اگ
ــته  ــز نتوانس ــگ نی ــن آهن ــار ای ــود انتش وج
اعتمــاد تهیه کننــدگان را جلــب کنــد 
ــمس او  ــزرگ کریس ــرت ب ــه کنس به طوری ک
نیز بــا همراهــی 3 خواننــده دیگــر و بــه صورت 

مشــترک برگــزار می شــود.
نکتــه بعــدی، بــه افــول محبوبیــت ایــن 
ــردد.  ــش برمی گ ــان طرفداران ــده در می خوانن
ــره  ــک مه ــا ی ــال، تقریب ــن 3 س ــی در ای ساس
ــزد. صفحــه  ــم ن ــود کــه اتفاقــی را رق خنثــی ب
اجتماعــی او، ریــزش 2 میلیونــی مخاطــب 

ــای  ــرای موزیک ه ــه ب ــرد و قافی ــه ک را تجرب
ــای او  ــع رقب ــه نف ــوپرهیت، ب ــلاح س به اصط
تغییــر پیــدا کــرد. بنابراین ساســی نیاز داشــت 
ــود،  ــهرت خ ــه دوران ش ــتن ب ــرای برگش ــا ب ت
ــرای  ــه اج ــود، ب ــی خ ــول قبل ــان فرم ــا هم ب
ــه  ــول، ساســی ب ــن فرم ــردازد. در ای ــه بپ برنام
ــک  ــینمایی و ی ــان س ــک اله م ــری از ی بهره گی
ــا  ــد ت ــعی می کن ــی، س ــاپ اجتماع ــوژه ت س
ــاند و  ــودی را بپوش ــه و مل ــی تران ــر محتوای فق
ــد.  ــذب کن ــری ج ــاظ بص ــه لح ــب را ب مخاط
ــه  ــه ک ــه بیشــتر جــواب داده و البت ــی ک فرمول
امــروز نیــز به خوبــی توانســته مخاطبــان هدف 

ــد. ــذب کن را ج
مــوردی کــه در ایــن میــان بایــد بــه آن اشــاره 
ــه  ــی ک ــدف ساس ــان ه ــه مخاطب ــرد اینک ک
ــن ســال ها  ــا هســتند، در ای ــا تین ایجره عموم
ــرده و  ــدا ک ــری پی ــیقایی دیگ ــات موس گرایش
ــازه وارد  ــه خواننــدگان رپ ت اقبــال بیشــتری ب
پیــدا کرده انــد کــه ایــن رویکــرد، یکــی از 
ــده  ــبب ش ــه س ــت ک ــی اس ــن دلایل اصلی تری
تــا ساســی، این بــار کاراکتــری چــون عموقنــاد 
را دســتاویز قــرار داده و برخــلاف کارهــای 
دیگــرش، از مدل هــای برهنــه چندانــی در 

موزیک ویدئویــش اســتفاده نکنــد.
تمــام ایــن مــوارد نشــان می دهــد کــه ساســی، 
بــرای بازپس گیــری جایگاهــش، بــه دســت وپا 
زدن افتــاده اســت. او اکنــون و پــس از خطــری 
کــه بــا ریــزش فالوورهــا و هــو شــدن در 
کنســرت های اخیــرش احســاس کــرده، 
دســت به دامن روش هــای مختلفــی بــرای 
ــگ  ــار آهن ــت. انتش ــرده اس ــدن ک ــده ش دی
ــار  ــس از انتش ــاه پ ــم 9 م ــلا آن ه ــرادران لی ب
ــردن روزی 1۰۰  ــم و حــالا منتشــر ک ــن فیل ای
دابســمش از آهنــگ جدیــد در اســتوری 
اینســتاگرامش، از جملــه ایــن بازی هایــی 
اســت کــه وی در رویــای شــهرت و محبوبیــت، 

ــت. ــده اس ــل ش ــا متوس ــه آنه ب
ــش و  ــخصی پرچال ــی ش ــارغ از زندگ ــه ف البت
هــدف غیرحرفه ای کــه وی بــا انتشــار آهنگش 
ــش، در  ــیاری از طرفداران ــد، بس ــال می کن دنب
جریــان فعالیــت اصلــی وی در ســایت های 

گرفته انــد.  قــرار  شــرط بندی  و  قمــار 
ساســی ایــن کار را بــه دو شــیوه مختلــف 
انجــام می دهــد: نخســت هلدینگ هایــی 
ــن  ــد و ای ــکاری دارن ــوان هم ــا رادیوج ــه ب ک
ــران  ــا مدی ــژه ب ــراکت وی ــک ش ــده در ی خوانن
ــان را  ــی از قربانی ــی، بخش ــبکه مافیای ــن ش ای
بــه آن شــرکت ها یعنــی شــارک بت کــه 
ــی را فراهــم کــرده،  ــه کارت ریال امــکان کارت ب
ــر روی  می کشــاند. ایــن هلدینگ هــا، بیشــتر ب
پوکربــازان حرفــه ای تاکیــد دارد و کســانی کــه 
ــت  ــوزه فعالی ــن ح ــه ای در ای ــکلی حرف به ش

دارنــد.
بخــش دیگــر قربانیــان نیــز از طریــق تبلیغــات 
ــیس  ــق تاس ــی از طری ــه ساس ــدی ک هدفمن
گروه هایــی موســیقی چــون اکس بنــد اهتمــام 
مــی ورزد، جــذب می شــوند. اکس بنــد 
ــک را در  ــای اروتی ــزان هنجاره ــترین می بیش
میــان خواننــدگان فارســی زبان داشــته و 
بــه شــکلی مســتقیم تبلیــغ لایف اســتایل 
می کنــد. مخاطبــان هــدف این پــروژه، بیشــتر 
ــداف  ــا اه ــه ب ــتند ک ــوری هس ــان آمات جوان
ــار  ــایت های قم ــیر س ــدم در مس ــف، ق مختل
ــا  ــه از آنه ــانی ک ــر کس ــد و تحت تاثی می گذارن
ــایت ها  ــن س ــمت ای ــه س ــد، ب ــر می پذیرن تاثی
ــه کارهایی  ســرازیر می شــوند. بنابرایــن نباید ب
ــی  ــه چشــم آهنگ های ــلا، ب ــرادران لی چــون ب
ــگاه  ــان ن ــادی جوان ــرای ش ــه ب ــان و در لحظ ف
ــه دیــده شــدن  کــرد. ساســی به شــدت نیــاز ب
دارد و تــلاش می کنــد تــا کارهایــش، بــه 
مــدارس، دانشــگاه ها، ســالن های عروســی 
و خانه هــای مــردم رســوخ کنــد. او دنبــال 
لشــکری اســت کــه بــا آهنگــش بــرای او 
ــتند.  ــرای او بفرس ــرده و ب ــد ک ــمش تولی دابس
ایــن، جنبــه روانــی کار اســت؛ در پس پــرده امــا 
ــی فکــر می کنــد کــه توســط  ــه بونوس های او ب
مــردم خریــداری شــده و درصــد بالایــی از هــر 
خریــد، بــه جیــب او و شــرکایش مــی رود. ایــن 
ــی  ــط بخش ــه توس ــت ک ــی، سال هاس دوروی
ــش را  ــر فریب ــه دیگ ــده و ن ــردم، درک ش از م
می خورنــد و نــه کارهایــش دیگــر آن قــدر 
مبتکرانــه اســت کــه بتوانــد بــا پنبــه ســر ببرد.

چرا سریال های نمایش خانگی مهندسی
 پخش ندارد؟

ابتذال محض
دست وپا زدن های ساسی برای دیده شدن

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

گزارش
ایرنا

گزارش
ایرنا

کاغذ فرهنگ و هنر
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بازیکن پيشين تيم فوتبال استقلال: 

دوست داشتم نکونام 
سال گذشته سرمربی 

استقلال می شد
بازیکن پیشـین تیم فوتبال اسـتقلال گفت: 
دوسـت داشـتم در سـالی کـه در تیـم امید 
اسـتقلال حضـور داشـتیم، جـواد نکونـام 

سـرمربی بزرگسـالان بـود.
به گـزارش کاغـذ وطـن به نقـل از تسـنیم، 
حمید عزیـززاده درباره وضعیـت تیم فوتبال 
اسـتقلال اظهـار داشـت: اسـتقلال وضعیت 
خوبـی دارد و قـرار گرفتـن این تیـم در صدر 
جـدول، ادعای مـا را ثابت می کند. اسـتقلال 
امتیازهـای خوبـی گرفته اسـت و اگـر اجازه 
دهند، می تواند مثل همیشـه جـزو مدعیان 
قهرمانـی باشـد. در ورزش ما بـه خصوص در 
فوتبال، رابطه ها حـرف اول و آخـر را می زند، 
اما ایـن بار شـاید جزو معـدود دفعاتی باشـد 
کـه توانایـی و لیاقت هـا در اسـتقلال حـرف 
اول را می زنـد. اسـتقلال هـم مهره هـای 
خوبـی دارد و هم کادرفنـی قـوی. وی افزود: 
یادمـان نرود همیشـه نمی تـوان به داشـته و 
نداشـته های یـک تیـم فکر کـرد. اسـتقلال 
همیشه استقلال اسـت و حمایت میلیون ها 
هـوادار را دارد. اگر برخی  بحث نبود سـتاره و 
چهـره در اسـتقلال را مطرح می کننـد، باید 
گفت کسـانی کـه امسـال انتخاب شـده اند، 
قطعـا یکسـری توانایی داشـته اند. چهـره در 
فوتبال باید ساخته شـود. در فوتبال دنیا نیز، 
بازیکنان سـطح بالا کمتـر شـده اند. در جام 
جهانی هـای گذشـته بودنـد بازیکنانـی کـه 
سـطح بالاتری نسـبت به بقیه داشـتند ولی 
فوتبال در حال حاضر پیشـرفت کرده اسـت 
و همه بیشـتر در یک سـطح قرار دارند. مربی 
پیشین تیم فوتبال امید اسـتقلال با اشاره به 
عدم زیرسـاخت کافی برای توجه به تیم های 
رده پایـه تیم ها گفت: دوسـت داشـتم جواد 
نکونـام سـال گذشـته سـرمربی اسـتقلال 
می شـد، چون بازیکنان ایده آلی در تیم امید 
حضور داشـتند و می توانسـتند از آکادمی به 
تیم بزرگسـالان ببرند. تغییـرات بی خودی و 
حاشـیه های بی جهت بـه آکادمی اسـتقلال 
ضربـه زد. مطمئن بـودم با حضور نکونـام در 
اسـتقلال و همینطـور حضـور آرش برهانی 
در آکادمـی، چنـد بازیکـن امیـد و جوانـان 
اسـتقلال بـه تیـم بزرگسـالان می رفتنـد. 
عزیـززاده ادامه داد: نسـاجی مازنـدران هفته 
گذشـته در آسـیا بازی داشـت و کاری ندارم 
تیم مقابلـش چه سـطح داشـت امـا مهدی 
رحمتی به مدافعی به اسـم امیر سـام دلیری 
فرصت بـازی داد تـا تجربـه حضـور در لیگ 
قهرمانـان آسـیا را پیـدا کند. بـرای بـازی در 

سـطح آسـیا، باید توانایی داشـته باشید.

سرمربی پيشين تيم فوتبال 
پرسپوليس: 

پرسپوليس با ادامه این 
روند نمی تواند روی 

قهرمانی ليگ حساب کند
سـرمربی پیشـین تیـم فوتبال پرسـپولیس 
بـا تاکیـد بـر اینکـه تیـم تحـت هدایـت 
گل محمـدی از ضعـف در خـط حملـه رنـج 
می برد، گفت، سرخپوشـان با ادامـه این روند 
نمی توانند روی قهرمانی لیگ حساب کنند.

به گـزارش کاغـذ وطـن به نقـل از تسـنیم، 
حمید درخشـان درباره وضعیت پرسپولیس 
در آسـتانه بازی با الدحیل گفت: تساوی برابر 
النصـر در عربسـتان باعث شـد تـا امیدهای 
پرسـپولیس برای صعـود از ایـن گـروه زنده 
بماند و امیـدوارم بازیکنان با انجـام یک بازی 
خـوب سـه امتیـاز بـازی بـا الدحیـل را هـم 
بگیرند و بـه مرحلـه بعدی صعـود کننـد. از 
نظـر مـن الدحیـل تیـم پرقدرتی نیسـت و 
نمی توانـد بـرای پرسـپولیس در ورزشـگاه 
آزادی دردسـر درسـت کند، ولی بـا این حال 
بازیکنان خـوب می داننـد که در مسـابقاتی 
مثل لیگ قهرمانان آسـیا نباید هیچ حریفی 
را دسـت کم گرفت. پرسـپولیس برای صعود 
نیاز به برد دارد و امیـدوارم نتیجه دلخواهش 

را در ایـن بازی به دسـت بیـاورد.
وی بـا اشـاره بـه شـرایط نـه چنـدان خوب 
پرسـپولیس در خـط حملـه خاطـر نشـان 
کـرد: پرسـپولیس در خـط حملـه همچنان 
با مشـکل نداشـتن یـک مهاجـم تمـام عیار 
و گلـزن مواجـه اسـت و شـهاب زاهـدی هم 
به تنهایـی نمی توانـد ایـن بـار را روی دوش 
بکشـد. شـما می بینید کـه پرسـپولیس در 
پنج بازی گذشـته موفق به کسـب برد نشده 
اسـت کـه قطعـاً یکـی از دلایلـش بـه خـط 
حملـه برمی گـردد و ایـن در حالی اسـت که 
پرسپولیس در فاز تهاجمی برخی بازیکنانش 
را بـه دلیـل مصدومیت از دسـت داده اسـت. 
سـرمربی پیشـین تیـم فوتبال پرسـپولیس 
همچنیـن خاطـر نشـان کـرد: پرسـپولیس 
از بـازی برابـر ملـوان بـه یکبـاره افُت کـرد و 
چنـد امتیـاز حسـاس را از دسـت داد و در 
طرف مقابـل رقیبانش نتایـج خوبی گرفتند. 
پرسـپولیس بـا ادامـه ایـن رونـد نمی توانـد 
روی قهرمانـی لیـگ حسـاب کند و مشـکل 
خط حملـه به هر شـکلی باید برطرف شـود. 
اینکـه امیـدوار باشـیم پرسـپولیس در هـر 
بـازی بـا نتیجه یـک بـر صفر بـه برد برسـد 
اصـلًا درسـت و منطقی نیسـت و بایـد برای 
مشـکلات تیم چاره ای پیدا کنند. درخشـان 
راجع به انتقادهـای صورت گرفته از باشـگاه 
پرسـپولیس بابـت جـذب نبیـل باهویی هم 
یـادآور شـد: در ایـن زمینـه بارهـا صحبـت 
کردیـم. مهاجـم خارجـی بایـد همیشـه از 
بازیکنان ایرانی در سـطح بالاتری قرار داشته 
باشد، ولی متأسـفانه پرسـپولیس همچنان 
برای جـذب مهاجم خارجی اشـتباه می کند 

و مهاجمـی توانمنـد جـذب نمی شـود.

سرپرست فدراسيون دووميدانی:

نظر احسان حدادی
را می گيرم

سرپرسـت فدراسـیون دوومیدانـی در مـورد امـکان لغو مسـابقات 
قهرمانـی داخل سـالن آسـیا بـه میزبانـی ایـران گفـت: ابتـدا باید 

گزارشـی تهیـه کنیـم کـه چـه میـزان هزینـه می خواهد.
به گـزارش کاغـذ وطن به نقـل از ایسـنا، مهدی مبینی، سرپرسـت 
فدراسـیون دوومیدانی بـه ماموریت خود در این فدراسـیون اشـاره 
و بیان کـرد: بایـد دو موضـوع برنامه هـای فدراسـیون و انتخابات را 
انجام دهیم. در بحث برنامه های فدراسـیون اولویت مسـابقات دوی 
صحرانوردی اسـت که در بخش زنـان برگزار شـد و در بخش مردان 
هم برگزار می شـود. عـلاوه براین، انتخـاب تیم ملی برای مسـابقات 

داخل سـالن آسـیا را داریم.
او در مورد میزبانـی ایران از رقابت های قهرمانی داخل سـالن آسـیا 
گفت: کارهای این مسـابقه از قبل انجام شـده اسـت. خیلی اهمیت 
دارد چـون بحث اعتبـار و حیثیت ملی مطرح اسـت و باید در شـان 
کشـورمان برگزار شـود. باید بررسـی میدانی و ارزیابـی انجام بدهم 

تا ببینیم چـه کارهایی انجام شـده و زیرسـاخت ها چگونه اسـت.
مبینـی در ادامـه افـزود: تجهیـزات بایـد بـه روز باشـد تـا مسـابقه 
آبرومنـدی برگزار شـود. تا چنـد روز آینده گزارشـی تهیـه می کنم 
و بـه وزیـر ورزش می دهـم تـا بـرآورد کنیـم که چـه مقـدار هزینه 
می خواهـد و چقـدرش را تـا زمان مسـابقات تهیـه می کنیـم. نیتم 
برگزاری مسـابقات اسـت و امیدوارم بتوانیم ایـن کار را انجام دهیم.
او در پاسـخ به این سـوال کـه امـکان دارد مسـابقات برگزار نشـود، 
بیـان کرد: فعـلا نمی توانـم نظـری بدهـم. در این مسـابقات ممکن 
اسـت حـدود 2۰ کشـور شـرکت کننـد و نمی تـوان همین طـوری 
تصمیـم گرفت. بایـد با صاحب نظـران جلسـه ای برگـزار و وضعیت 

را بررسـی کنیم.
او در مـورد مسـئولیت خـود بـرای برگـزاری انتخابـات ریاسـت 
فدراسـیون دوومیدانـی گفـت: وزارت ورزش دغدغـه دوومیدانـی 
را دارد. سـعی می کنـم ایـن کار را در کمتریـن زمـان انجـام بدهم. 
تصمیم گیـر نیسـتم و رونـدش را جلـو می بـرم. بایـد انتخابـات 
کمیسـیون ها را برگـزار کنیـم. از طرفـی اگـر هیاتـی رئیـس ندارد 
یـا دوره ریاسـت هیاتـی در این مـدت بـه پایان می رسـد بایـد آنها 
را تعییـن و تکلیف کنیـم. این کارهـا را توام بـا هم انجـام می دهیم 
تا به سـمت انتخابات برویـم و دوومیدانی رئیسـی اصلح و شایسـته 

داشـته باشـد.
مبینـی بـه بازی هـای المپیـک و برنامـه ریـزی بـرای ورزشـکاران 
جهت حضـور در این رویداد اشـاره و بیـان کرد: در آسـتانه المپیک 
هسـتیم. باید کاری حرفـه ای انجـام شـود و اردوها مرتـب و منظم 
باشـد. زمـان بسـیار کوتـاه اسـت و رونـد آماده سـازی ورزشـکاران 
دوومیدانـی با بقیـه رشـته ها تفـاوت دارد. برنامه هـا را تـا زمانی که 
هسـتم با همـکاری دوسـتان بـه ویـژه بخش فنـی پیـش می برم.

او در ادامـه افـزود: کمیته فنـی بالاتریـن مرجع فدراسـیون خواهد 
بـود و تصمیم گیـری می کنـد. مـن هـم به عنـوان یـک عضـو این 
کمیته نظـر می دهم. اگر احسـاس کنیم کارشـناس خبـره ای عضو 
کمیته نیسـت، اضافه می کنیم چـون دوومیدانی 23 مـاده مختلف 
بـا مـدال رسـمی المپیـک دارد و بایـد کمیته ای مشـورتی داشـته 
باشـیم. تلاشـمان این اسـت که نظـر کمیته فنـی را حاکـم کنیم.

خبر پینگپنگبازتاریخسازایرانبدونشغلوخانه!
گزارش

ایسنا
ملی پـوش تنیـس روی میـز ایـران گفـت: دغدغـه 
نداشـتن شـغل و حتـی مسـکن، همراه مـن اسـت و با 
پـاداش بازی هـای آسـیایی هانگـژو هـم هیـچ کاری 

نمی تـوان انجـام داد.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایسـنا، امیرحسـین 
هدایی درباره ی دغدغه اشـتغال خود بیان کرد: در سـه 
سـال گذشـته همه تلاش خود را کردم تا بهترین نتایج 
را بگیـرم. من نفـر اول رنکینـگ امیدهای جهان شـدم، 
در بازی های کشـورهای اسـلامی صاحـب دو مدال طلا 
شـدم و در بازی های آسـیایی هانگـژو نیز همـراه نیما و 
نوشـاد عالمیـان مـدال برنـز تاریخـی تیـم را به دسـت 
آوردیـم. ما تیـم ژاپن را کـه چنـد میلیون یـورو بودجه 
دارد و از وجـود اسپانسـرهای زیـادی بهره منـد اسـت، 
شکسـت دادیم. درخواسـت من این اسـت که بـا توجه 
بـه کارهایـی کـه انجـام شـده اسـت، حداقـل مشـکل 

اشـتغال من حل شـود.
او ادامـه داد: قراردادهـای مـا ماننـد فوتبالیسـت ها، 
میلیـاردی نیسـت و از طرفـی نمی دانـم بایـد چـه کار 
دیگـری انجـام دهیم تـا مشـکل اشـتغال و مسـکن ما 
حـل شـود. بـرای مـدال تاریخـی تنیـس روی میـز، 
کمیته ملـی المپیک 7۵ میلیـون تومـان پرداخت کرد 
و 12۵ میلیون تومان هـم وزارت ورزش می پـردازد و با 

این مبالـغ چـه کار می تـوان کـرد؟ حتی یک ماشـین 
معمولی هم نمی تـوان تهیه کـرد. 24 سـالگی من دارد 
تمام می شـود اما دغدغه مسـکن و اشـتغال دارم و نمی 
دانـم چـه کار دیگـری بایـد در تنیـس روی میـز انجام  
دهم تـا ایـن دغدغـه ام برطرف شـود. درخواسـت دارم 
وزیر ورزش به ایـن موضـوع ورود کند تا ایـن دغدغه ما 

ورزشـکاران برطرف شـود.
هدایی با اشـاره به اینکه توانایی حضور در سـه المپیک 
را دارد، تصریـح کـرد: خوشـحالم که مشـکل اشـتغال 
نوشـاد و نیمـا عالمیـان حـل شـده اسـت و بـه نوشـاد 
مسـکن مهر هـم داده انـد اما مـن هنـوز ایـن دغدغه ها 
را دارم. امیـدوارم کمـک شـود تـا انگیزه ام حفظ شـود 
چـون بـا توجـه بـه شـرایط سـنی ام می توانم عـلاوه بر 
المپیـک پاریـس بـه دو المپیـک دیگر هـم فکـر کنم. 
رییس جمهـور هـم بـرای پیگیـری اشـتغال و مسـکن 
ورزشـکاران دسـتور داده اسـت. روزانه هشـت سـاعت 
دور از خانـواده تمریـن می کنـم  و در ایـن شـرایط کار 
دیگـری نمی توانـم انجام دهـم از ایـن رو امیـدوارم این 
مشـکلات ما حل شـود. تمام تمرکزم روی این است در 
وهله اول سـهمیه تیمی المپیک را بگیریـم هر چند که 
کار سـخت اسـت و اگر موفق بـه گرفتن سـهمیه تیمی 
نشـدیم، به دنبال سـهمیه انفـرادی المپیک هسـتم تا 

در المپیـک پاریـس حضور داشـته باشـم.
 ملی پـوش تنیـس روی میـز ایـران در مـورد شـانس 
ایـران بـرای گرفتـن سـهمیه تیمـی المپیـک پاریس 

در مسـابقات تیمـی جهـان تصریح کـرد: کار سـختی 
اسـت امـا تیـم مـا همانطـور کـه همـه کارشـناس ها 
گفته انـد اگر شـرایط خوب باشـد و روز، روزمان باشـد 
می توانیـم هـر اتفاقـی را رقـم بزنیـم. نکتـه مهـم این 
اسـت مسـابقات تیمی قهرمانـی جهان حکـم انتخابی 
المپیک هـم دارد و تیم هایـی مانند چین که سـهمیه 
دارند یا فرانسـه که بـه واسـطه میزبانی، سـهمیه دارد 
هـم در ایـن مسـابقات هسـتند و اگـر در رانـد اول بـه 

این تیـم هـا بخوریم و مغلوب شـویم شـانس مـا برای 
گرفتن سـهمیه می سـوزد چـون حضـور آنهـا در بین 
هشـت تیـم اول تاثیـری در سـهمیه خودشـان ندارد 
بلکه بـا حذف بقیـه تیم هـا می توانند روی شـانس آنها 
بـرای گرفتن کسـب سـهمیه المپیـک تاثیـر بگذارند. 
امیـدوارم در مسـابقات بتوانیـم سـهمیه را بگیریـم 
هرچند کـه کار سـخت اسـت و تصمیماتی کـه گرفته 

اند بـه ضـرر ما اسـت.
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فدراسیوننیمهتعطیلکونگفو!
فدراسـیون کونگ فـو و هنرهـای رزمـی بـا 
عملکـردی ضعیف و خاموش مشـخص نیسـت 
بـه چـه علـت بایـد در قامـت یـک فدراسـیون 
مسـتقل فعالیـت و بودجه مجـزا دریافـت کند؟
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، 22 
فروردین مـاه سـال 1384 بود که طی نشسـتی 
میان مسـئولان ورزش همگانی سـازمان تربیت 
بدنی و فدراسـیون ورزش های رزمی با تشـکیل 
فدراسـیون کونگ فو موافقت شـد. در این جلسه 
بـا پیشـنهاد مشـترک مهـدی قدمـی و محمـد 
علیپور معاونان سـازمان تربیت بدنی به محسـن 
مهرعلیـزاده، مقـرر شـد تـا تمـام سـبک ها و 
مشـتقات کونگ فـو از تمـام فدراسـیون های 
ورزشـی کشـور جـدا و بـه فدراسـیون کونگ فو 

اضافه شـود.
بهینه سـازی و توسـعه همـه جانبـه هنرهـای 
رزمی و کونگ فو در سـطح کشـور و توجـه ویژه 
بـه ایجـاد فضاهـا و امکانـات مناسـب ورزشـی 
در مناطـق محـروم، ایجـاد زمینه های مناسـب 
بـرای کشـف، رشـد و پـرورش اسـتعدادهای 
بالقـوه ورزشـی در رشـته هنرهـای رزمـی و 
کونگ فو، احیاء و اشـاعه روز افـزون خصلت های 
جوانمردی و روحیه پهلوانی در میان ورزشکاران 
تحت پوشـش، تقویت حوزه تحقیقات و پژوهش 
جهت علمـی نمـودن و بـه روز رسـانی هنرهای 

رزمـی،  ترغیـب و تشـویق نسـل جـوان جامعـه 
جهت حفـظ سـلامتی و ایجـاد بسـتر لازم برای 
شـرکت آنهـا در فعالیـت هـای منظم ورزشـی، 
توجه بـه پیشکسـوتان، قهرمانـان و مربیـان در 
راسـتای ارج نهـادن بـه زحمـات این عزیـزان و 
ایجـاد الگوپذیـری جامعـه و ترغیـب افـراد بـه 
ورزش حرفـه ای و قهرمانـی از جملـه اهـداف 
تعییـن شـده بـرای فدراسـیون کونگ فـو و 

هنرهـای رزمـی پـس از تاسـیس اسـت.
امـا سـوال اینجاسـت کـه آیـا ایـن فدراسـیون 
توانسـته در تحقـق امـور محولـه موفـق ظاهـر 
شـود؟ چه میـزان از اهـداف تبیین شـده محقق 
شـده اسـت و چـه برنامـه ای بـرای نظـارت بـر 
فعالیت هـای ایـن فدراسـیون از سـوی وزارت 

ورزش و جوانـان وجـود دارد؟
بـا مراجعـه بـه سـایت فدراسـیون کونگ فـو 
و هنرهـای رزمـی در شـرایطی کـه تاسـوعا و 
عاشـورای حسـینی در سـال جـاری ابتـدای 
مردادمـاه بـود امـا اولیـن صفحـه ای کـه بـا آن 
مواجـه می شـوید بنر تسـلیت بـه مناسـبت فرا 
رسـیدن تاسـوعا و عاشـورای حسـینی اسـت و 
ایـن نشـان می دهد کـه سـایت این فدراسـیون 
حداقـل سـه مـاه از زمـان حاضـر عقـب اسـت!

نکته بسـیار مهـم دیگـر تعداد اخبـار ارسـالی از 
سـوی سـایت ایـن فدراسـیون از ابتـدای سـال 

جـاری تاکنـون اسـت؛ فدراسـیون کونگ فـو و 
هنرهـای رزمـی از فروردیـن تـا ابتـدای آذرماه 
سـال 14۰2، 17 خبر منتشـر کـرده کـه از این 
تعـداد صرفـا یـک مـورد مربـوط بـه مسـابقه 
قهرمانی کشـور آقایان در رده جوانـان، برگزاری 
لیگ نوجوانان، مسـابقات قهرمان کشوری نیمه 
آزاد بزرگسـالان، مسـابقات قهرمـان کشـوری 
بانوان بوده اسـت و سـایر عملکرد فدراسـیون به 
برگزاری چنـد مجمع هیـات اسـتانی، پیام های 
مناسـبتی و برگزاری دوره های آموزشی خلاصه 

شـده است.
14 مـرداد 1398 بـود کـه رضـا حیدری بـا 41 
رای بـه عنـوان رئیـس فدراسـیون کونگ فـو 
انتخاب شـد. وی 13 آذر سـال گذشـته بـود که 
به دلیـل آنچـه پایـان مأموریت خود عنوان شـد 
از سـمت خـود اسـتعفا داد امـا بـا حکـم حمید 
سـجادی، وزیر سـابق ورزش و جوانان بـه عنوان 
سرپرسـت ایـن فدراسـیون بـه دفتـر کار خـود 
بازگشـت تا انتخابـات ایـن فدراسـیون را برگزار 
کند که از سـال گذشـته تا کنـون ایـن اتفاق رخ 
نداده اسـت. با ایـن وجود در سـایت فدراسـیون 
کونگ فـو و هنرهـای رزمی نـام رضا حیـدری به 
عنـوان رئیـس فدراسـیون کونگ فـو درج شـده 
اسـت در حالی که وی هم اکنون سرپرسـت این 

فدراسـیون است!

در بخـش دبیر فدراسـیون امـا نکته قابـل توجه 
اینکـه هیـچ چیـز درج نشـده و بایـد این سـوال 
را مطـرح کـرد کـه آیـا فدراسـیون کونگ فـو و 
هنرهـای رزمـی بـدون دبیـر فعالیـت می کند؟

در بخش هیات رییسـه نیـز صرفا نام یـک نایب 
رییـس درج شـده و مشـخص نیسـت کـه چـرا 
خبـری از اسـامی و عناوین سـایر اعضـای هیات 

رییسـه نیست!
در مجمـوع اینکـه چـرا سـایت فدراسـیونی که 
سـال ها از تشـکیل آن می گـذرد بایـد تـا ایـن 
حد ناقـص باشـد؟ اینکه مخاطـب بـا مراجعه به 
سـایت این فدراسـیون چه اطلاعاتی را می تواند 
دریافـت کنـد و اساسـا فدراسـیون کونگ فـو و 
هنرهای رزمـی چرا هیـچ اهمیتی بـرای ارتباط 
هـر چـه بهتـر بـا جامعـه مخاطـب خـود قائـل 
نیسـت و اگـر یـک نفـر علاقمند بـه این رشـته 
ورزشـی باشـد از چه مسـیری بایـد اقـدام کند؟ 
اینکه اساسـا چه تلاشی از سـوی این فدراسیون 
بـرای اشـاعه رشـته کونگ فـو و هنرهـای رزمی 
در سـطح جامعه صـورت گرفته اسـت؟ مواردی 
که بـه هیچ وجه از سـوی ایـن فدراسـیون مورد 
توجـه قـرار نگرفتـه و مشـخص نیسـت کـه چه 
برنامـه ای از سـوی مسـئولان ایـن فدراسـیون 

دنبـال می شـود؟
فدراسـیون انجمن هـای ورزش هـای رزمـی 

جمهـوری اسـلامی ایـران بـا اهـداف توسـعه 
ورزش هـای رزمـی در ابعـاد همگانـی و بسـط 
و گسـترش ورزش قهرمانـی و حرفـه ای در 
حـال فعالیـت اسـت و انجمن هـای موی تـای، 
هنرهای رزمی ترکیبی MMA، سـامبو، کیک 
بوکسـینگ،  جوجیتسـو،  هاپکیدو و رشته هایی 
از ایـن دسـت را بـه عنـوان زیـر مجموعـه دارد.
سـوال مهم دیگر که باید بـه آن پاسـخ داد اینکه 
به چـه دلیـل بـا وجـود فدراسـیون انجمن های 

ورزش هـای رزمـی در شـرایطی که فدراسـیون 
کونگ فـو و هنرهـای رزمـی تـا این حـد منفعل 
و بـه طور مشـخص نیمـه تعطیل عمـل می کند 
چرا باید در قامت یک فدراسـیون باشـد و بودجه 
مجزا دریافـت کنـد؟ بنابراین بهتر اسـت وزارت 
ورزش و جوانـان با بررسـی و نظارت بـر عملکرد 
ایـن فدراسـیون بهترین تصمیـم را اتخـاذ کرده 
و اگـر نیـاز اسـت در خصـوص فعالیـت ایـن 

فدراسـیون تجدیـد نظر شـود.
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دارنده مدال نقره پرتاب دیسـک المپیک 2۰12 لندن در واکنش 
بـه صحبت هـای حسـین رسـولی در خصـوص اینکه یـک اتاق 
می خواهـد نـه اردوی آمریکا، گفـت: زمانی بـه آمریـکا رفتم که 
مدال المپیک گرفتم و در کنار آن سـه طلای بازی های آسـیایی 
را کسـب کردم و رکورددار آسـیا بـودم.  به گـزارش کاغذ وطن به 
نقل از ایرنا، احسـان حدادی درباره وضعیت دوومیدانـی ایران در 
چند سـال اخیر، اظهار داشـت: دوومیدانی چندین سال است که 
نیروهای خود را از دسـت داده؛ اسـتعدادهای زیادی در این رشته 
حضور دارند و به خاطر نداشـتن بودجه کافـی، تامین منابع مالی 
از طریق فدراسـیون انجام نشـد تـا دوومیدانی به جایـگاه واقعی 
خودش برسـد یا حتـی بـه آن جایـگاه نزدیـک شـود. وی افزود: 
دوومیدانی قابلیت کسـب مدال دارد. متاسـفانه به خاطر درست 
برگزار نکـردن اردوهـا و عدم اسـتفاده درسـت از زیرسـاخت ها، 
این رشـته نتوانسـته به جایگاه مورد نظـر خود برسـد. به همین 
دلیل بیشتر مواقع مشکل مدیریتی داشتیم و در غیر این صورت 
می توانسـتیم نتایـج بهتـری بگیریـم. در واقع به خاطر مشـکل 
مدیریتـی نتوانسـتیم امکانـات اولیـه را مهیـا یـا حتی مشـکل 
اعزام هـا را برطـرف کنیـم. دوومیدانی رشـته ای اسـت کـه باید 
حتما در دنیا با بقیه ورزشـکاران تمرین کنید و هماهنگ شـوید 
تا بتوانیـد نتیجه بگیریـد. بایـد زیرسـاخت های اولیـه همچون 
کتانی، دیسک و بسیاری از تجهیزات دیگر را فراهم کنیم. دارنده 
چهار مـدال طـلای بازی های آسـیایی عنـوان کـرد: دوومیدانی 
ایـران ظرفیت کسـب مدال هـای زیـادی در بازی های آسـیایی، 
جهانی و المپیـک دارد و برای این امر نیازمنـد برنامه ریزی خوب 

هسـتیم. از لحاظ دانش مشـکلی نداریم امـا باید از نظـر فنی بالا 
برویم تا موفق شـویم. در بخش بانـوان هم خوش بین هسـتیم و 
اگر بتوانیم بسـتری مهیا کنیـم تا بانـوان تمرینات خوبـی انجام 
دهند و در اردو باشـند، می توانیم توقع کسب مدال داشته باشیم. 
وی با اشـاره به اینکه به کسـب مـدال در دوومیدانـی خوش بین 
هسـتم، خاطرنشـان کرد: دوومیدانی مسـیری دارد کـه باید آن 
را پیدا کنیـد و اگر در آن مسـیر قـرار بگیرید به دسـتاورد خوبی 

می رسـد، وقتـی آن مسـیر را پیـدا نکنیـد سـختی می کشـید. 
موفقیت در دوومیدانی تنها در تمرین نیسـت و باید همه چیز در 
کنار هم باشـد. قطعـا در المپیـک 2۰32 بـه مدال می رسـیم اما 
نمی توانم بگویم که در المپیک 2۰28 قطعـا نمی توانیم به مدال 
برسـیم و ممکن اسـت این اتفـاق رخ دهد اما کار خیلی سـختی 
اسـت و نیازمند یک سـری امکانات اولیه اسـت. باید بسترسازی 

شـود تا ورزشـکار بتواند بـه آنچه کـه می خواهد، برسـد.

پیشکسـوت پرسـپولیس معتقـد اسـت بـازی برابـر 
الدحیل یکـی از حسـاس ترین بازی های پرسـپولیس 
اسـت که عـلاوه بـر کسـب 3 امتیـاز ایـن دیـدار باید 
تفاضـل گل خـود را نیـز افزایش دهـد تا بـرای صعود 

مشـکلی نداشـته باشد.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقل از ایسـنا، فـراز فاطمی 
در ارزیابـی از عملکـرد تیم پرسـپولیس برابـر النصر و 
شـرایط آن برای دیـدار روز سه شـنبه مقابـل الدحیل 
اظهار کـرد: تیم پرسـپولیس با بـازی قابـل قبولی که 
برابر النصـر در دور برگشـت داشـت که بـه اعتقاد من 
یکـی از بهتریـن بازی های پرسـپولیس بود نشـان داد 

که شایسـتگی صعود از گـروه خـود را دارد.
وی گفت: تیم پرسـپولیس در دور رفـت الدحیل را در 
قطـر بـک بـر صفـر شکسـت داد و قطعا شکسـت این 

تیم در آزادی برای پرسـپولیس سـخت نیسـت.
 فاطمـی یکـی از نقـاط ضعـف پرسـپولیس را در خط 
حملـه عنـوان کـرد و افـزود: پرسـپولیس نیـاز به یک 
مهاجـم باتجربـه و شـش دانـگ نیـاز دارد تـا در خط 
حمله مشـکلی بـرای گلزنی نداشـته باشـد. هـر چند 
معتقـدم در خـط حملـه بازیکنـان خوبـی دارد و باید 

یـک مهاجمـی جذب کنـد کـه تمـام کننده باشـد.
وی اضافـه کـرد: بـازی برابـر الدحیـل یکـی از 
حسـاس ترین بازی هـای پرسـپولیس اسـت کـه 
عـلاوه بـر کسـب 3 امتیـاز ایـن دیـدار بایـد تفاضـل 
گل خـود را نیز افزایـش دهد تـا برای صعود مشـکلی 
نداشـته باشـد. در حال حاضر پرسـپولیس با شـارجه 
هم امتیاز اسـت و باید تفاضـل گل خود را بـرای صعود 

افزایـش دهـد.

دارنده مدال نقره پرتاب دیسک المپيک: 

زمانی به آمریکا رفتم که در لندن نقره گرفتم
پيشکسوت پرسپوليس: 

پرسپوليس برای صعود باید تفاضل گل خود را 
افزایش دهد

رنا
: ای

س
عک

پیشکسـوت شـاخص کشـتی فرنگی ایران و دارنـده مدال های طـلای جهان 
و برنز المپیـک، گفت: خـودم را سـرباز کشـتی می دانـم و هر طور کـه رییس 

فدراسـیون کشـتی صلاح بداند حاضـرم در خدمت کشـتی ایران باشـم.
به گـزارش کاغذ وطن بـه نقل از ایسـنا، سـعید عبدولـی، با تبریـک قهرمانی 
تیم کشـتی فرنگی گـروه ملـی فـولاد در لیگ برتـر کشـتی فرنگی بـه مردم 
خوزسـتان، اظهـار کـرد: جـا دارد از زحمـات رمضـان جمالپور رییـس هیات 
کشـتی خوزسـتان و آرین زمانپور مسـئول برگزاری مسـابقات مرحله نهایی 
لیگ به دلیـل زحمات شـبانه روزی آنها برای برگـزاری این رقابت ها در سـطح 
بسـیار خـوب تشـکر کنـم. همچنیـن از مدیریت گـروه ملی فـولاد بـه دلیل 
حمایت خالصانـه از کشـتی خوزسـتان و همچنین اسـتخدام کشـتی گیران 
اسـتان که باعث رفـع دغدغه آنها بابت آینده شغلی شـان شـد و قطعا به رشـد 

کشـتی اسـتان کمک خواهد کـرد، قدردانـی کنم.
دارنـده مدال های طـلای جهان و برنـز المپیک، افزود: سـطح مسـابقات لیگ 
کشتی فرنگی نسـبت به کشـتی آزاد سـطح کیفی پایین تری داشـت چرا که 
در کشتی آزاد بیشتر ستاره های تیم ملی حضور داشـتند اما در کشتی فرنگی 
آنطور که انتظار می رفت کشـتی گیران شـاخص به میـدان نیامدنـد. مردم ما 
دوسـت دارند سـتاره های کشـتی را از نزدیک در مسـابقاتی مثل لیگ تماشـا 
کنند و نبایـد این فرصـت از آنها گرفته شـود. امیـدوارم برای سـال های آینده 

به شـکلی برنامه ریزی شـود کـه همه چهره هـای شـاخص تیم ملـی در لیگ 
به میـدان بیایند تا تنور مسـابقات گرم شـود. در مجمـوع برگزاری مسـابقات 
و اسـتقبال تماشـاگران بسـیار خـوب بـود و بـه شـخصه از دیـدن کشـتی ها 
لذت بـردم. وی بـا اشـاره بـه اینکـه در دوران قهرمانـی در بسـیاری از میادین 
داخلـی و خارجـی به میـدان رفتـه اسـت، گفـت: خیلی هـا بابـت حرف های 
من ناراحت شـدند اما کسـی منتـی نمی تواند سـر مـن بابـت دوران قهرمانی 
در تیم ملی داشـته باشـد. مـن همیشـه در انتخابی ها بـه میدان رفتـم و مثل 
برخـی  کشـتی گیران دیگر نبـودم که بـه بهانه هـای مختلف یـا حمایت هایی 
که داشـتند از زیر بار مسـابقات شـانه خالـی کننـد. عبدولی دربـاره وضعیت 
کشـتی در اسـتان خوزسـتان به عنوان قطب کشـتی فرنگی ایران، گفت: من 
زمانی کـه کشـتی می گرفتـم اصـلا روسـای هیات هـا را نمی شـناختم. فقط 
در دوره ممتـازان و مرعشـیان بود که یکـی دو مرتبه مراسـم گرفتنـد، وگرنه 
همیشـه در اردوهای تیـم ملی بـودم. مـن هیچ وقت دردسـری برای روسـای 
هیات های کشـتی خوزسـتان نداشـتم، نه امتیازی گرفتـم و نه طلبـی از آنها 
داشـتم امـا می خواهم ایـن را بگویـم که رییـس هیات کشـتی خوزسـتان در 
حال حاضر واقعا برای کشـتی اسـتان زحمت زیادی می کشـد و از جیب خود 
بـدون چشم داشـت برای کشـتی اسـتان خرج زیـادی می کنـد. خدا را شـکر 
رسیدگی خوبی به بچه های کشـتی گیر دارد و خوشبختانه کشتی خوزستان 

در مسـیر خوبی قرار دارد. کشتی اندیمشـک هم کم فروغ شـده اما در تلاشیم 
با تربیت نسـل نوجـوان و جـوان بتوانیـم چهره های خوبـی را به کشـتی ایران 
معرفی کنیم. ملی پوش سـابق کشـتی ایران، در پاسـخ به این سـوال که آیا به 
مربیگـری در تیم هـای ملی فکـر می کند یا خیـر؟ گفت: مـن خودم را سـرباز 
کشـتی می دانم و هـر تصمیمی که آقـای دبیـر به عنـوان رییس فدراسـیون 
کشـتی بگیرد تبعیت می کنم و حاضرم به کشـتی کمک کنم. هـدف همه ما 
سربلندی کشتی ایران و خوشـحال کردن مردم اسـت و من هم از هیچ تلاشی 
برای کمک به فدراسـیون کشـتی دریغ نمی کنـم. وی ادامـه داد: علیرضا دبیر 
واقعـا برای کشـتی زحمت می کشـد و هـم در بحـث امکانـات و هـم در بحث 
نتیجه موفق شـده عملکردی خوبی را از خود برجای بگـذارد. نتایجی که طی 
سـال های اخیر به دسـت آمده بهتر از سـال های قبل بوده و همین موضوع نیز 
باعث شـده توقع مردم از کشـتی خیلی بیشـتر شـود. او در بحث تامین منابع 
و امکانات برای کشـتی واقعا قـوی عمل کرده اما مسـئولان هم باید از کشـتی 
به عنوان ورزش اول ایران حمایت داشـته باشـند. دو برادر من در رده نوجوانان 
و جوانان تیم ملی بعد از مسـابقاتی که داشـتند، جـدا از جایزه اصلـی، 3 مرتبه 
به تهران رفته انـد و از فدراسـیون و حامیان مالی پـاداش گرفته اند کـه واقعا به 
کشـتی گیران انگیزه می دهد. شـنیدم کشـتی گیران حقوق خیلی خوبی هم 

می گیرنـد. همه این مسـائل باعـث بالا آمدن کشـتی خواهد شـد.

پيشکسوت کشتی فرنگی: 

هرطور دبير بخواهد حاضرم به کشتی کمک کنم
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»سن بازنشستگی« 
باید متناسب با »اميد به 

زندگی« تعيين شود
رئیـس سـازمان برنامـه و بودجـه گفـت: در 
همه دنیا شـما نگاه کنیـد هر چقـدر امید به 
زندگی بالاتر رود، سـنوات پرداخت کسورات 
بازنشسـتگی بیشـتر می شـود. حالا تدبیری 
کـه مجلس اتخـاذ کرده اسـت تدبیـر خوبی 
اسـت که پلکانی شـود، در مجموع 3۵ سـال 
سـنوات اشـتغال برای مردها و 3۰ سال برای 
خانم هاسـت ایـن الان بـا امید بـه زندگی که 
در حـال حاضـر در کشـور داریـم انتخـاب 
معقولـی اسـت و بـه پایـداری صندوق هـا 

کمـک می کنـد.
به گـزارش کاغذ وطن به نقـل از ایلنـا، داوود 
منظـور دربـاره انتقـادات بـه افزایـش سـن 
بازنشسـتگی برای رفع ناتـرازی صندوق ها و 
راهکار سـازمان برنامه و بودجه بـرای این امر 
گفت: ما در بحث صندوق های بازنشسـتگی 
باید بر اسـاس اصـول بیمـه ای رفتـار کنیم، 
اصـول بیمـه ای یعنـی ورودی صندوق هـا 
بـا خروجـی آنهـا متناسب سـازی شـود و الِا 
صندوق هـا دچـار کسـری شـده و پایـداری 

صنـدوق تهدیـد می شـود.
رئیس سـازمان برنامه و بودجه ادامه داد: فلذا 
در لایحه پیشـنهاد کردیم برخـی اصلاحات 
ساختاری، سـنجه ای و حقوقی در صندوق ها 
باید انجام شـود تا مطمئـن باشـیم پایداری 

صندوق هـا برای آینـده تضمین می شـود.
وی با اشـاره به افزایش سن بازنشستگی بیان 
کرد: سـن بازنشستگی باید متناسـب با امید 
به زندگی شـود، زیرا وقتی سـن بازنشستگی 
پایین باشـد یعنی میزان پرداخت کسـورات 
بازنشسـتگی و حق بیمـه در دوره کوتاه تری 
انجام می شـود، اما از آن طـرف دوره دریافت 
مسـتمری طولانی تر می شـود این هـا باید با 

هم نسبت مناسبی داشـته باشند.
منظـور یـادآور شـد: در همـه دنیا شـما نگاه 
کنید هـر چقدر امیـد بـه زندگی بالاتـر رود، 
سـنوات پرداخـت کسـورات بازنشسـتگی 
بیشـتر می شـود. حـالا تدبیری کـه مجلس 
اتخـاذ کـرده اسـت تدبیـر خوبـی اسـت که 
پلکانی شـود، یعنی برای کسـانی که به سن 
بازنشستگی نزدیک هستند افزایشی نداریم 
اما آنهایی که فاصله بیشـتری دارنـد در مورد 
آنهـا افزایش ها همین طور بیشـتر می شـود. 
در مجمـوع 3۵ سـال سـنوات اشـتغال برای 
مردهـا و 3۰ سـال بـرای خانم هاسـت ایـن 
الان بـا امید به زندگـی که در حـال حاضر در 
کشـور داریـم انتخـاب معقولی اسـت یعنی 

کمـک بـه پایـداری صندوق هـا می کند.
وی تاکید کـرد: ما امیدواریم با این سـاز و کار 
تنظیم گری کـه خواهیم داشـت بتوانیم این 
دستورالعمل جدید بهره وری را بهبود دهیم.

صنعت برق کشو
ر در حال حاضر  نزدیک 

به 1۰۰ همت از دولت 
طلب دارد

وزیر نیرو گفت: براسـاس آماری کـه امروز ما 
در اختیار داریم صنعت برق کشـور براسـاس 
بدهی هـای سـنواتی در حال حاضـر  نزدیک 
به 1۰۰ همت از دولت طلـب دارد و این 1۰۰ 

همت باید تسـویه شود.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایلنـا، 
علی اکبـر محرابیـان در موافقت بـا دوفوریت 
لایحه الحـاق یـک بنـد بـه تبصـره ۵ قانون 
بودجـه گفـت: بـا حمایـت قاطـع مجلـس 
شـورای اسـلامی و بـا شـروع بـه کار دولـت 
مجموعـه ناترازی هـای صنعت برق از سـال 
هـای 96 تـا 14۰۰ کـم کـم از کشـور رخت 
بربسـت و بخش قابـل توجهـی از ناترازی ها 
بـا کمـک مجلـس و قوانیـن خوبـی کـه هم 
در حوزه قوانیـن بودجه سـنواتی و هم قانون 
مانع زدایی تصویب شـد، اقدامات مناسبی در 

ایـن حـوزه انجام شـد.
وی افزود: در بخش صنعـت مجموعه تامین 
بـرق مـا از 36 میلیـارد کیلـووات سـاعت به 
46 میلیـارد و 1۰۰ میلیون کیلووات سـاعت 
رسـید و بـرای اولیـن بـار تامین بـرق بخش 
صنعـت از بخـش خانگـی پیشـی گرفـت.
البته ایـن وضعیـت بایـد ادامـه پیـدا کند تا 
مـا بتوانیم کلیـه مشـکلات و ناترازی هـا را با 
همین شـیوه برطرف کنیم و طی سـال های 

آتی شـاهد کمترین مشـکلات باشـیم.
وی افـزود: براسـاس آمـاری کـه امـروز ما در 
اختیـار داریـم صنعت برق کشـور براسـاس 
بدهی هـای سـنواتی در حال حاضـر  نزدیک 
به 1۰۰ همت از دولت طلـب دارد و این 1۰۰ 

همت باید تسـویه شـود.
محرابیـان یـادآور شـد: قوانیـن موضوعـه 
بـه ویـژه مـاده 9 قانـون مانع زدایـی و ماده 
6 قانـون حمایـت از صنعـت بـرق و بنـد ج 
مـاده 8 قانـون هدفمندسـازی یارانه هـا 
سـازمان  توسـط  کـه  مابه التفاوتـی 
حسابرسـی کل کشـور تاییـد شـده اسـت 
باید به صنعـت برق کشـور پرداخت شـود. 
یعنـی مابه التفـاوت قیمت تکلیفـی فروش 
با قیمـت تمـام شـده باید بـه صنعـت برق 
کشـور پرداخت شـود که وزارت نیرو بتواند 
ایـن بدهـی را بـه پیمانـکاران نیروگاه هـا و 

مجموعـه مختلـف کشـور بپـردازد.
وزیـر نیـرو اظهـار داشـت: بـا پرداخـت این 
میـزان بدهـی مـا شـاهد اورهـال و توسـعه 
نیروگاه هـا هسـتیم و حقـوق کارگـران و 
کارمنـدان و مهندسـان در ایـن بخـش باید 
پرداخـت شـود تـا بـه لطف خـدا هم شـاهد 
تامیـن بـرق پایـدار و هـم تسـویه مطالبات 
پیمانـکاران و مجموعه های مختلف باشـیم.

در نشست خبری سخنگوی وزارت امورخارجه 
مطرح شد:

در توافق اخير با آمریکا 
تضمين لازم را گرفتيم

سـخنگوی وزارت امور خارجه گفـت: دولت آمریکا بایـد به تعهدات 
خـود در توافق با ایران پایبند باشـد و ما در ایـن ارتباط تضمین های 
لازم را گرفتیـم چرا کـه آمریکا نشـان داده قابل اعتماد نیسـت. این 
منابع در دسـترس دولت جمهـوری اسـلامی ایران بوده و هسـت و 

مـا می توانیم متناسـب با نیازهـای خود اسـتفاده کند.
کنعانـی در واکنـش بـه سـوالی در خصوص تـلاش کنگـره آمریکا 
بـرای بلوکـه کـردن پول هـای آزاد شـده ایـران گفـت: برخـی 
نمایندگان کنگره آمریکا نشـان داده اند نماینده لابی صهیونیستی 
هسـتند نه نماینده مـردم. اینکـه کنگره آمریکا چشـم بـر جنایات 
علیه مردم فلسـطین ببندد و انگشـت اتهـام را به سـمت جمهوری 
اسـلامی ایران نشـانه بگیرد و تعهدات قانونـی آمریـکا را نقض کند 

قابـل قبول نیسـت.
وی تصریـح کـرد: طـرح بلوکـه شـدن پول هـای ایـران نیازمنـد 
تصویـب سـنا و امضـای رئیس جمهـور آمریکاسـت. دولـت آمریکا 
باید بـه تعهـدات خـود در توافق بـا ایـران پایبند باشـد و مـا در این 
ارتباط تضمین هـای لازم را گرفتیم چرا که آمریکا نشـان داده قابل 
اعتماد نیسـت. ایـن منابع در دسـترس دولـت جمهوری اسـلامی 
ایـران بـوده و هسـت و مـا می توانیـم متناسـب بـا نیازهـای خـود 

اسـتفاده کند.
سـخنگوی وزارت امـور خارجه در خصوص سـفر وزیر امـور خارجه 
عمان گفـت: روابط مـا با عمان بسـیار مسـتحکم، دیرینه و توسـعه 
یافته در زمینه هـای مختلف و مبتنی بر منافع مشـترک دو کشـور 
اسـت و در خصـوص مسـائل منطقـه ای و بیـن المللـی دو طـرف 

مشـورت های سـازنده و تکاملـی خوبـی دارند.
وی افـزود: در سـفر دیشـب وزیـر خارجـه عمـان هـم گفتگوهای 
خوبـی در حوزه های مختلف سیاسـی و اقتصـادی را داشـتیم و این 
به واسـطه سـفر وزیـر تجـارت عمان بـه ایـران و اینکـه در آسـتانه 
برگـزاری بیسـتمین نشسـت مشـترک اقتصـادی دو طـرف قـرار 

داریـم  قابـل توجه اسـت.
کنعانی ادامه داد: هر دو کشـور معتقـد به اقدامـات حداکثری برای 
توقف جنایـات رژیـم صهیونیسـتی و رفـع محاصـره غزه و ارسـال 
کمک هـای بشردوسـتانه و البتـه توقـف کوچانـدن اجبـاری مردم 

غزه هسـتند.
وی گفت: دو کشـور موافق هسـتند که اسـرائیل باید اقدامات خود 
را متوقـف و جامعـه جهانـی به مسـئولیت خـود عمل کنـد و اینکه 
دو کشـور تلاش هـای دیپلماتیک خود را در سـطح منطقـه ای و در 
سـطح سـازمان های بین المللی تقویت و ایـن موضـوع را تا حصول 

نتیجه ادامـه دهند.
سـخنگوی وزارت امور خارجـه بیان داشـت: عمان همـواره مواضع 
عادلانه و منصفانه ای دارد و نقش مسـؤولانه ای در مسائل منطقه ای 
داشـته و دارد و این اتفاق نظر دیشـب شـکل گرفت کـه تلاش های 

مشـترکی را در خصوص توقف جنگ دو کشـور داشـته باشند.
کنعانی گفـت: باتوجه به سـوابق فعالیت هـا و ابتـکار عمل هایی که 
عمان داشـته همچنان نسـبت به پیشـرفت مذاکرات رفع تحریم ها 
ادامـه می دهد و ایـران هم از حُسـن نیت عمـان اسـتقبال می کند، 

امـا موضوع اصلی گفت وگوهای دیشـب مسـاله فلسـطین بود.

خبر

کاغذ سیاست
بادامچيان:

دولتدرقالبلیستهایآشکاروپنهاندرانتخاباتدخالتنکند
گزارش

خبرآنلاین
اسـدالله بادامچیان، دبیرکل حـزب موتلفه با بیـان اینکه 
طبـق اطلاعـات مردمـی تعـداد قابـل توجهـی از اصلاح 
طلبان ثبـت نام کرده انـد، می گویـد: پیشـنهاد دارم وزیر 
محتـرم کشـور جلسـاتی دربـاره عـدم تاییـد شـده ها با 
اعضای هیـات اجرایی تشـکیل دهـد دلایل و پاسـخ ها را 
بشـنود و اگر مواردی بود کـه دلایل کافی نبود اقـدام لازم 

را به عمـل آورد.
به گـزارش کاغذ وطن بـه نقـل از خبرآنلایـن، در بحبوبه 
ردصلاحیـت هـا و تاییـد صلاحیـت هـا از سـوی هیأت 
های اجرایـی، اسـدالله بادامچیان، دبیـرکل حزب مؤتلفه 
اسلامی، با انتشـار نامه ای از شـورای نگهبان خواسته بود 
تا در روش بررسـی صلاحیت ها و بیان دلایل ردصلاحیت  
نامزدهای انتخابات مجلس دوازدهـم، تغییراتی را مدنظر 
قرار دهـد. او در گفتگوی مکتوب با خبرگزاری خبرآنلاین 
مـی گویـد: در نامـه ای کـه بـه شـورای محتـرم نگهبان 
نوشـته ام پیشـنهاد کرده ام با توجه به ثبت نام بیش از 2۰ 
هزار نفـر بـرای 29۰ کرسـی نمایندگی مجلس شـورای 
نگهبـان آنها که عـدم صلاحیـت آنهـا ثابت می شـود که 
باید طبق قانون اعلام نمایـد اما درباره آنها کـه عدم احراز 
صلاحیت می شـوند و تعداد چند هزار نفر می شـوند امر را 
به مردم واگـذار نماید و این امر در مشـارکت بیشـتر موثر 
اسـت. وی توصیه ای انتخاباتی نیز به دولت رئیسـی دارد 
و البته پیـش بینی خـود از احتمـال یک یا چند لیسـتی 
بودن جریـان اصولگـرا در انتخابات پیـش رو را نیز مطرح 

مـی کند.
آقـای بادامچيـان! پيش بينـی شـما از انتخابات 
پيش رو چيسـت؟ با توجه به اینکـه رهبری تاکيد 
بر مشـارکت بالا دارنـد، از دیـدگاه شـما الزامات 

مشـارکت حداکثری در انتخابات چيسـت؟
دربـاره رویدادهای سیاسـی زمـان دار، پیش بینیِ قطعی 
میسـر نیسـت زیرا رویدادهـای خاصی ممکن اسـت رخ 
دهد که اطـلاع قبلی دربـاره آنها در دسـت نیسـت و این 
رویـداد فضا و سـپر سیاسـی را تحـت تاثیر قـرار می دهد 

مانند حماسـه غـزه که صحنه منطقـه را تغییـر داد.
بنابراین تحلیل های سیاسـی بر اسـاس وضعیـت موجود 
و احتمـالات قابـل قبـول، مطـرح می شـود. در انتخابات 
مجلس دوازدهـم تاکنـون) تکثـر ( حـرف اول را می زند. 
ثبـت نـام اولیـه 49 هـزار نفـر و ثبـت نـام دوم24 هـزار 
نفر، دلیـل علاقه منـدی نیروهای سیاسـی به حضـور در 

انتخابات اسـت.
مردمخواستارتحولجدیدرامورکشورهستند

رهبـری معظـم هـم تاکیـد بـر مشـارکت بالاتـر دارنـد، 
مردم نیز می داننـد که انتخابـات بهترین زمـان و فرصت 
برای اجرای خواسـته های مردم توسـط نهاد اصلـی اداره 
کننده کشـور که مجلس اسـت می باشـد به ویـژه اکنون 
که خواسـتار تحولی جـدی در امور کشـور در خـط نظام 

جمهوری اسـلامی ولایـی هسـتند و رهبر معظـم نیز در 
رهنمودهـای اول سـال در حـرم مطهـر امام هشـتم)ع(، 

تحـول را لازم و تبییـن فرمودند.
البته مـردم هوشـمند ایـران می داننـد که بـرای تحول و 
حل مشکلات و گسـترش رهاوردها بهترین راه حضور در 
انتخابات و انتخـاب نمایندگان مطلوب و کارآمد اسـت. از 
این رو به نظر من، انتخابـات مجلس دوازدهـم از حضور و 

مشـارکت خوب مردم برخـوردار خواهـد بود.
اگر قـرار باشـد فقـط طيـف هـای اصولگـرا در 
انتخابات باشـند و دیگر طيف ها حضـور حداقلی 
داشـته باشـند می توان انتظار چنين مشـارکتی 

را داشـت؟
در هیـچ انتخاباتی تاکنـون قـراری نبوده کـه فقط طیف 
اصولگـرا حضـور بیابـد، در همـه انتخابات هـا بـا حضـور 
شـورای محتـرم نگهبـان همـه افـرادی کـه دچـار عدم 
صلاحیـت یـا عـدم احـراز صلاحیـت نبوده انـد حضـور 
داشـته اند و خواهند داشـت. از هـر طیف و تفکـری که در 
صحنه سیاسـت حضور دارنـد مدعـی این نـوع حرف ها، 
طیـف اصـلاح طلبـان و در گذشـته لیبرال هـا بـوده و 

هسـتند.

اصلاحطلباندروغگفتندامادریغازیک
عذرخواهی!

در انتخابات ریاسـت جمهـوری دوم خـرداد 76 که نامزد 
آنها بـا رای بـالا انتخـاب شـد قبـل از آن، مجـددا مدعی 
بودند که می نویسـند فلانی می خوانند ناطق، کـه دروغ و 
تهمت آنها کاملًا فاش شـد ولی دریغ از یـک عذرخواهی.
شـورای محتـرم نگهبـان متشـکل از 6 فقیـه متعهـد و 
6 حقوقـدان منتخب نماینـدگان ملـت نهـادی قانونی و 
پاسـدار شـرع و قانون اساسـی اسـت و طبـق قانـون باید 
صلاحیـت داوطلبـان انتخاباتـی را احـراز نمایـد و طبـق 
وظیفه قانونی عمل می کند. کسـانی کـه واجد صلاحیت 
شناخته نمی شـوند اعتراض می کنند و این امری طبیعی 
اسـت ولـی اگـر حرف هـای اصـلاح طلبـان صحیـح بود 
مجلس سوم و مجلس ششم دارای اکثریت اصلاح طلبان 
نمی شـد و دولت های اصـلاح طلـب دارای رئیس جمهور 

تایید شـده توسـط شـورای نگهبان نمی شـدند.
اکنـون نیز طبـق اطلاعـات مردمی تعـداد قابـل توجهی 
از اصـلاح طلبـان ثبـت نـام کرده انـد اگـر آنهـا قطعـا 
می دانسـتند کـه تایید نمی شـوند ثبـت نـام نمی کردند 
البته بایـد منتظر نتیجه نظرات شـورای محتـرم نگهبان 

در دی مـاه بـود و بعـد اظهـار نظـر کرد.
اخيرا نامـه ای را به شـورای نگهبان نوشـتيد، در 
همين نامـه ای کـه بـه شـورای نگهبان ارسـال 

کردید چـه نکاتـی را مطـرح کـرده اید؟
در نامـه ای کـه بـه شـورای محتـرم نگهبـان نوشـته ام 
پیشـنهاد کرده ام بـا توجه به ثبـت نـام بیـش از 2۰ هزار 
نفر برای 29۰ کرسـی نمایندگی مجلس شورای نگهبان 

آنها که عـدم صلاحیت آنها ثابت می شـود کـه باید طبق 
قانون اعلام نماید امـا درباره آنها که عـدم احراز صلاحیت 
می شـوند و تعداد چنـد هزار نفر می شـوند امـر را به مردم 

واگـذار نماید و این امر در مشـارکت بیشـتر موثر اسـت.

موتلفهبادیگرتشکلهایاصولگرا
روابطتفاهمیدارد

 آقـای بادامچيـان! احتمـال ائتـلاف یـا وحـدت 
درون جریانـیِ در اردوگاه اصولگرایـان را چطـور 
پيـش بينی مـی کنيد؟ بـا توجه بـه اینکـه آقای 
ميرسـليم اخيرا به این موضوع اشـاره کـرده اند 
که حـزب موتلفـه یقينـا ائتـلاف می کنـد، حال 
با ایـن اوصـاف از دیـدگاه شـما، حـزب موتلفه با 
چه طيـف هایـی احتمـالا ائتـلاف خواهـد کرد؟ 
شـورای ائتـلاف یـا شـورای وحدت یـا مبنـا یا 

جبهه پایـداری و ...
معتقـدم در انتخابـات اخیـر،) تکثـر ( پیش می آیـد زیرا 
تشکل ها و اشـخاص فراوانی حضور یافته اند حالا برخی از 
این تشـکل ها با هـم وحدت و اتحـاد کنند اختیـار با خود 
آنهاسـت و یا تعـدادی بیشـتر احتمـال دارد به فهرسـت 
واحد برسـند یـا به فهرسـت مثـلًا 2۵ نفـر مشـترک و ۵ 
نفر از هر گروه برسـند کـه این هم باز بسـتگی بـه فضای 

سیاسـی و تفاهـم گروه های سیاسـی دارد.
آیـا جلسـاتی در ایـن بـاره تشـکيل شـده و به 

نتيجـه ای هـم رسـيده ایـد؟
ما با تشـکل ها و عناصـر مربوط بـه جریان هـای گوناگون 
سیاسـی روابـط تفاهمـی داریـم و جلسـات متعـدد و 
دیدارهـای گوناگـون بـا آنهـا داشـته و خواهیم داشـت.

پیشنهادبهوزیرکشور
آقـای بادامچيـان! در حـال حاضـر بـه نظـر می 

رسـد فضـا بـه گونـه ای اسـت کـه حتـی طيف 
های مسـتقل )چـه نماینـدگان منتقـد حاضر در 
مجلس و چه طيف های مسـتقل اعتدالـیِ خارج 
از مجلس(هـم از وضعيت ردصلاحيت ها شـاکی 
و به نوعـی معتـرض انـد، از دیـدگاه شـما تا چه 
حد عملکـرد هيات هـای اجرایی خـلاف منویات 
رهبری در ارتباط با مشـارکت اسـت؟ حتی آقای 
ابوترابـی فر هم بـه عنوان چهـره ای که هـم امام 
جمعه اسـت و هم بـه عنوان یک چهـره مصلحت 
گرا شـناخته شـده، منتقـد عملکرد هيـات های 
اجرایی بودنـد این موضـوع را چطور مـی بينيد؟

دربـاره عـدم تاییـد تعـدادی از داوطلبـان توسـط هیات 
اجرایـی وزارت کشـور مـن اطلاعـی از علـت و دلایل این 
عـدم تاییـد نـدارم. پیشـنهاد دارم وزیـر محتـرم کشـور 
جلسـاتی دربـاره عـدم تاییـد شـده ها بـا اعضـای هیات 
اجرایی تشـکیل دهـد دلایـل و پاسـخ ها را بشـنود و اگر 
مـواردی بود کـه دلایل کافـی نبـود اقـدام لازم را به عمل 
آورد ضمـن آنکه پرونده ها به شـورای نگهبـان رفته و باید 

منتظـر نظـرات آن شـورا بود.

دولتقانونانبایددرانتخاباتدخالتکند
ورود دولت بـه بحث انتخابـات چه در قالـب ارائه 
ليسـت از سـوی حاميانـش و چـه در قالـب ارائه 
ليسـت های پنهـان و قـرار دادن کاندیداهای مد 
نظرش در آن ليسـت مثل جبهه پایداری و شریان 
و... تا چه حد می توانـد جایگاه اجرایـیِ  دولت در 

انتخابات را مخـدوش کند؟
دولت در انتخابات در قالب فهرسـت های آشـکار و پنهان 
نباید قانوناً دخالتی داشـته باشـد هرجا دخالتـی رخ دهد 
بهتر اسـت مسـتند بیان شـود تا امکان اظهار نظر و چاره 

پدید آید بـه طور کلـی نمی توان نظـر داد.
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پيشنهاد ویژه قاليباف به محسنی اژه ای 

جبههانقلاببایدضدفسادباشد
رئیـس مجلس شـورای اسـلامی اظهـار کـرد: انصافـاً این مجلـس، یک 
مجلس فعال و نـه یک مجلـس منفعل بوده اسـت . ما به عنـوان نماینده 
مردم در خانه مردم اجـازه ندادیم موضوعـی در دسـتور کار مجلس قرار 

بگیرد کـه دغدغه و مشـکل مردم نباشـد
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شـورای اسـلامی در نشسـت مشترک 
قـوای مقننـه و قضائیـه کـه در صحن مجلـس برگزار شـد گفت: شـهید 
مدرس نماینده تراز انقلاب اسـلامی است . شهید مدرسـی که در دوران 
خفقـان رضاشـاهی در مجلس بـود در آن زمـان در تراز انقلاب اسـلامی 
و یک نماینـده تراز خـودش را نشـان داد و ایـن افتخار برای همیشـه در 
تاریخ مانـده اسـت.در عصـر جمهـوری اسـلامی می توانیـم ایـن الگو را 

مبنـای حرکت، نـگاه و تصمیـم گیری قـرار دهیم.
قالیبـاف ادامـه داد: هـم بـه عنـوان یـک شـهروند و هم بـه عنـوان یک 
فردی که چند سـالی به عنـوان ضابط قـوه قضاییـه در نیـروی انتظامی 

توفیـق خدمـت داشـتم و با مسـائل قـوه قضاییه آشـنا هسـتم امـروز از 
همه عزیزانـم در قوه قضاییه بـه ویژه ریاسـت محترم قوه تقدیر و تشـکر 
می کنـم که با اشـراف همـه جانبه بـر موضوعـات کاری و به طـور خاص 
در شـجاعت در تصمیم گیـری، هـم در جایی کـه در حوزه وظیفه شـان 
به موضوعـی می رسـند، هرگز قـدرت و ثـروت مانع تصمیم گیری شـان 
نشـده و هم آنجا کـه در تصمیـم اشـکالی وجود داشـته، اعـلام و اصلاح 

کردنـد.
وی با اشـاره بـه مزایای جلسـات مشـترک میان قـوا تاکید کرد: فلسـفه 
این جلسـات آن اسـت که با کنار هم قـرار گرفتن و همدلـی و هماهنگی 
گره ای از کار مردم گشـوده شـود و گامی رو به جلو برای ایـران عزیزمان 

برداریم.
رئیـس مجلس شـورای اسـلامی اظهـار کـرد: انصافـاً این مجلـس، یک 
مجلس فعال و نـه یک مجلـس منفعل بوده اسـت . ما به عنـوان نماینده 

مردم در خانه مردم اجـازه ندادیم موضوعـی در دسـتور کار مجلس قرار 
بگیـرد کـه دغدغه و مشـکل مـردم نباشـد. این مجلـس از ایـن جهت از 
سـوی رهبری بـه عنـوان مجلـس انقلابـی نامگـذاری شـد کـه مبانی و 
رویکرد برای مشـکلات مردم نیـز تحت تأثیـر گروه ها و جریانـات نبوده 

بلکه مبنـی بر مبانـی انقـلاب و نظام اسـلامی بوده اسـت.
قالیبـاف ادامـه داد: خـدا را شـاکریم کـه قوانیـن مهمـی نظیـر قوانیـن 
راهبری، جهـش تولید مسـکن، خـودرو، معیشـت، رتبه بنـدی معلمان 
و متناسـب سـازی حقـوق بازنشسـتگان را به تصویـب رسـاندیم. وقتی 
می گوییـم مجلـس یازدهم مجلسـی فعـال بوده اسـت به این معناسـت 
که تصمیـم بگیریـم با تصویـب قانـون پنجـره واحـد مجوزهـا، تصمیم 
بگیریم که واگذاری شـغل و تایید شـغل را از بدون زمان بـودن و دویدن 
مـردم در اداره جات به جایـی برسـانیم که بگوییـم این محور هـا یا باید 

در سـه روز یـا حداکثـر طی سـه ماه محـور صادر شـود.

رئیس قـوه مقننـه در ادامـه عنوان کـرد: یک قانـون دیگـری در مجلس 
وجود دارد کـه دو قوه مقننـه و قضاییـه می توانند با همکاری بـا یکدیگر 
پیگیـری کنند، موضـوع مربوط به افشـاگران فسـاد یا سـوت زنی اسـت 
کـه تبدیل بـه قانون شـده و باید بـا همـکاری نزدیـک میان دو قـوه این 
کار اجرایی شـود. اجرای این کار هم از فسـاد جلوگیـری می کند و حتماً 
یکی از ویژگی هـای جبهه انقلاب باید ضد فسـادی باشـد و هـم اینکه از 
ایجاد هرج و مرج های افراد سیاسـی در رسـانه جلوگیـری می کند؛ هرج 
و مرج هایـی کـه افـرادی که در رسـانه ها پـروژه بگیر سیاسـی یـا مزدور 
درآمدهای اقتصادی هسـتند و تخت عنوان مبارزه با فسـاد، پـروژه اجرا 
می کننـد؛ با اجـرای ایـن قانـون و زمانـی که مـا و مـردم به طـور واقعی 
در میدان باشـند هم جلـوی آنهایـی که تحـت عناوین مقدس بـه نوعی 
خودشـان را معرفـی می کننـد، می ایسـتیم و هـم بطـور واقعی با فسـاد 

مبـارزه می کنیم.

رئیس جمهور مقابله با نظام سلطه و حمایت از 
حقوق حقه مردم فلسطین را از جمله اشتراکات 
برجسته همه کشورهای مستقل از جمله ایران و 
کوبا و مبتنی بر روابط راهبردی دو کشور برشمرد و 
با اشاره به ظرفیت های گسترده موجود فیمابین در 
بخش های مختلف، تبادل این ظرفیت ها را در جهت 
مقابله با تحریم های آمریکا موثر دانست. به گزارش 
کاغذ وطن به نقل از ایسنا، سید ابراهیم رئیسی در 
نشست هیات های عالی رتبه جمهوری اسلامی ایران 
و کوبا که در جریان برنامه های سفر رئیس جمهور 
این کشور به تهران برگزار شد، ضمن ابراز خرسندی 
از توسعه بیش از پیش روابط دو کشور و مذاکرات 
موثر فیمابین، سفر آقای »میگل دیاز کانل« به ایران 
را پس از 22 سال، نقطه عطفی در روابط دو طرف 
توصیف کرد. رئیس جمهور مقابله با نظام سلطه و 
حمایت از حقوق حقه مردم فلسطین را از جمله 
اشتراکات برجسته همه کشورهای مستقل از جمله 
جمهوری اسلامی ایران و کوبا و مبتنی بر روابط 
راهبردی دو کشور برشمرد و با اشاره به ظرفیت های 
گسترده موجود فیمابین در بخش های مختلف، 
تبادل این ظرفیت ها را در جهت مقابله با تحریم های 

آمریکا موثر دانست.
رئیسی در ادامه به همکاری موثر دو کشور در تولید 
واکسن از جمله واکسن کرونا اشاره و پیشرفت های 
چشمگیر کوبا و ایران در زمینه علم و فناوری، 
بیو و نانو تکنولوژی را از جمله زمینه های مناسب 
برای توسعه تعاملات و همکاری ها میان تهران و 
هاوانا عنوان کرد. رئیس جمهور همچنین ضمن 
اعلام آمادگی برای تعامل و همکاری با کوبا در 
بخش های پزشکی، کشاورزی، معادن و انرژی 
تاکید کرد: امروز منافع دو ملت ایجاب می کند که 
گام های موثرتری برای تبادل ظرفیت ها و تجربیات 

برداشته شود. رئیسی با تاکید بر ضرورت فعال 
شدن فوری کمیسیون مشترک دو کشور برای 
پیگیری مذاکرات و تفاهم های انجام شده، توسعه 
همکاری های تجاری و اقتصادی تهران و هاوانا را در 

خنثی سازی تحریم ها موثر دانست.
رئیس جمهور همچنین جنایات رژیم غاصب 
صهیونیستی در غزه را نشانه ناکارآمدی و ناعادلانه 
بودن نظام فعلی بین المللی دانست و بر ضرورت 
جایگزینی نظامی عادلانه و مبتنی بر خواست 
ملت های آزاده تاکید کرد. »میگل دیاز کانل« رئیس 
جمهور کوبا نیز در این نشست، با اشاره به اشتراکات 
سیاسی دو کشور، سفر چند ماه قبل رئیس جمهور 
ایران به کوبا و همچنین دیدارهای دوجانبه انجام 
شده با دکتر رئیسی در حاشیه نشست بریکس و 
مجمع عمومی سازمان ملل را در تعمیق و گسترش 
روابط دو کشور حائز اهمیت دانست. رئیس جمهور 
کوبا ضمن محکومیت تحریم های ظالمانه و اقدامات 
ضدایرانی آمریکا علیه ایران و همچنین انتقاد 
شدید از انفعال و بی عملی سازمان های بین المللی 
در قبال نسل کشی صهیونیست ها، بر ضرورت 
برقراری آتش بس فوری در غزه، تامین حقوق 

فلسطینیان و تشکیل کشور فلسطین تأکید کرد. 
میگل دیاز کانل در ادامه به پیشرفت های جمهوری 
اسلامی ایران در بخش پزشکی و تکنولوژی اشاره 
کرد و بر توسعه همکاری ها در عرصه های انرژی، 
کشاورزی و صنعتی به عنوان زمینه هایی برای 
ارتقای روابط دو کشور تاکید کرد. رئیس جمهور 
کوبا همچنین نوآوری در تجارت میان دو کشور 
را از جمله راهکارهای موثر در زمینه دلارزدایی 
عنوان کرد و تداوم همکاری ها در بخش بهداشت 
و درمان، تولیدات مشترک و صادرات محصولات 
بخش سلامت را خواستار شد. »آمادگی جمهوری 
اسلامی ایران برای نوسازی زیرساخت های انرژی 
در کوبا«، »همکاری دو کشور در زمینه شیلات«، 
»اقدام مشترک دو کشور در حوزه زیست فناوری 
و تبادل تکنولوژی های روز در این زمینه«، »توسعه 
همکاری های علمی و فناوری«، »گسترش 
همکاری ها در زمینه گردشگری با تقویت خطوط 
هوایی دو کشور« و »بهره گیری از توانمندی 
ایران در بخش تصفیه و استحصال آب« از دیگر 
محورهای مذاکرات هیئت های عالی رتبه جمهوری 

اسلامی ایران و کوبا بود.

رئیـس قـوه قضائیـه گفـت: زمـان زود می گذرد 
و فرصت مـا بـرای خدمت رسـانی کم می شـود. 
باید همه دسـت به دسـت هم بدهیم تـا برخی از 
مسائل، کسـری ها و ضعف ها را به سرعت جبران 
کنیـم اجـازه و وقـت نداریـم کـه بـه حاشـیه ها 
بپردازیم. به گـزارش کاغذ وطن به نقل از ایسـنا، 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی 
اژه ای در نشست مشترک مجلس شورای اسلامی 
و قوه قضائیه که در محل برگزاری جلسات علنی 
مجلس شـورای اسـلامی در حال برگزاری است، 
اظهار کرد: شیاطین و دشـمنان ما به اهداف شان 
علیـه ایـران نرسـیدند و شکسـت خوردنـد آنها 
زخـم خـورده هسـتند و آرام نمی نشـینند. برای 
خنثی کـردن دشـمنان بـه خصـوص شـیطان 
بـزرگ آمریـکا، بـه همدلـی و همـکاری و تلاش 
بیشـتر با روحیـه جهادی و بسـیجی نیـاز داریم. 
بایـد مسـائل را دنبـال کنیـم و از مسـائل اصلی 

کشـور غافل نشویم.
رئیس قوه قضائیه گفـت: اکنون سـال انتخابات 
اسـت، انتظـار مـی رود در سـال 14۰2 یـک 
انتخابـات پرشـور، بـا نشـاط، دشـمن شـکن و 
مایـوس کننـده دشـمنان و خوشـحال کننده 
مردم متدیـن و انقلابی برگـزار شـود. انتخاباتی 
کـه در بسـتری امـن و سـالم بـا مشـارکت بـالا 
باشـد. برگـزاری ایـن انتخابـات الزاماتـی دارد، 
بایدهـا و نبایدهایی دارد که بخـش قابل توجهی 
از آن بـه قوا بـاز می گـردد. بایدهایی کـه موجب 
مشـارکت بـالا و نشـاط مـردم و ایجـاد فضـای 
سـالم انتخاباتـی می شـود را بایـد احصـا کنیم. 
اگر تاکنـون احصـا نکرده ایـم دیر اسـت. اکنون 
باید بـا هم افزایـی بـرای آن راهـکار پیـدا کنیم. 
رئیـس قـوه قضائیـه در ادامـه بیـان کـرد: یکی 
دیگـر از مسـائلی کـه در خصـوص آن گلایـه 

می شـود بحث فضـای مجازی اسـت ما شـورای 
عالـی فضـای مجـازی داریـم که سـران قـوا نیز 
عضـو آن هسـتند. رئیـس قـوه قضائیـه اظهـار 
کـرد: این که کاندیداهـا خصوصیـات، برنامه ها و 
وظایف شـان را برای مردم تبیین کرده و توضیح 
دهنـد خـوب اسـت امـا نیـازی نیسـت انسـان 
برای معرفی خـود دیگـران را تخریـب کند. وی 
اضافـه کرد: مـا باید دسـت به دسـت هـم داده و 
کمک کنیم بـه قـول معـروف حرمت امامـزاده 
را متولـی بایـد نگـه دارد کـه اگـر کنترل نشـود 
شـرایط سـخت خواهـد شـد. بـرای جلوگیری 
از فضاسـازی که باعث سـوء اسـتفاده دشـمنان 
و بدخواهـان می شـود بایـد شـرایط را مراقبـت 
کنیـم انتخابـات بالاخـره تمـام می شـود و ان 
شـاءالله مثل همیشـه خـوب خواهـد بـود اما در 
نهایت بداخلاقی هـا می ماند و تا بعـد از انتخابات 
هم رسـوب می کنـد. رئیس قـوه قضائیـه اظهار 
کرد: قطعا دسـتگاه های مسـئول وظایف خود را 
انجام می دهند و مسـئولیت ها صـورت می گیرد 
امـا این کـه بگوییم مثلا کسـی بـه من بـد گفته 
و باید برخورد شـود موضـوع دیگری اسـت باید 
بداخلاقی وجود نداشـته باشـد. اژه ای با اشاره به 

درخواسـت نمایندگان برای ملاقات بـا او گفت: 
درخواسـت ملاقات حضوری زیاد است من واقعا 
می خواهم با شـما و همه کارگزاران نظام و مردم 
ملاقات کنـم امـا امـکان آن وجـود نـدارد. پس 
اگـر ایـن درخواسـت ها عقـب می افتـد آن را به 
معنـای بی اعتنایی به مجلس شـورای اسـلامی 

و نماینـدگان تعبیـر نکنید.
وی توضیـح داد: یـک سلسـله وظایفی بـه عهده 
شـخص رئیـس قـوه قضاییه گذاشـته شـده که 
امـکان تفویـض آن هـم وجـود نـدارد از مجلس 
شـورای اسـلامی درخواسـت دارم در ایـن بـاره 
کمک کنـد تـا اصلاحاتی صـورت گیـرد. یکی از 
آنها 477 اسـت بدان معنا که اگـر حکمی خلاف 
شرع بین باشـد شـخص رئیس قوه قضاییه آن را 
تشـخیص می دهد. در همین یک مـورد اگر من 
پرونـده را نخوانـم و دقـت نکنم چطـور می توانم 
تشـخیص بدهم. نمونه بارز آن پرونـده ای بود که 
خواسـتم دادنامـه را بیاورند، گفتند حـدود 7۰۰ 
صفحه اسـت. اگـر نخوانـم شـدنی نیسـت و اگر 
بـه خواندن کسـی هم اکتفـا بکنم ممکن اسـت 
حقی ضایع شـود مـوردی دیگـر مربوط بـه ماده 

1۵۰ آیین نامـه اداری اسـت.

رئيسی: حمایت از فلسطين از اشتراکات برجسته 
ایران و کوبا است

در نشست مشترک با مجلس

اژه ای: کاندیداها، همدیگر را تخریب نکنند
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عکس نوشت

مدیرعامل سازمان آتش نشانی کرمان 
خبر داد:

مسئول ایمنی پروژه 
فاضلاب در کانال 8 متری 

پروژه سقوط کرد
مدیرعامل سـازمان آتش نشـانی و خدمات 
ایمنـی کرمـان از نجـات مسـئول ایمنـی 
پـروژه فاضـلاب در پـروژه فاظـلاب شـهر 
کرمـان خبـر داد. بـه گـزارش کاغذوطـن 
بـه نقـل از امـور ارتباطـات و اطلاع رسـانی 
سـازمان آتش نشـانی و خدمـات ایمنـی 
ابراهیـم بابایـی بیان کـرد: ایـن زن جـوان 
کـه بـه عنـوان مسـئول ایمنـی پـروژه به 
قصد بررسـی و نظـارت بـر انجام پـروژه در 
محل حضور داشـته است متاسـفانه دچار 
حادثـه و سـقوط در کانـال به عمـق 8 متر 
می شـود. بابایـی زمان ایـن حادثـه را عصر 
روز یکشـنبه12 آذرماه عنوان کرد و افزود: 
بـه دلیـل تاریک شـدن هـوا هیچکـس از 
شـهروندان متوجـه سـقوط فرد بـه داخل 
کانـال نشـده اسـت و بـا تمـاس خـود این 
زن حادثـه دیـده بـا شـماره 12۵ سـازمان 
آتـش نشـانی، نجاتگـران ایـن سـازمان به 
محل حادثـه در خیابـان »طالقانـی« اعزام 
شـدند. مدیرعامل سـازمان آتش نشـانی و 
خدمات ایمنی کرمان ادامـه داد: نجاتگران 
ایستگاه شماره یک سـازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی، پـس از ایمن سـازی محل 
موفق شـدند فرد دچار حادثه شـده از عمق 
کانال خـارج نمـوده و بـه عوامـل اورژانس 

تحویـل دهند.

رئیس دادگسـتری قلعه گنـج گفت: سـرقت های 
مسـتوجب تعزیـر ایـن شهرسـتان در هفت ماهـه 
 28 نخسـت امسـال نسـبت بـه سـال قبـل 
درصـد کاهش یافتـه اسـت. صابـر ملایـی گفـت: 
خوشـبختانه در مجمـوع، تعـداد پرونده هـای 
سـرقت طی سـال جاری نسـبت بـه مدت مشـابه 
سـال گذشـته کاهش محسوسـی داشـته اسـت.

او بـا اشـاره بـه اهمیـت ویـژه اقدامات پیشـگیری 
از وقـوع جـرم افـزود: آگاهی سـازی مـردم، تأمین 
روشـنایی معابر شـهری و روسـتایی، گشـت های 

نیـروی انتظامـی و رضوی بسـیج، انجـام مصوبات 
شـورای پیشـگیری از وقـوع جـرم و کیفیـت 
رسـیدگی بـه پرونده های سـرقت در کاهـش این 

بـزه بسـیار مؤثـر بوده اسـت.
ملایـی بـا بیـان اینکـه در سـال جـاری جلسـات 
متعـددی در راسـتای پیشـگیری از وقـوع جـرم 
در شهرسـتان قلعـه گنـج تشـکیل شـده اسـت 
تصریح کـرد: همـه نهادهـای مربوطه در راسـتای 
پیشـگیری از جرایمـی از قبیـل سـرقت بایـد 

همـکاری لازم را بـه عمل آورنـد.

در یک صد و بیسـتمین نشسـت شـورای اسلامی 
شـهر و با حضور اعضای هیئت اسـکیت شهرستان 
انار با احداث پیسـت اسـکیت در مجاورت بوستان 

شـهدای غدیر موافقت شد.
احمدمیرزایی رئیس شورای اسـلامی شهر در این 
نشسـت به حمایـت همه جانبـه مجموعه شـورا از 
جوانان در حوزه هـای گوناگون اشـاره کرد و گفت: 
از ابتدای دوره شـورا درخواسـت های متعـددی از 
بخش هـای گوناگـون و ورزش بـه شـورای شـهر 
ارسـال شـده و سـعی کرده ایـم در حـد تـوان و 

رعایـت ضوابط مسـاعدت لازم را داشـته باشـیم.
او افزود: پیشرفت و توسـعه فردی نیازمند پشتکار 

و پیگیری مسـتمر است.
در ادامه ملانوری رئیس هیئت اسـکیت به تشریح 

فعالیت هـای صورت گرفته و عناوین کسـب شـده 
توسط اسکیت کاران شهرسـتان پرداخت و عنوان 
کرد: کمبود فضای اسـتاندارد آموزشـی و امکانات 
لازم سـطح پیشـرفت را در نقطـه ای متوقف کرده 
اسـت درصورتی که با توانمندی و پشتکار اسکیت 
کاران ضمـن جایگاه مطلوبـی که در اسـتان دارند 
می توانند عناوین کشـوری را نیـز از آن خود کنند.
علیرضـا عبدالرضایـی شـهردار انـار در راسـتای 
حمایـت مجموعـه مدیریـت شـهری با پیشـنهاد 
چنـد نقطـه جهـت احـداث پیسـت اسـکیت، بـا 
موافقـت شـورای اسـلامی شـهر مقـرر گردیـد 
شـهرداری نسـبت بـه احـداث پیسـت اسـکیت 
اسـتاندارد در مجـاورت بوسـتان شـهدای غدیـر 

اقـدام نمایـد.

شیطان بنفش
 »سـنبل آبـی« یـک گیـاه بومـی از جنگل هـای 
آمـازون اسـت. ایـن گیـاه در سـال های گذشـته 
وارد ایـران شـد و تـالاب انزلـی را درگیر خـود کرد. 
آن شـرایطی را بـه وجـود آورد کـه امـروزه به عنوان 
یکـی از چالش هـای این تالاب محسـوب می شـود. 
هدررفـت آب، کاهـش تنـوع زیسـتی، انقـراض و 
حـذف گیاهـان بومـی، کاهـش سـطح پهنه هـای 
آبی تالاب هـا، اختـلال در تـردد قایق هـای موتوری 
و پارویـی و تسـریع در رونـد خشک شـدن تالاب هـا 
از خطـرات گیاه مهاجـم »سـنبل آبی« اعلام شـده 
اسـت. اما متأسـفانه ایـن گیاه هنـوز بـه تهاجم های 
خود ادامـه می دهـد و رونـد مبـارزه بـا آن به کندی 

پیـش مـی رود.
عکاس: سـید جـواد میرحسـینی - یاسـین صفری/ 

یسنا ا

کاهش 28درصدی سرقت در قلعه گنج

پيست اسکيت در شهر انار
 احداث می شود

جلوگيری از خطر انفجار قطار بندرعباس - سيرجان
مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان کرمـان از متوقف کـردن قطـار بندرعباس - سـیرجان 
به علت خطـر انفجار خبـر داد. بـه گـزارش روابط عمومـی شـرکت گاز اسـتان کرمان، 
محمدرضا سـلیمانی در تشـریح این خبر افزود: در پی نشـت زیاد گاز از لوله اصلی کنار 
پل باسـفهرجان و باتوجه بـه فاصله کم قطـار مسـافربری بندرعباس - سـیرجان با پل، 
تیم عملیاتی مـا فوراً در محـل حاضر شـد. او بیان کـرد: ازآنجایی که به علـت مکش گاز 
توسـط لوکوموتیو امکان انفجار وجود داشـت، بـا همـکاری اداره گاز، فرمانـداری و اداره 
راه آهن قطـار را در چنـد کیلومتر قبل تـر از محل نشـت گاز به مـدت 2۵ دقیقه متوقف 
کردیـم تا شـرایط پایدار شـود و پـس از آن اجازه عبـور قطار صادر شـد تـا از یک فاجعه 
بزرگ انسـانی جلوگیری شـود. مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان کرمان گفت: همچنین 
مشـکل قطعی گاز حجت آباد که در پی این اتفاق روی داده بود؛ در حال پیگیری اسـت.  
سـلیمانی علت حادثه در شبکه گازرسانی را ناهماهنگی شـهرداری این شهر در حفاری 

و آسـیب رسـیدن به خط لوله بیـان کرد.

رسم غلط تيراندازی در جشن، عروسی 
عنبرآبادی ها را به عزا تبدیل کرد

فرمانده انتظامی عنبرآباد با اشـاره به اینکه بر اثر تیراندازی در مراسـم عروسی، یک فرد 
47سـاله جان باخت، گفت: عاملان دخیل در این واقعه بلافاصله شناسـایی و دسـتگیر 
شـدند.  سـرهنگ رضا فیروزبخت در تشـریح این خبر بیان کرد: مأموران پلیس آگاهی 
در پی اعلام وقـوع تیراندازی منجر بـه قتل در یکی از روسـتاهای شهرسـتان عنبرآباد، 
به سـرعت در محل حاضر و متوجه شـدند در پی رسـم غلـط تیراندازی در یک مراسـم 
عروسـی، گلوله به یک مرد جـوان اصابـت و باعث مرگ وی شـده اسـت. او تصریح کرد: 
در این راسـتا مأموران پلیس بـا انجام تحقیقات میدانـی و اقدامات اطلاعاتی سـه متهم 
دخیـل در این واقعـه را شناسـایی و دسـتگیر کردند کـه در نهایـت یکـی از متهمان به 
انجام ایـن تیراندازی مرگبار اعتـراف کرد. فرمانـده انتظامی عنبرآباد با اشـاره به معرفی 
متهمان به مراجع قضایـی اظهار کرد: تیراندازی در مراسـم جشـن از رسـم های غلطی 
اسـت که بیشـتر اوقات باعث وقوع حوادث تلخ و ناگوار این چنینی شـده که دراین رابطه 
از شـهروندان می خواهیم به هیچ عنوان در مراسـم مختلف اقدام به تیرانـدازی نکنند تا 
کم کم این رسـم غلط کامـلًا برچیـده و اقدامات شـادی بخش دیگر جایگزین آن شـود.

رئيس کميسيون اقتصادی مجلس: 
سهميه گاز صنایع استان کرمان افزایش یابد

رئیس کمیسـیون اقتصادی مجلس گفت: قطعـی گاز واحدهای فـولادی کرمان ضربه 
بزرگی به ایـن کارخانه ها می زنـد. محمدرضا پورابراهیمـی در جمع خبرنـگاران با بیان 
اینکه امکان قطعی گاز کوره بسـیاری از ایـن کارخانه ها وجود ندارد، افزود: شـرکت ملی 
گاز باید تمهیداتی بیندیشـید که با قطعی گاز به کارخانه ها ضربه نخورند. پورابراهیمی 
سـهمیه گاز اسـتان کرمان را اندک دانسـت و گفت: این سـهمیه باید افزایش پیدا کند 
و راهکارهـای کوتاه مـدت برای تأمیـن گاز پیگیری شـود. او ادامـه داد: در حـوزه تأمین 
برق شـرکت های بزرگ کرمان کارهـای خوبی انجام شـده و نیروگاه های بـرق از طریق 
انرژی تجدیدپذیر در حال انجام اسـت؛ در حـوزه تأمین گاز نیز باید تدابیری اندیشـیده 
شـود. رئیس کمیسـیون اقتصادی مجلس با اشـاره به اینکـه در مورد مالیـات نیز چند 
قانون جدیـد داریم که اجـرای همه آنهـا نیازمند آموزش اسـت گفت: اتـاق بازرگانی در 
این زمینـه بایـد فعال تر عمل کنـد و ایـن قوانین را آمـوزش دهـد. پورابراهیمـی افزود: 
قیمت گذاری دسـتوری رانت و فسـاد ایجاد می کند و بارها شـاهد این اتفاق بودیم، چرا 

که چرخـه ایـن قیمت گـذاری کامل اجرا نمی شـود.

سمیه خدیشی 
 به گزارش کاغذ وطن ، سـاکنان کـره زمین اوضاع مسـاعدی 
از لحاظ وضعیـت گازهای گلخانه ای، تولید اکسـیژن و منابع 
آب وخـاک پیـش رو ندارنـد در ایـران ایـن موضـوع وخیم تر 
می شـود و آن طـور کـه مدیـرکل منابـع طبیعـی جنـوب 
کرمان می گویـد: ایران دهمین کشـور تولیدکننـده گازهای 

گلخانه ای اسـت. 
همه این موارد باعث شـد که مسـئولان متولی امـر به منظور 
احیـای جنگل هـا و کاهـش اثـر گلخانـه ای، افزایـش تولید 
اکسـیژن و حفاظـت از منابـع آب وخـاک طـرح کاشـت یک 
میلیارد درخـت را به عنوان یـک رویکرد مهـم در برنامه های 

خـود بگذارند. 
هـدف از اجرای ایـن طرح این اسـت که هر سـاله با کاشـتن 
2۵۰ میلیـون نهـال، طـی چهـار سـال آینـده یـک میلیارد 

درخـت در ایران کاشـته شـود. 
در همیـن راسـتا منابـع طبیعـی جنوب کرمـان هم زمـان با 
سراسـر کشـور مراسـمی باهـدف آغـاز پویـش کاشـت یک 
میلیـارد درخـت جنـوب کرمـان در شهرسـتان عنبرآبـاد با 
حضور مسـئولان اسـتانی و محلی، جمعی از مردم و تعدادی 

از دانش آمـوزان برگـزار کـرد.
مدیـرکل منابـع طبیعـی و آبخیـزداری جنـوب کرمـان در 
مراسـم نمادین شـروع طرح که با روز شهادت سـردار جنگل 

هم زمان بـود، گفـت: در طـرح مردمی کاشـت یـک میلیارد 
درخـت در طـی بـازه ای چهارسـاله یعنی تـا سـال 14۰4 با 
غرس سـالانه چهار میلیون درخـت در مجموع بعـد از اتمام 
طرح بیسـت میلیون اصله درخـت در جنوب کرمان کاشـته 

می شـود.
قاسـم رحیمی نیـا افـزود: نهال هـای کشـت شـده باتوجه به 
اقلیم منطقه و بـا اولویت درختـان بومی انتخاب می شـوند و 

نهال هـای آماده کاشـت اسـتاندارد و تأیید شـده اند. 
رحیمی نیا بیـان کـرد: در مجموعه سـازمان منابـع طبیعی 
ایـده ای مطرح شـد کـه هـر سـازمان شـروع طـرح در قالب 
یک پویـش و بـا شـعار مختـص آن منطقـه انجام گیـرد که 
در جنوب کرمـان پویش کاشـت یک میلیـارد درخـت با نام 

“احیـای هلیـل تـا جازموریـان” نام گذاری شـد.

مدیـرکل منابـع طبیعـی و آبخیـزداری جنـوب کرمـان در 
توضیـح انتخـاب نـام پویـش افـزود: حیات وممـات جنـوب 
اسـتان کرمان بـه هلیـل و جازموریـان بسـتگی دارد و همه 
آبادی ها و روسـتاهای این منطقه در حاشـیه ایـن رود بزرگ 
قرار دارنـد و زندگـی در اطـراف هلیـل رود شـکل گرفته اند. 
ایـن مقـام مسـئول بـا بیـان اینکـه کاشـت درخـت در این 
طـرح بـا اهـداف مختلفـی صـورت می گیـرد، ادامـه داد: در 
قالب ایـن پویـش کاشـت درخـت در طـرح زراعت چـوب و 
بادشـکن بیولوژیـک نیـز صـورت می گیـرد، به طـوری کـه 
در طی یـک سـال هشـت هـزار کیلومتر احـداث یاد شـکن 

بیولوژیـک داریـم.
رحیمی نیا وسـعت نهال کاری در جنـوب کرمـان را 16 هزار 
و ۵۰۰ هکتـار عنـوان کرد و گفت: کشـت و صنعـت جیرفت 
در زراعت چـوب همـکاری می کنـد و قرار اسـت امسـال در 
مرحلـه اول 2۵6 هکتار زراعـت چوب انجام دهد کـه این کار 

از ایـن نقطه شـروع می شـود. 
او بیـان کرد: احیـای هلیل تـا جازموریـان فراتر از تـوان یک 
ارگان مثـل منابـع طبیعی اسـت و این عنـوان بایـد در همه 
حوزه هـا بسـط و گسـترش یابـد. در پایـان مراسـم مـردم و 
دانش آمـوزان بـه همـراه مسـئولان نهال هـای تهیـه شـده 
توسـط منابع طبیعـی را کاشـتند تا سـهم اندکـی در جهت 

احیـای هلیـل و جازموریان داشـته باشـند.

مدیر کل منابع طبيعی جنوب کرمان خبرداد:

آغاز رسمی طرح کاشت یک ميليارد درخت، با شعار احيای هليل تا جازموریان

 مدیرکل ثبت اسناد استان کرمان: 

 صدور اسناد مالکيت موجب ایجاد 
بهداشت قضایی می گردد

مدیرکل ثبت اسـناد اسـتان کرمـان در دیـدار با متولیـان حوزه 
زمین و مسـکن جنـوب اسـتان کرمان گفـت: سـندمالکیت به 
منزله شناسنامه اراضی و املاک اسـت و هویت بخشی به املاک 
از طریق صدور اسـناد مالکیت حدنگار به ارتقای نظم و بهداشت 
می انجامد. سیدمهدی هاشـمی افزود: در مناطق جنوبی استان 
عقب ماندگی سـنواتی در زمینه صدور اسـناد مالکیت را شـاهد 
هسـتیم که بدین منظور با تشـکیل قرارگاه جهـادی حدنگاری 
در فـاز اول بیـش از 4 هـزار منـزل روسـتایی جازموریـان ظرف 
72 سـاعت به صورت رایگان نقشـه برداری شـد و در ادامه سـایر 
مناطق محروم اسـتان حدنـگاری می شـود. او با اشـاره به اینکه 
جنوب اسـتان کرمان یک منطقه کشاورزی اسـت، تصریح کرد: 
رفـع تداخـل اراضی ملـی و غیرملـی پیش زمینـه صدور اسـناد 
کشاورزی اسـت که در راسـتای فراهم شدن بسـتر صدور اسناد 
ایـن اراضی اقدامـات خوبـی در کمیسـیون های رفـع تداخلات 
جنـوب اسـتان صورت گرفتـه و 1۰۰ هـزار هکتـار از اراضی رفع 

تداخل شـده اسـت.

فراخوان تصویرسازی رقابت 
 World Illustration

Awards 2024 منتشر شد.
مهلت: 24 بهمن 14۰2

رقابـت »جوایـز جهانـی تصویرسـازی 2۰24« کـه توسـط 
 USA-based« با مشـارکت ،)AOI( انجمن تصویرگران
Directory of Illustration« مسـتقر در ایـالات 
متحـده برگـزار می شـود و بـه تصویرگـران ایـن فرصـت را 
می دهـد کـه کار تصویرگـری خـود را بـه نمایـش گذاشـته و 

تحسـین شـوند!
درباره مسابقه

شـرکت در ایـن رویـداد بـرای تمـام هنرمنـدان جهـان با هر 
سـطح از فعالیـت آزاد اسـت.

شرکت کنندگان باید بیشتر از 18 سال سن داشته باشند.
ایـن رقابـت دارای ده دسـته مرتبط با صنعت اسـت و توسـط 
متخصصـان برجسـته صنعـت تصویرسـازی جهانـی داوری 
می شـود. این دسـته ها عبارت اند از »تبلیغات«، »انیمیشن«، 
»جلـد کتـاب«، »انتشـارات کـودک«، »طراحـی، محصـول 
و بسـته بندی«، »مجـلات و نشـریات«، »جستجو/کشـف«، 

»انتشـارات«، »علـم و تکنولـوژی« و »مکانمنـد«.
 World فراخـوان  وبسـایت  مرتبـط:  لینک هـای 

2024  Illustration Awards

افق رفسنجان در جشنواره فيلم »شهرنما« 
ترسيم می شود

جشـنواره  گفـت:  رفسـنجان  شـهردار 
سراسـری فیلـم »شـهرنما« بـا محوریـت 
»شـهر، امیـد و آینـده« افـق رفسـنجان 
را ترسـیم می کنـد. بـه گـزارش پایـگاه 
رفسـنجان،  شـهرداری  اطلاع رسـانی 
مجیـد کهنوجی با بیـان اینکـه رویدادهای 
فرهنگـی و هنـری می تواننـد در معرفـی 
ظرفیت هـا و پتانسـیل های شـهری مؤثـر 

باشـند، اظهار کـرد: شـهرها به عنـوان اجتماعـات بـزرگ مردمـی می تواننـد مأمنی 
بـرای ترویـج مبانی شـهروندی باشـند. او بـا اشـاره به اینکـه رفسـنجان بـا دارابودن 
فرهنگ غنی و تاریخی، می تواند به عنوان مقصد فیلمسـازان از سراسـر کشـور باشـد، 
افزود: حضـور هنرمندان از سراسـر کشـور در ایـن رویداد را بـه فال نیـک می گیریم. 
شـهردار رفسـنجان ادامه داد: تولیـدات فرهنگـی و هنـری در نهادینه کـردن آداب و 
اصـول شـهروندی تأثیـر شـگرفی دارد و برگـزاری رویدادهـا می توانـد آن را سـرعت 
ببخشـد. او خاطرنشان کرد: جشـنواره سراسـری فیلم »شـهرنما« با محوریت »شهر، 
امیـد و آینـده« افـق رفسـنجان را ترسـیم می کنـد و مدیـران شـهری را در مسـیر 
دسـتیابی بـه اهـداف و برنامه های آتـی یاری خواهـد کرد. جشـنواره سراسـری فیلم 
»شـهرنما« به همت معاونت هنری شـهرداری رفسـنجان با همـکاری اداره فرهنگ و 
ارشـاد اسـلامی، انجمن سـینمای جوانان، کانون پرورش فکری کـودکان و نوجوانان 
اسـتان، دانشـگاه علـوم پزشـکی رفسـنجان، مؤسسـه فرهنگـی هزاردسـتان برگزار 

. می شـود
کهنوجی با اشـاره به اینکه رفسـنجان بـا دارابودن فرهنـگ غنی و تاریخـی، می تواند 
به عنوان مقصد فیلمسـازان از سراسر کشـور باشـد، افزود: حضور هنرمندان از سراسر 
کشـور در این رویداد را به فال نیـک می گیریم. علاقه منـدان برای شـرکت در رویداد 

می توانند تا سـی ام دی ماه بـه نشـانی www.rafsanjan.ir مراجعه کنند.

اداره كل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان 

....
....

....
....

ی: 
آگه

سه 
شنا

o مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت عمومی: ساعت 14 روز 1402/09/16 تا تاریخ 1402/09/22.
o مهلت زمانی ارائه پیشنهاد عمومی یک مرحله ای: تا ساعت 8 روزیکشنبه تاریخ 1402/10/03.

o زمان بازگشایی پاکت های مناقصه یک مرحله ای: ساعت 8:15 روز یکشنبه تاریخ 1402/10/03.
o اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: آدرس: جیرفت- حدفاصل سیلو و پلیس راه، بلوار ورودی 

)http://iets.mporg.ir( و پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات کشورwww.jkerman.mrud.ir شهرک صنعتی شماره 2 تلفن: 43310516-034 و سایت
اطلاعات تماس سامانه جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 و دفتر ثبت نام 88969737 و 85192768  م الف: 122271

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی پروژه به شرح ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه 
مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی

فهرست بهابراورد )ریال(نوعتضمين )ريال(عنوانشماره

104/ج1402/3
عملیات خاکی محوطه سازی پروژه 11/6 
هکتاری )اراضی طرح نهضت ملی مسکن 

مهر( شهر جیرفت
1،710،000،000

ضمانت نامه بانکی 
)مطابق با فرمت ارایه 

شده در اسناد( 
34،108،721،835

فهرست بهای راه، راه آهن
 و باند فرودگاه سال 1402 و 

فهرست بهای تجمیعی

نوبت اول 

فراخوانمناقصاتعمومییکمرحلهایباارزیابیکیفی


